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Retirada iniciativa en comisión

ı 41477 (10/PNC-003375)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego en relación co funcionamento da es-
cola unitaria de Carnoedo, no concello de Sada 140117

Rexeitamento da iniciativa

ı 31612 (10/PNC-002564)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Burgo López, María de la Concepción e dous deputados/as máis
Sobre o ofrecemento polo Goberno galego ao Goberno central de toda a colaboración necesaria
para o desenvolvemento do proxecto Ezkaba, en especial para localizar os familiares dos presos
galegos no forte de San Cristóbal 140117

ı 34266 (10/PNC-002786)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Burgo López, María de la Concepción
Sobre o impulso por parte da Xunta de Galicia para presentar no Parlamento de Galicia, antes
do remate deste período de sesións, un informe sobre a aplicación durante os cursos 2016-
2017 e 2017-2018 do I Plan de actuacións para a igualdade nos centros educativos de Galicia,
así como das necesidades de corrección, se as hai, do dito plan cara á consecución dos seus
obxectivos 140117

ı 40653 (10/PNC-003292)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e cinco deputados/as máis
Sobre a remisión polo Goberno galego ao Parlamento de Galicia dun informe do Consello Escolar
de Galicia respecto da situación da coeducación e a prevención da violencia de xénero nos centros
educativos da comunidade autónoma, segundo o establecido no artigo 22.3 da Lei 11/2017, para
a prevención e o tratamento integral da violencia de xénero 140117

ı 41070 (10/PNC-003334)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e cinco deputados/as máis
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Sobre o desenvolvemento por parte da Xunta de Galicia, en colaboración coa Igrexa católica e o
Concello do Saviñao, das actuacións necesarias para a conservación e a posta en valor da capela
da Virxe de Guadalupe, en San Vitoiro de Ribas de Miño 140118

ı 41140 (10/PNC-003342)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e dous deputados/as máis
Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego en relación co servizo de comedor
que se está a prestar no IES Aquis Querquernis de Bande, así como o establecemento dun único
modelo de comedor escolar para todo o territorio 140118

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.3. Preguntas para resposta por escrito 

Admisión a trámite e publicación

ı 42503 (10/PRE-014132)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre a actuación da Xunta de Galicia na promoción e desenvolvemento dos campionatos de caza
de raposo 140130

ı 42529 (10/PRE-014199)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre os partes de garda no Hospital de Valdeorras 140134

ı 42547 (10/PRE-014240)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 4 máis
Sobre a actuación do Goberno galego para levar a cabo algunha iniciativa que axude a retomar a
negociación do V Convenio Colectivo Marco do Grupo Endesa 140138

ı 42639 (10/PRE-014241)
Grupo Parlamentario de En Marea
Vázquez Verao, Paula
Sobre a sinalización e seguridade viaria do Camiño de Santiago en Portomarín 140140

ı 42641 (10/PRE-014242)
Grupo Parlamentario de En Marea
Vázquez Verao, Paula
Sobre a política da Xunta de Galicia en relación co impulso de prazas públicas no centro de día e na
residencia para a terceira idade no concello de Mondoñedo 140144
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ı 42650 (10/PRE-014243)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a situación económica e social derivada da perda de convenio de referencia na empresa eléc-
trica Grupo Endesa, especialmente nas Pontes 140147

ı 42653 (10/PRE-014244)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre o proxecto e a obra de reforma da ponte Boado 140152

ı 42694 (10/PRE-014245)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Blanco Rodríguez, Noela
Sobre os conflitos nos servizos de atención sanitaria urxente do Sistema galego de saúde

140155
ı 42724 (10/PRE-014246)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a cobertura pola CRTVG das mobilizacións da sanidade pública galega 140157

ı 42787 (10/PRE-014247)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre as actuacións do Goberno galego en relación co cobro de peaxes na AP53 no seu treito entre
Santiago e Lalín 140159

ı 42793 (10/PRE-014248)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre o número de centros de saúde construídos e que se van construír en Galicia 140163

ı 42796 (10/PRE-014249)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e Santos Queiruga, Carmen
Sobre a relación de contratos menores da Consellería do Mar que aparece na web da Xunta de
Galicia 140166

ı 42813 (10/PRE-014250)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre o modelo de xestión do Servizo de transporte sanitario urxente terrestre en Galicia

140168
ı 42820 (10/PRE-014251)
Grupo Parlamentario de En Marea
Vázquez Verao, Paula
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Sobre o proxecto de tirolina entre Matacás (Castro Caldelas) e o miradoiro do Duque (Monforte de
Lemos) 140171

ı 42837 (10/PRE-014252)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Blanco Rodríguez, Noela
Sobre a situación actual da asistencia sanitaria no Salnés 140173

ı 42842 (10/PRE-014253)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Blanco Rodríguez, Noela
Sobre a situación actual da asistencia sanitaria na comarca Ulla-Umia 140176

ı 42846 (10/PRE-014254)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Toja Suárez, María Dolores e 2 máis
Sobre a modificación dunha parada de autobús escolar en Muxía 140178

ı 42852 (10/PRE-014255)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pérez Seco, José Manuel e Fernández Fernández, Raúl
Sobre a situación da apicultura en Galicia e os danos causados á produción de mel como conse-
cuencia do uso de produtos tóxicos, os incendios forestais, o cambio climático e a Vespa velutina

140180
ı 42854 (10/PRE-014256)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre a valoración e intencións da Xunta de Galicia no relativo á situación do Servizo de Urxencias
no hospital de Santiago de Compostela 140182

ı 42856 (10/PRE-014257)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre o coñecemento e valoración por parte do Goberno galego da situación da planta de Isowat
na Coruña e do sector industrial da comarca, así como as medidas que ten adoptado para favorecer
seu fortalecemento 140185

ı 42875 (10/PRE-014258)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia do impacto na calidade da asistencia sanitaria,
con especial atención ás gardas das especialidades e ao servizo de hospitalización a domicilio no
Hospital Comarcal de Valdeorras, tras a eliminación da Área sanitaria de Valdeorras 140189

ı 42956 (10/PRE-014259)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis

X lexislatura. Número 415. 21 de xaneiro de 2019 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

140109



Sobre a valoración por parte da CRTVG dos servizos mínimos establecidos na folga dos días 19 e
22 de decembro, e as medidas a adoptar ante as reiteradas denuncias nos últimos anos pola súa
abusividade 140192

ı 42969 (10/PRE-014260)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 4 máis
Sobre as razóns do apoio do Goberno galego aos campionatos de caza do raposo, a xustificación
ecolóxica desta actividade e as previsións respecto da súa abolición 140193

ı 42982 (10/PRE-014261)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Burgo López, María de la Concepción
Sobre as cifras de matrícula de alumnado en Formación Profesional Dual de grao medio e superior
entre os anos 2013 e 2019, e o obxectivo de acadar as cinco mil matrículas no curso 2020/2021

140197
ı 42991 (10/PRE-014262)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Burgo López, María de la Concepción e Álvarez Martínez, Luis Manuel
Sobre as achegas da diocese de Lugo para as obras da igrexa da Santa Cruz do Incio 140200

ı 43017 (10/PRE-014263)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre a elaboración por parte da Xunta de Galicia dun plan para a normalización da lingua galega
entre a mocidade, as razóns polas que non o ten remitido ao Parlamento e as previsións ao respecto

140202
ı 43025 (10/PRE-014264)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre a elaboración e aprobación da Estratexia da Cultura Galega 2021, e as medidas que debe
adoptar a Xunta de Galicia ao respecto 140207

ı 43028 (10/PRE-014265)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Burgo López, María de la Concepción
Sobre as intencións da Xunta de Galicia respecto da resposta ás peticións da Rede Galega de Edu-
cación e Desenvolvemento Rural, e a valoración da representatividade e lexitimación desta entidade
en canto á presentación de propostas que afronten a perda de servizos no rural 140210

ı 43030 (10/PRE-014266)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Burgo López, María de la Concepción
Sobre as intencións da Xunta de Galicia respecto da resposta ás peticións da Rede Galega de Edu-
cación e Desenvolvemento Rural, e a valoración da representatividade e lexitimación desta entidade
en canto á presentación de propostas que afronten a perda de servizos no rural 140212
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1.4.5. Respostas a preguntas

Coñecemento da resposta, remisión aos deputados e publicación

ı 42764 - 13205 (10/PRE-006443)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva e 2 máis
Sobre a posta en funcionamento e o sistema que se vai empregar na cociña do Centro Hospitalario
Universitario de Ourense (Chou) 140214

ı 42763 - 13208 (10/PRE-006446)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre o tratamento dos presos afectados con hepatite C 140216

ı 42762 - 13211 (10/PRE-006448)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre o proxecto de relocalización dos servizos do Hospital Gil Casares 140219

ı 42761 - 13213 (10/PRE-006449)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre o mantemento dos capeláns no Servizo Galego de Saúde 140221

ı 42769 - 13217 (10/PRE-006451)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva e 2 máis
Sobre a execución do proxecto e obra do novo Centro de Saúde de Ribadavia 140223

ı 42760 - 13220 (10/PRE-006452)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre o tratamento da hepatite C 140225

ı 42759 - 14015 (10/PRE-006805)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 2 máis
Sobre a necesidade de remodelación da actual nave de reciclaxe de Sogama e os problemas reflec-
tidos na Memoria de orzamentos da Consellería de Medio Ambiente e Ordenación do Territorio

140227
ı 43097 - 31574 (10/PRE-008665)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Villoslada, Juan Manuel e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego para acadar un novo acordo respecto das condicións labo-
rais e funcións dos axentes forestais e medioambientais de Galicia 140229
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ı 42946 - 29657 (10/PRE-009026)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego referidas á realización dalgunha xuntanza cos representan-
tes dos axentes forestais e medioambientais para reabrir as negociacións e cumprir os acordos
acadados 140232

ı 42944 - 31572 (10/PRE-009556)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Villoslada, Juan Manuel e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego para acadar un novo acordo respecto das condicións labo-
rais e funcións dos axentes forestais e medioambientais de Galicia 140235

ı 42943 - 31573 (10/PRE-010615)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Villoslada, Juan Manuel e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego para acadar un novo acordo respecto das condicións labo-
rais e funcións dos axentes forestais e medioambientais de Galicia 140238

ı 42945 - 31571 (10/PRE-010898)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Villoslada, Juan Manuel e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego para acadar un novo acordo respecto das condicións labo-
rais e funcións dos axentes forestais e medioambientais de Galicia 140241

ı 42927 - 37802 (10/PRE-011728)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a sentenza do Tribunal Superior de Xustiza de Galicia do 19 de setembro de 2018 referida ao
exercicio do dereito á folga das traballadoras da Corporación Radio e Televisión de Galicia o día 8
de marzo de 2018 140244

ı 42920 - 37981 (10/PRE-011750)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre o tratamento informativo dado pola Corporación Radio e Televisión de Galicia á nova referida
aos supostos delitos de falsificación de documentos públicos, revelación de segredos e acoso la-
boral no Concello de Lalín 140246

ı 43070 - 39544 (10/PRE-011899)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre a opinión do Goberno galego referida á necesidade de suprimir a peaxe na autoestrada AG-
57, a consideración da posibilidade de a rebaixar de xeito transitorio para os residentes e as em-
presas radicadas no Val Miñor e as súas previsións respecto da realización dun estudo da viabilidade
e oportunidade de rescatar a concesión 140248
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ı 43256 - 39626 (10/PRE-011904)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre o balance do Goberno galego en relación co desenvolvemento do plan Rexurbe, co fin de
mellorar a calidade de vida das zonas urbanas e dos concellos máis pequenos, así como os datos
referidos ás actuacións levadas a cabo para ese fin e o investimento realizado entre os anos 2010
e 2018 140250

ı 42916 - 39979 (10/PRE-011927)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre as razóns da intensificación nos últimos meses das protestas dos traballadores da CRTVG
referidas á xestión que está a levar a cabo a actual Dirección da Corporación, así como a opinión e
as actuacións previstas polo Goberno galego ao respecto 140252

ı 43253 - 40542 (10/PRE-011998)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 3 máis
Sobre a opinión do Goberno galego referida á posible vulneración da normativa aplicable en ma-
teria de conservación do patrimonio natural na redacción que presenta o plan reitor de usos e xes-
tión do Parque Natural de Corrubedo que está a elaborar a Xunta de Galicia, así como ás alegacións
presentadas ao respecto pola Sociedade Galega de Historia Natural, e as súas intencións en relación
coa redacción dun novo plan 140254

ı 42914 - 41206 (10/PRE-012091)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Pierres López, María Luisa
Sobre a opinión da Xunta de Galicia referida ao dereito da cidadanía das áreas metropolitanas de
Vigo e da Coruña a usar, de xeito gratuíto, as autoestradas AG-57, Puxeiros-Val Miñor, e AG-55, A
Coruña-Carballo, así como os resultados do mantemento do actual réxime de peaxes nas autoes-
tradas de competencia autonómica e a dispoñibilidade dalgunha valoración do custo económico
que suporía a liberalización desas peaxes 140256

ı 43186 - 41628 (10/PRE-012153)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre a notificación remitida polo Goberno galego aos técnicos do Concello de Tordoia da aproba-
ción definitiva do Plan xeral de ordenación municipal e as datas previstas para a súa entrada en
vigor, así como a posta á disposición na casa do concello para a consulta da veciñanza de toda a
documentación dese plan 140258

ı 42592 - 33503 (10/PRE-012237)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Villoslada, Juan Manuel e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego para a posta en servizo da nova estación intermodal da
Coruña 140261
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ı 42591 - 33716 (10/PRE-012267)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Fernández Prado, Martín e 7 máis
Sobre a implantación do plan de accesibilidade dos autobuses interurbanos ao centro da cidade
da Coruña 140263

ı 42942 - 33918 (10/PRE-012297)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a valoración pola Xunta de Galicia do estado no que se atopa a veciñanza de San Vicente de
Leira, no concello de Vilamartín de Valdeorras (Ourense), debido ao corte físico da estrada OU-0807

140266
ı 42590 - 34036 (10/PRE-012324)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 2 máis
Sobre a previsión do Goberno galego para facer efectiva a intermodalidade entre as estacións de
trens e autobuses de Pontevedra 140268

ı 42940 - 34040 (10/PRE-012326)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 3 máis
Sobre a calidade da prestación de servizos pola nova concesionaria da liña de transporte por es-
trada XG521 Salvaterra-Vigo con anexos 140271

ı 42938 - 34072 (10/PRE-012341)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre a supresión da liña de autobús directa entre Lugo e Vigo 140273

ı 42935 - 34080 (10/PRE-012345)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre as actuacións do Goberno galego en materia ferroviaria 140276

ı 42934 - 34220 (10/PRE-012388)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre o uso que ten previsto dedicar no futuro a Xunta de Galicia aos terreos nos que na actuali-
dade se atopa a estación de autobuses de Ourense, cando se produza o seu traslado á futura es-
tación intermodal do AVE 140279

ı 42933 - 34593 (10/PRE-012422)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Villoslada, Juan Manuel e 3 máis
Sobre as previsións que ten o Goberno galego para acadar un novo acordo de condicións de traballo
e funcións dos axentes forestais e medioambientais de Galicia 140282
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ı 42931 - 34694 (10/PRE-012444)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre as condicións de cesión e uso do antigo instituto de Viana do Bolo por parte dunha fundación
privada 140285

ı 43094 - 35194 (10/PRE-012475)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a avaliación que fai a Xunta de Galicia respecto das actuacións levadas a cabo en relación
cos incendios forestais declarados en agosto de 2018 no parque Nntural do Invernadoiro, na pro-
vincia de Ourense 140288

ı 42929 - 35199 (10/PRE-012476)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 3 máis
Sobre os danos ambientais provocados polos incendios forestais rexistrados a finais de agosto de
2018 no parque natural do Invernadoiro, na provincia de Ourense 140291

ı 42596 - 35503 (10/PRE-012533)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Moreira Ferro, Jacobo e 8 máis
Sobre o estado de execución no que se atopan as obras de reforma da ponte da Barca, na estrada
PO-531, entre os concellos de Pontevedra e Poio 140293

ı 42585 - 35658 (10/PRE-012549)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre as actuacións previstas pola Xunta de Galicia para evitar o impacto do desenvolvemento e
da concreción final das obras de execución do proxecto integrador da estación intermodal de Ou-
rense no centro de saúde da Ponte 140296

ı 42583 - 35794 (10/PRE-012566)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre as actuacións levadas a cabo polo Goberno galego para demandar o abaratamento da cone-
xión ferroviaria Avant Ourense-Santiago de Compostela-A Coruña 140298

ı 42582 - 35956 (10/PRE-012590)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto do denominado «viario do Vao», que conecta a estrada
PO-531 de Vilagarcía de Arousa coa estrada PO-310 da parroquia de Campañó, como  unha alter-
nativa á estrada PO-308 140300
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ı 43093 - 36057 (10/PRE-012610)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para velar polos intereses das persoas usuarias
da AP-9 140302

ı 42580 - 36337 (10/PRE-012639)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da corrección dos topónimos deturpados nas es-
tradas da súa competencia 140305

1.5. Procedementos relativos a outras institucións e órganos
1.5.4. De ámbito europeo
1.5.4.1. Unión Europea

ı Resolución da Presidencia, do 16 de xaneiro de 2019, pola que se admite a trámite o escrito das
Cortes Xerais polo que se achega documentación relativa á Proposta de decisión do Consello pola
que se modifica a Decisión  n.º 940/2014/UE no relativo aos produtos que poden ser obxecto dunha
exención ou unha redución do arbitrio insular [ COM(2018) 825 final] [ COM(2018) 825 final anexo]
[2018/0417 (CNS)]

-10/UECS-000267 (43707) 
Consulta sobre a aplicación do principio de subsidiariedade relativa á Proposta de decisión do Con-
sello pola que se modifica a Decisión  n.º 940/2014/UE no relativo aos produtos que poden ser ob-
xecto dunha exención ou unha redución do arbitrio insular [ COM(2018) 825 final] [ COM(2018) 825
final anexo] [2018/0417 (CNS)] 140307

ı Resolución da Presidencia, do 16 de xaneiro de 2019, pola que se admite a trámite o escrito das
Cortes Xerais polo que se achega documentación relativa á Proposta de regulamento do Parla-
mento Europeo e do Consello polo que se establecen as condicións para acceder a outros sistemas
de información da UE e polo que se modifican o Regulamento (UE) 2018/1862 e o Regulamento
(UE)  yyyy/ xxx (ECRI- TCN) [ COM(2019) 3 final] [2019/0001 ( COD)]

-10/UECS-000268 (43708) 
Consulta sobre a aplicación do principio de subsidiariedade relativa á Proposta de regulamento do
Parlamento Europeo e do Consello polo que se establecen as condicións para acceder a outros sis-
temas de información da UE e polo que se modifican o Regulamento (UE) 2018/1862 e o Regula-
mento (UE)  yyyy/ xxx (ECRIS- TCN) [ COM(2019) 3 final] [2019/0001 ( COD)] 140322
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A Comisión 4ª, Educación e Cultura, na súa sesión do 17 de xaneiro de 2019, adoptou os seguintes
acordos:

1. Procedementos parlamentarios

1.3. Procedementos de control e impulso
1.3.6. Proposicións non de lei
1.3.6.2. Proposicións non de lei en Comisión

Retirada iniciativa en comisión

- 41477 (10/PNC-003375)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego en relación co funcionamento da es-
cola unitaria de Carnoedo, no concello de Sada
BOPG nº 397, do 13.12.2018

Rexeitamento da iniciativa

- 31612 (10/PNC-002564)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Burgo López, María de la Concepción e dous deputados/as máis
Sobre o ofrecemento polo Goberno galego ao Goberno central de toda a colaboración necesaria
para o desenvolvemento do proxecto Ezkaba, en especial para localizar os familiares dos presos
galegos no forte de San Cristóbal
BOPG nº 316, do 06.06.2018

Sométese a votación e resulta rexeitada por 5 votos a favor, 7 votos en contra e 0 abstencións.

- 34266 (10/PNC-002786)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Burgo López, María de la Concepción
Sobre o impulso por parte da Xunta de Galicia para presentar no Parlamento de Galicia, antes do
remate deste período de sesións, un informe sobre a aplicación durante os cursos 2016-2017 e
2017-2018 do I Plan de actuacións para a igualdade nos centros educativos de Galicia, así como
das necesidades de corrección, se as hai, do dito plan cara á consecución dos seus obxectivos
BOPG nº 350, do 03.09.2018

Sométese a votación e resulta rexeitada por 5 votos a favor, 7 votos en contra e 0 abstencións.

- 40653 (10/PNC-003292)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e cinco deputados/as máis
Sobre a remisión polo Goberno galego ao Parlamento de Galicia dun informe do Consello Escolar
de Galicia respecto da situación da coeducación e a prevención da violencia de xénero nos centros
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educativos da comunidade autónoma, segundo o establecido no artigo 22.3 da Lei 11/2017, para
a prevención e o tratamento integral da violencia de xénero
BOPG nº 390, do 28.11.2018

Sométese a votación e resulta rexeitada por 5 votos a favor, 7 votos en contra e 0 abstencións.

- 41070 (10/PNC-003334)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e cinco deputados/as máis
Sobre o desenvolvemento por parte da Xunta de Galicia, en colaboración coa Igrexa católica e o
Concello do Saviñao, das actuacións necesarias para a conservación e a posta en valor da capela
da Virxe de Guadalupe, en San Vitoiro de Ribas de Miño
BOPG nº 394, do 05.12.2018

Sométese a votación e resulta rexeitada por 5 votos a favor, 7 votos en contra e 0 abstencións.

- 41140 (10/PNC-003342)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e dous deputados/as máis
Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego en relación co servizo de comedor
que se está a prestar no IES Aquis Querquernis de Bande, así como o establecemento dun único
modelo de comedor escolar para todo o territorio
BOPG nº 394, do 05.12.2018

Sométese a votación e resulta rexeitada por 5 votos a favor, 7 votos en contra e 0 abstencións.

Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019
Eva Solla Fernández
Vicepresidenta 2ª

A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 16 de xaneiro de 2019, adoptou os seguintes acordos:

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.3. Preguntas para resposta por escrito 

Admisión a trámite e publicación

- 42503 (10/PRE-014132)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre a actuación da Xunta de Galicia na promoción e desenvolvemento dos campionatos de caza
de raposo
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- 42529 (10/PRE-014199)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre os partes de garda no Hospital de Valdeorras

- 42547 (10/PRE-014240)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 4 máis
Sobre a actuación do Goberno galego para levar a cabo algunha iniciativa que axude a retomar a
negociación do V Convenio Colectivo Marco do Grupo Endesa

- 42639 (10/PRE-014241)
Grupo Parlamentario de En Marea
Vázquez Verao, Paula
Sobre a sinalización e seguridade viaria do Camiño de Santiago en Portomarín

- 42641 (10/PRE-014242)
Grupo Parlamentario de En Marea
Vázquez Verao, Paula
Sobre a política da Xunta de Galicia en relación co impulso de prazas públicas no centro de día e na
residencia para a terceira idade no concello de Mondoñedo

- 42650 (10/PRE-014243)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a situación económica e social derivada da perda de convenio de referencia na empresa eléc-
trica Grupo Endesa, especialmente nas Pontes

- 42653 (10/PRE-014244)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre o proxecto e a obra de reforma da ponte Boado

- 42694 (10/PRE-014245)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Blanco Rodríguez, Noela
Sobre os conflitos nos servizos de atención sanitaria urxente do Sistema galego de saúde

- 42724 (10/PRE-014246)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a cobertura pola CRTVG das mobilizacións da sanidade pública galega

- 42787 (10/PRE-014247)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
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Sobre as actuacións do Goberno galego en relación co cobro de peaxes na AP53 no seu treito entre
Santiago e Lalín

- 42793 (10/PRE-014248)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre o número de centros de saúde construídos e que se van construír en Galicia

- 42796 (10/PRE-014249)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e Santos Queiruga, Carmen
Sobre a relación de contratos menores da Consellería do Mar que aparece na web da Xunta de Ga-
licia

- 42813 (10/PRE-014250)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre o modelo de xestión do Servizo de transporte sanitario urxente terrestre en Galicia

- 42820 (10/PRE-014251)
Grupo Parlamentario de En Marea
Vázquez Verao, Paula
Sobre o proxecto de tirolina entre Matacás (Castro Caldelas) e o miradoiro do Duque (Monforte de
Lemos)

- 42837 (10/PRE-014252)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Blanco Rodríguez, Noela
Sobre a situación actual da asistencia sanitaria no Salnés

- 42842 (10/PRE-014253)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Blanco Rodríguez, Noela
Sobre a situación actual da asistencia sanitaria na comarca Ulla-Umia

- 42846 (10/PRE-014254)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Toja Suárez, María Dolores e 2 máis
Sobre a modificación dunha parada de autobús escolar en Muxía

- 42852 (10/PRE-014255)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pérez Seco, José Manuel e Fernández Fernández, Raúl
Sobre a situación da apicultura en Galicia e os danos causados á produción de mel como conse-
cuencia do uso de produtos tóxicos, os incendios forestais, o cambio climático e a Vespa velutina
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- 42854 (10/PRE-014256)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre a valoración e intencións da Xunta de Galicia no relativo á situación do Servizo de Urxencias
no hospital de Santiago de Compostela

- 42856 (10/PRE-014257)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre o coñecemento e valoración por parte do Goberno galego da situación da planta de Isowat
na Coruña e do sector industrial da comarca, así como as medidas que ten adoptado para favorecer
o seu fortalecemento

- 42875 (10/PRE-014258)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia do impacto na calidade da asistencia sanitaria,
con especial atención ás gardas das especialidades e ao servizo de hospitalización a domicilio no
Hospital Comarcal de Valdeorras, tras a eliminación da Área sanitaria de Valdeorras

- 42956 (10/PRE-014259)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración por parte da CRTVG dos servizos mínimos establecidos na folga dos días 19 e
22 de decembro, e as medidas a adoptar ante as reiteradas denuncias nos últimos anos pola súa
abusividade

- 42969 (10/PRE-014260)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 4 máis
Sobre as razóns do apoio do Goberno galego aos campionatos de caza do raposo, a xustificación
ecolóxica desta actividade e as previsións respecto da súa abolición

- 42982 (10/PRE-014261)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Burgo López, María de la Concepción
Sobre as cifras de matrícula de alumnado en Formación Profesional Dual de grao medio e superior
entre os anos 2013 e 2019, e o obxectivo de acadar as cinco mil matrículas no curso 2020/2021

- 42991 (10/PRE-014262)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Burgo López, María de la Concepción e Álvarez Martínez, Luis Manuel
Sobre as achegas da diocese de Lugo para as obras da igrexa da Santa Cruz do Incio

- 43017 (10/PRE-014263)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
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Sobre a elaboración por parte da Xunta de Galicia dun plan para a normalización da lingua galega
entre a mocidade, as razóns polas que non o ten remitido ao Parlamento e as previsións ao res-
pecto

- 43025 (10/PRE-014264)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre a elaboración e aprobación da Estratexia da Cultura Galega 2021, e as medidas que debe
adoptar a Xunta de Galicia ao respecto

- 43028 (10/PRE-014265)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Burgo López, María de la Concepción
Sobre as intencións da Xunta de Galicia respecto da resposta ás peticións da Rede Galega de Edu-
cación e Desenvolvemento Rural, e a valoración da representatividade e lexitimación desta entidade
en canto á presentación de propostas que afronten a perda de servizos no rural

- 43030 (10/PRE-014266)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Burgo López, María de la Concepción
Sobre as intencións da Xunta de Galicia respecto da resposta ás peticións da Rede Galega de Edu-
cación e Desenvolvemento Rural, e a valoración da representatividade e lexitimación desta entidade
en canto á presentación de propostas que afronten a perda de servizos no rural

1.4.5. Respostas a preguntas

Coñecemento da resposta, remisión aos deputados e publicación

- 42764 - 13205 (10/PRE-006443)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva e 2 máis
Sobre a posta en funcionamento e o sistema que se vai empregar na cociña do Centro Hospitalario
Universitario de Ourense (Chou)

- 42763 - 13208 (10/PRE-006446)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre o tratamento dos presos afectados con hepatite C

- 42762 - 13211 (10/PRE-006448)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre o proxecto de relocalización dos servizos do Hospital Gil Casares

- 42761 - 13213 (10/PRE-006449)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre o mantemento dos capeláns no Servizo Galego de Saúde
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- 42769 - 13217 (10/PRE-006451)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva e 2 máis
Sobre a execución do proxecto e obra do novo Centro de Saúde de Ribadavia

- 42760 - 13220 (10/PRE-006452)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre o tratamento da hepatite C

- 42759 - 14015 (10/PRE-006805)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 2 máis
Sobre a necesidade de remodelación da actual nave de reciclaxe de Sogama e os problemas reflec-
tidos na Memoria de orzamentos da Consellería de Medio Ambiente e Ordenación do Territorio

- 43097 - 31574 (10/PRE-008665)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Villoslada, Juan Manuel e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego para acadar un novo acordo respecto das condicións labo-
rais e funcións dos axentes forestais e medioambientais de Galicia

- 42946 - 29657 (10/PRE-009026)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego referidas á realización dalgunha xuntanza cos representan-
tes dos axentes forestais e medioambientais para reabrir as negociacións e cumprir os acordos
acadados

- 42944 - 31572 (10/PRE-009556)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Villoslada, Juan Manuel e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego para acadar un novo acordo respecto das condicións labo-
rais e funcións dos axentes forestais e medioambientais de Galicia

- 42943 - 31573 (10/PRE-010615)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Villoslada, Juan Manuel e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego para acadar un novo acordo respecto das condicións labo-
rais e funcións dos axentes forestais e medioambientais de Galicia

- 42945 - 31571 (10/PRE-010898)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Villoslada, Juan Manuel e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego para acadar un novo acordo respecto das condicións labo-
rais e funcións dos axentes forestais e medioambientais de Galicia
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- 42927 - 37802 (10/PRE-011728)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a sentenza do Tribunal Superior de Xustiza de Galicia do 19 de setembro de 2018 referida ao
exercicio do dereito á folga das traballadoras da Corporación Radio e Televisión de Galicia o día 8
de marzo de 2018

- 42920 - 37981 (10/PRE-011750)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre o tratamento informativo dado pola Corporación Radio e Televisión de Galicia á nova referida
aos supostos delitos de falsificación de documentos públicos, revelación de segredos e acoso la-
boral no Concello de Lalín

- 43070 - 39544 (10/PRE-011899)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre a opinión do Goberno galego referida á necesidade de suprimir a peaxe na autoestrada AG-
57, a consideración da posibilidade de a rebaixar de xeito transitorio para os residentes e as em-
presas radicadas no Val Miñor e as súas previsións respecto da realización dun estudo da viabilidade
e oportunidade de rescatar a concesión

- 43256 - 39626 (10/PRE-011904)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre o balance do Goberno galego en relación co desenvolvemento do plan Rexurbe, co fin de
mellorar a calidade de vida das zonas urbanas e dos concellos máis pequenos, así como os datos
referidos ás actuacións levadas a cabo para ese fin e o investimento realizado entre os anos 2010
e 2018

- 42916 - 39979 (10/PRE-011927)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre as razóns da intensificación nos últimos meses das protestas dos traballadores da CRTVG
referidas á xestión que está a levar a cabo a actual Dirección da Corporación, así como a opinión e
as actuacións previstas polo Goberno galego ao respecto

- 43253 - 40542 (10/PRE-011998)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 3 máis
Sobre a opinión do Goberno galego referida á posible vulneración da normativa aplicable en ma-
teria de conservación do patrimonio natural na redacción que presenta o plan reitor de usos e xes-
tión do Parque Natural de Corrubedo que está a elaborar a Xunta de Galicia, así como ás alegacións
presentadas ao respecto pola Sociedade Galega de Historia Natural, e as súas intencións en relación
coa redacción dun novo plan
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- 42914 - 41206 (10/PRE-012091)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Pierres López, María Luisa
Sobre a opinión da Xunta de Galicia referida ao dereito da cidadanía das áreas metropolitanas de
Vigo e da Coruña a usar, de xeito gratuíto, as autoestradas AG-57, Puxeiros-Val Miñor, e AG-55, A
Coruña-Carballo, así como os resultados do mantemento do actual réxime de peaxes nas autoes-
tradas de competencia autonómica e a dispoñibilidade dalgunha valoración do custo económico
que suporía a liberalización desas peaxes

- 43186 - 41628 (10/PRE-012153)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre a notificación remitida polo Goberno galego aos técnicos do Concello de Tordoia da aproba-
ción definitiva do Plan xeral de ordenación municipal e as datas previstas para a súa entrada en
vigor, así como a posta á disposición na casa do concello para a consulta da veciñanza de toda a
documentación dese plan

- 42592 - 33503 (10/PRE-012237)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Villoslada, Juan Manuel e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego para a posta en servizo da nova estación intermodal da Co-
ruña

- 42591 - 33716 (10/PRE-012267)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Fernández Prado, Martín e 7 máis
Sobre a implantación do plan de accesibilidade dos autobuses interurbanos ao centro da cidade
da Coruña

- 42942 - 33918 (10/PRE-012297)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a valoración pola Xunta de Galicia do estado no que se atopa a veciñanza de San Vicente de
Leira, no concello de Vilamartín de Valdeorras (Ourense), debido ao corte físico da estrada OU-0807

- 42590 - 34036 (10/PRE-012324)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 2 máis
Sobre a previsión do Goberno galego para facer efectiva a intermodalidade entre as estacións de
trens e autobuses de Pontevedra

- 42940 - 34040 (10/PRE-012326)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 3 máis
Sobre a calidade da prestación de servizos pola nova concesionaria da liña de transporte por es-
trada XG521 Salvaterra-Vigo con anexos
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- 42938 - 34072 (10/PRE-012341)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre a supresión da liña de autobús directa entre Lugo e Vigo

- 42935 - 34080 (10/PRE-012345)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre as actuacións do Goberno galego en materia ferroviaria

- 42934 - 34220 (10/PRE-012388)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre o uso que ten previsto dedicar no futuro a Xunta de Galicia aos terreos nos que na actuali-
dade se atopa a estación de autobuses de Ourense, cando se produza o seu traslado á futura es-
tación intermodal do AVE

- 42933 - 34593 (10/PRE-012422)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Villoslada, Juan Manuel e 3 máis
Sobre as previsións que ten o Goberno galego para acadar un novo acordo de condicións de traballo
e funcións dos axentes forestais e medioambientais de Galicia

- 42931 - 34694 (10/PRE-012444)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre as condicións de cesión e uso do antigo instituto de Viana do Bolo por parte dunha fundación
privada

- 43094 - 35194 (10/PRE-012475)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a avaliación que fai a Xunta de Galicia respecto das actuacións levadas a cabo en relación
cos incendios forestais declarados en agosto de 2018 no parque Nntural do Invernadoiro, na pro-
vincia de Ourense

- 42929 - 35199 (10/PRE-012476)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 3 máis
Sobre os danos ambientais provocados polos incendios forestais rexistrados a finais de agosto de
2018 no parque natural do Invernadoiro, na provincia de Ourense

- 42596 - 35503 (10/PRE-012533)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Moreira Ferro, Jacobo e 8 máis
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Sobre o estado de execución no que se atopan as obras de reforma da ponte da Barca, na estrada
PO-531, entre os concellos de Pontevedra e Poio

- 42585 - 35658 (10/PRE-012549)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre as actuacións previstas pola Xunta de Galicia para evitar o impacto do desenvolvemento e
da concreción final das obras de execución do proxecto integrador da estación intermodal de Ou-
rense no centro de saúde da Ponte

- 42583 - 35794 (10/PRE-012566)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre as actuacións levadas a cabo polo Goberno galego para demandar o abaratamento da cone-
xión ferroviaria Avant Ourense-Santiago de Compostela-A Coruña

- 42582 - 35956 (10/PRE-012590)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto do denominado «viario do Vao», que conecta a estrada
PO-531 de Vilagarcía de Arousa coa estrada PO-310 da parroquia de Campañó, como  unha alter-
nativa á estrada PO-308

- 43093 - 36057 (10/PRE-012610)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para velar polos intereses das persoas usuarias
da AP-9

- 42580 - 36337 (10/PRE-012639)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da corrección dos topónimos deturpados nas es-
tradas da súa competencia

Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019
Diego Calvo Pouso
Vicepresidente 1º

1.5. Procedementos relativos a outras institucións e órganos
1.5.4. De ámbito europeo
1.5.4.1. Unión Europea

Resolución da Presidencia, do 16 de xaneiro de 2019, pola que se admite a trámite o escrito
das Cortes Xerais polo que se achega documentación relativa á Proposta de decisión do Con-
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sello pola que se modifica a Decisión  nº 940/2014/UE no relativo aos produtos que poden
ser obxecto dunha exención ou unha redución do arbitrio insular [ COM(2018) 825 final] [
COM(2018) 825 final anexo] [2018/0417 (CNS)]

-10/UECS-000267 (43707) 
Consulta sobre a aplicación do principio de subsidiariedade relativa á Proposta de decisión do Con-
sello pola que se modifica a Decisión  nº 940/2014/UE no relativo aos produtos que poden ser ob-
xecto dunha exención ou unha redución do arbitrio insular [ COM(2018) 825 final] [ COM(2018) 825
final anexo] [2018/0417 (CNS)]

No Rexistro Xeral do Parlamento de Galicia tivo entrada, co número 43707, escrito das Cortes Xerais
polo que se achega documentación relativa á Proposta de decisión do Consello pola que se modifica
a Decisión  n.º 940/2014/UE no relativo aos produtos que poden ser obxecto dunha exención ou
unha redución do arbitrio insular [ COM(2018) 825 final] [ COM(2018) 825 final anexo] [2018/0417
(CNS)].

Conforme o establecido na norma segunda das Normas reguladoras do procedemento para o con-
trol do principio de subsidiariedade nos proxectos lexislativos da Unión Europea (BOPG 27 do 9 de
decembro de 2016), resolvo:

1º. Trasladarlles o referido á Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos, aos portavoces dos
grupos parlamentarios e ordenar a súa publicación no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia.
                                                                                                                                          
2º. Conforme o disposto na norma terceira das citadas normas, no prazo dos dez días naturais se-
guintes á remisión do proxecto de acto lexislativo, os grupos parlamentarios poderán presentar
propostas de ditame motivado nas que deberán expoñer as razóns polas que consideran que o
proxecto de acto lexislativo da Unión Europea resulta contrario, en todo ou en parte, ao principio
de subsidiariedade.

As propostas de ditame motivado presentaranse ante a Mesa, que as cualificará e admitirá a trámite
se reúnen os requisitos establecidos neste acordo.

A ausencia de propostas de ditame determinará a finalización do procedemento.

3º. Dar conta desta resolución na próxima reunión da Mesa que teña lugar.

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019
Miguel Ángel Santalices Vieira
Presidente

Resolución da Presidencia, do 16 de xaneiro de 2019, pola que se admite a trámite o escrito
das Cortes Xerais polo que se achega documentación relativa á Proposta de regulamento do
Parlamento Europeo e do Consello polo que se establecen as condicións para acceder a ou-
tros sistemas de información da UE e polo que se modifican o Regulamento (UE) 2018/1862 e
o Regulamento (UE)  yyyy/ xxx (ECRIS- TCN) [ COM(2019) 3 final] [2019/0001 ( COD)]
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-10/UECS-000268 (43708) 
Consulta sobre a aplicación do principio de subsidiariedade relativa á Proposta de regulamento do
Parlamento Europeo e do Consello polo que se establecen as condicións para acceder a outros sis-
temas de información da UE e polo que se modifican o Regulamento (UE) 2018/1862 e o Regula-
mento (UE)  yyyy/ xxx (ECRIS- TCN) [ COM(2019) 3 final] [2019/0001 ( COD)]

No Rexistro Xeral do Parlamento de Galicia tivo entrada, co número 43708, escrito das Cortes Xerais
polo que se achega documentación relativa á Proposta de regulamento do Parlamento Europeo e
do Consello polo que se establecen as condicións para acceder a outros sistemas de información
da UE e polo que se modifican o Regulamento (UE) 2018/1862 e o Regulamento (UE)  yyyy/ xxx
(ECRIS- TCN) [ COM(2019) 3 final] [2019/0001 ( COD)].

Conforme o establecido na norma segunda das Normas reguladoras do procedemento para o con-
trol do principio de subsidiariedade nos proxectos lexislativos da Unión Europea (BOPG 27 do 9 de
decembro de 2016), resolvo:

1º. Trasladarlles o referido á Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior,
aos portavoces dos grupos parlamentarios e ordenar a súa publicación no Boletín Oficial do Parla-
mento de Galicia.
                                                                                                                                          
2º. Conforme o disposto na norma terceira das citadas normas, no prazo dos dez días naturais se-
guintes á remisión do proxecto de acto lexislativo, os grupos parlamentarios poderán presentar
propostas de ditame motivado nas que deberán expoñer as razóns polas que consideran que o
proxecto de acto lexislativo da Unión Europea resulta contrario, en todo ou en parte, ao principio
de subsidiariedade.

As propostas de ditame motivado presentaranse ante a Mesa, que as cualificará e admitirá a trámite
se reúnen os requisitos establecidos neste acordo.

A ausencia de propostas de ditame determinará a finalización do procedemento.

3º. Dar conta desta resolución na próxima reunión da Mesa que teña lugar.

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019
Miguel Ángel Santalices Vieira
Presidente
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Montserrat Prado Cores, Ana Pontón Mondelo, Xosé 

Luis Rivas Cruz, Olalla Rodil Fernández e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

escrita. 

 

Recentemente anunciouse a convocatoria dunha nova edición do campionato 

provincial de caza de raposo de Pontevedra, que vai ter lugar o sábado 12 de xaneiro 

nos montes de Cerdedo-Cotobade. Segundo consta na cartelaría que se fixo pública, o 

citado campionato está organizado pola Federación Galega de Caza e conta co apoio da 

Xunta de Galiza, da empresa ENCE e do Concello de Cerdedo-Cotobade.  

Este patrocinio da administración galega contravén o acordo adoptado pola 

comisión de medio ambiente do parlamento galego, que o pasado 1 de marzo de 2018 

aprobou de forma unánime unha resolución no que se instaba á Xunta de Galiza a non 

colaborar na promoción e desenvolvemento dos campionatos de caza do raposo. 

A realidade é que a Xunta de Galiza leva anos apoiando os chamados 

Campionatos de caza do raposo e a denominada Supercopa Galega, unha competición 

na que se premia a “habilidade” de matar o maior número de raposos no menor tempo 

posíbel.  O feito de tratar de equiparar actividades e prácticas deportivas con saír 

masivamente ao monte a matar raposos supón un exercicio de crueldade e cinismo 

absoluto, para tratar de xustificar a matanza sistemática destes pequenos mamíferos por 

mero divertimento. 
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A pervivencia dos chamados campionatos de caza de raposo e da denominada 

“Supercopa galega” amosan unha auténtica falta de respecto ao medio natural, ao medio 

rural e á súa veciñanza. Segundo datos de colectivos ecoloxistas, nestes “campionatos” 

que se desenvolven de maneira intensiva ao longo de varias semanas, participan centos 

de cazadores e poden chegar a abaterse máis de 200 exemplares de raposos.  

A Xunta de Galiza colabora economicamente coa organización destas 

actividades agresivas,  que non están xustificadas nin por razóns de control poboacional 

nin por potenciais danos producidos polo raposo.  Segundo colectivos ecoloxistas como 

ADEGA, ASCEL e o Grupo de Estudio dos Animais Salvaxes (GEAS), estas 

competicións "non só carecen de total reprobación ética e moral senón que non teñen 

xustificación científica, e fanse á marxe da planificación cinexética dos tecores". 

Afirman tamén estas entidades que "Matar raposos non axuda a recuperar as poboacións 

de perdices nin de coellos, afectadas por múltiples factores, sinalando entre outras, 

tamén, ás malas prácticas cinexéticas, por sobrecaza ou por repoboacións cinexéticas 

con animais de granxa, así coma, os cambios no hábitat, como os monocultivos 

forestais". 

Asemade, esta colaboración e apoio de administracións gobernadas polo PP é 

unha mostra evidente de cinismo e de dobre linguaxe, pois mentres se di loitar contra o 

maltrato animal promóvense estas macrocacerías que derivan en matanzas 

indiscriminadas e inxustificadas de animais silvestres. 

 

Polo anteriormente exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta 

escrita: 
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1. Cal é a colaboración da Xunta de Galiza na promoción e desenvolvemento 

dos campionatos de caza de raposo?  

2. Canto diñeiro público destinou a administración galega á financiación de 

competicións de caza de raposo no período 2013-2018? 

3. Por que razón o goberno galego incumpre o acordo parlamentario do 1 de 

marzo de 2018, no que se insta á Xunta de Galiza a non colaborar na promoción e 

desenvolvemento destes campionatos? 

4. Considera o goberno galego que é propio destes tempos promover actividades 

de morte inxustificada da fauna silvestre, por simple divertimento? 

 

Santiago de Compostela, 4 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Xosé Luis Bará Torres na data 04/01/2019 14:25:22 

 

María Montserrat Prado Cores na data 04/01/2019 14:25:27 

 

Ana Pontón Mondelo na data 04/01/2019 14:25:28 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 04/01/2019 14:25:30 

 

Olalla Rodil Fernández na data 04/01/2019 14:25:31 

 

Noa Presas Bergantiños na data 04/01/2019 14:25:32 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-g

c3
8U

G
zr

t-3
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

140133

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-gc38UGzrt-3


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Luis Bará Torres, Montserrat Prado Cores, Ana 

Pontón Mondelo, Xosé Luis Rivas Cruz e Olalla Rodil Fernández, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

escrita. 

 

O dereito á protección da saúde das e dos cidadáns por parte da administración 

pública debera ser un dos dereitos básicos e irrenunciábeis dunha sociedade moderna, 

non podendo ser nunca motivo de especulación económica. Esta protección á saúde 

poboacional de forma universal e gratuíta constitúe unha das principais canles de 

redistribución da riqueza e da eliminación das fendas de desigualdade social e tamén do 

punto de vista territorial.  

Porén, as decisión dos gobernos de Núñez Feijóo desde que entrou no goberno 

da Xunta de Galiza teñen ido na dirección contraria. Desta forma, realizou fortes 

recortes no orzamento sanitario, o que produciu un deterioro preocupante na calidade da 

sanidade pública galega. Elimináronse arredor de 700 camas hospitalarias públicas a 

pesar do incremento das listas de espera e da conxestión permanente dos servizos de 

urxencias e prosegue o desmantelamento e a privatización de servizos asociados ao 

sistema sanitario.  

Neste camiño, entre os meirandes damnificados salientan os hospitais comarcais 

afastados das grandes cidades, como é o caso do Hospital de Valdeorras. Un camiño que 

á luz dos feitos tense intensificado após a supresión da área sanitaria do Barco de 
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Valdeorras coa reforma exprés da lei de saúde galega no ano 2018. Unha reforma de 

costas ás esixencias dos territorios e das e dos profesionais, como quedou de manifesto 

en numerosas mobilizacións e alegacións que o Partido Popular ignorou.  

Na primeira semana de 2019 coñeceuse a denuncia feita pública por un 

facultativo do hospital no que denunciaba como neste había cadros de garda falsos, 

figuraba xente de garda que non o estaba e que por exemplo se atopaba de vacacións. 

Isto condicionou, ao non sabelo o persoal que estaba traballando, que algún paciente 

tivese que esperar moitas horas para ser desviado a Ourense. Este é un feito gravísimo 

que podería ter un fatal desenlace e que evidencia a situación de deterioro do hospital. 

Unha situación inxustificable ao mesmo tempo que sabemos tamén que a 

hospitalización a domicilio, a Hospitalización a Domicilio (HADO) está sen funcionar 

por falta de persoal e que hai tres internistas que abandonaron ou están cunha baixa fóra 

do hospital, e destes tres internistas non hai cubertos máis que un. A todos estes feitos 

engádese a falta de transparencia que ten denunciado o cadro de persoal.  

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

-Como valora a Xunta de Galiza os feitos denunciados por un médico do 

Hospital de Valdeorras respecto da falsidade dun parte de garda? Que accións tomou ao 

respecto? Que responsabilidades depurou? Con que frecuencia acontece isto? Tense 

dado noutros Hospitais? 

-Que recursos humanos totais e por especialidades e categorías laborais ten o 

Hospital de Valdeorras a 1 de xaneiro de 2019? e a 1 de xaneiro de 2018? e 2017? 
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-Como valora o cese de servizo de HADO? Retomouse? Cando? Canto tempo 

estivo en suspenso? 

-Pensa o goberno galego encargar unha auditoría independente respecto do 

acontecido? Cales son os motivos? 

-Vai rectificar a súa decisión de suprimir a área de Valdeorras?  

 

Santiago de Compostela, 7 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 07/01/2019 12:00:13 

 

María Montserrat Prado Cores na data 07/01/2019 12:00:18 
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Ana Pontón Mondelo na data 07/01/2019 12:00:19 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 07/01/2019 12:00:21 

 

Olalla Rodil Fernández na data 07/01/2019 12:00:22 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 07/01/2019 12:00:24 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Noela Blanco 

Rodríguez, José Manuel Pérez Seco e Julio Torrado Quintela, deputadas e 

deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

 

A central térmica das Pontes, propiedade de ENDESA, ten sobre 300 

traballadores en activo e uns 2.000 pasivos, que inclúe a xubilados, viúvas/os e 

orfos/as de traballadores/as, o que amosa a importancia que a dita empresa ten, 

xa non só para As Pontes, senón para as comarcas de Ferrolterra, Eume e 

Ortegal. 

 

O pasado 27 de decembro de 2018 a dirección da empresa rompeu de xeito 

unilateral as negociacións do V Convenio Colectivo Marco do Grupo Endesa, 

despois de 48 reunións. Endesa denunciou o IV Convenio Marco do Grupo 

Endesa para empezar as negociacións dun novo convenio colectivo, pero o que 

demostrou ao longo destes meses de negociación foi unha mala fe clara á hora de 

negociar, o que culminou coa decisión de dar por rotas de xeito unilateral as 

negociacións.  

 

Esta ruptura unilateral da negociación trouxo consigo que o día 31 de decembro 

de 2018 ENDESA fixese decaer o IV Convenio Marco e dese por finalizado o 

período de ultraactividade do Convenio, aproveitándose da limitación da 

ultraactividade dos convenios colectivos introducida pola reforma laboral do 

Goberno do PP de 2012, limitándose á prórroga de aplicación dos convenios 

colectivos denunciados a un ano desde a súa denuncia. 

 

Polo tanto, desde o 1 de xaneiro de 2019 o que fixo  ENDESA foi contractualizar 

as condicións do Convenio Colectivo de xeito individual, co conseguinte risco 

que isto implica xa que as condicións que un traballador ten establecidas por 

contrato son moito máis doadas de cambiar por parte da empresa cás establecidas 

en convenio colectivo. 

 

O IV Convenio Colectivo Marco do Grupo de ENDESA tiña recollido unha serie 

de “ beneficios sociais”, como eran a tarifa de electricidade (cantidade de enerxía 

que reciben os traballadores como pago en especie, e que polo tanto, tributa) 

axudas de estudios e seguro médico, que se ben para os traballadores en activo, 

en principio, parecen respectarse pola contractualización das condicións do 

convenio colectivo, non acontece o mesmo coas clases pasivas, xa que os ditos 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

beneficios sociais dos que viñan desfrutando ata agora quedaron sen efecto desde 

o 1 de xaneiro de 2019. 

 

Os sindicatos insisten na necesidade de chegar a acordos que beneficien a ambas 

partes para mellorar as condicións laborais e económicas dos traballadores en 

coherencia coa excelente situación económica da compañía. 

 

Por iso, as deputadas e os deputados que asinan solicitan en resposta escrita 

contestación á seguinte pregunta: 

 

 

Ten pensado o Goberno galego levar a cabo algunha iniciativa que axude a 

retomar a negociación do V Convenio Colectivo Marco do Grupo ENDESA, se 

for o caso, en que consistirían estas medidas? 

 

 

Pazo do Parlamento, 7 de xaneiro de 2019 
 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Otero Rodríguez na data 07/01/2019 13:44:16 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 07/01/2019 13:44:27 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 07/01/2019 13:44:32 

 

Jóse Manuel Pérez Seco na data 07/01/2019 13:44:40 

 

Julio Torrado Quintela na data 07/01/2019 13:44:49 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

Paula Vázquez Verao, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario de En 

Marea, ao abeiro do disposto no artigo 157 do Regulamento da Cámara, presenta 

a seguinte Pregunta para a súa resposta escrita. 

Á saída da vila de Portomarín, o Camiño Francés está oficialmente delimitado 

con dúas alternativas: a ruta histórica e un itinerario alternativo. 

O trazado histórico, que permite unhas mellores vistas e o paso por importantes 

elementos do Patrimonio cultural, continúa indebidamente sinalizado, coa 

complicidade do Concello de Portomarín e da Xunta.  

Unha parte do camiño histórico, antes de Portomarín, si está sinalizado, 

indicando que é máis duro que a alternativa, xa que pasa por un corgo antigo; 

aínda que é máis dura, o camiño antigo salva máis rápido o desnivel ata a entrada 

de Portomarín. 

Cruzado o Miño, é onde se retirou a mouteira que indicaba o camiño histórico 

por San Roque. Esta situación de non sinalización provoca que as e os peregrinos 

se salten, sen posibilidade de sabelo, un tramo que permite boas vistas da ribeira 

do Miño e que pasa por enclaves de gran interese histórico e etnográfico como é 

o lugar de San Roque e a Capela de San Roque Peregrino. Esta retirada, admite a 

Xunta, foi “provisional”. 

A situación actual é tan delirante que non se sinala a Capela de San Roque neste 

cruce, pero si se sinala a Capela no punto onde se volven a xuntar os dous 

camiños xa na Parroquia de Cortapezas, algo ilóxico, pois non se vai volver a 

atrás un bo treito. 
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Por outra parte, hai varios tramos do Camiño nos que a seguridade viaria é 

deficiente. Concretamente, na entrada a Portomarín a estrada LU-633 precisa 

arcén. En Toxibó (Parroquia de Gonzar), a mesma estrada ten cambios de rasante 

con pouca visibilidade e os e as peregrinas están obrigadas a cruzar a vía, pese a 

que se podería manter camiño pola marxe esquerda da estrada, se as marxes da 

mesma estiveran en condicións. 

Ademais, como no resto de Galicia, persisten puntos con elementos inacabados, 

tales como muros de bloques sen revocar, que non cumpren coas normas de 

protección dos Camiños de Santiago. 

Tamén se detecta como eiva para o goce e coñecemento de todos os elementos 

do Camiño a ausencia dunha boa guía ampla. 

A ponte primitiva de Portomarín, de orixe romana, foi destruída e mandada 

reconstruír no século XII pola raíña Urraca, sendo durante séculos un dos 

principais pasos do curse medio do Miño. A construción ficou asulagada tras a 

construción do encoro de Belesar en 1963 e actualmente só se conserva un dos 

seus arcos. 

Ante unha pregunta sobre este tema, formulada dende En Marea, a Xunta 

respondeu, o 19 de abril de 2018, que a retirada da sinalización do trazado 

histórico respondeu a “motivos de seguridade”. 

Asemade, a Xunta tamén sinalou que “está levando a cabo un estudio de todos os 

cruces perigosos existentes (tanto de estradas nacionais, como da Xunta de 

Galicia e das diferentes Deputacións) o longo dos aproximadamente 1500 km 

que compoñen a rede de Camiños de Santiago.” E que “o obxectivo deste estudo 

e solucionar da forma máis axeitada posible, dende o punto de vista da 

seguridade para os peregrinos e peóns, ben instalando sinalización de cruce, 
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sinalización luminosa, sinalización de tramo común, sinalización de cruce 

perigoso... ou propoñendo unha ruta alternativa sempre e cando sexa posible.” 

Polo anteriormente exposto a deputada que subscribe formula a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito: 

1. Vaise revisar a retirada da mouteira que indicaba o trazado histórico do 

Camiño de Santiago por San Roque, en Portomarín? 

2. Vai a Xunta garantir a sinalización adecuada do trazado histórico do Camiño 

de Santiago en Portomarín, repoñendo a sinalización no cruce que leva á Capela 

de San Roque? 

3. É consciente a Xunta da falta de seguridade viaria dos e das peregrinas no 

Camiño de Santiago á entrada da vila de Portomarín e no lugar de Toxibó 

(parroquia de Gonzar)? 

4. Tense realizado algún avance no estudo sobre cruces perigosos ao longo do 

Camiño de Santiago? Que proposta en concreto se vai implementar nos cruces 

perigosos en Portomarín? 

5. Que medidas de protección e divulgación dos elementos patrimoniais de 

Portomarín vai acometer a Xunta? 

6. Cales son os motivos de seguridade que xustificaron a retirada da mouteira que 

sinalaba o trazado histórico do Camiño de Santiago por San Roque, en 

Portomarín? 

Santiago de Compostela, 8 de xaneiro de 2019. 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Deputada do G.P. de En Marea. 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Paula Vázquez Verao na data 08/01/2019 11:05:11 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

Paula Vázquez Verao, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario de En 

Marea, ao abeiro do disposto no artigo 157 do Regulamento da Cámara, presenta 

a seguinte Pregunta para a súa resposta escrita. 

O Concello de Mondoñedo contaba en 2017 con 1.273 persoas maiores de 65 

anos, o 34,2% da poboación, e cun índice de envellecemento de 303,24 

(DATOS: IGE), cunha tendencia regresiva. En cambio, non hai prazas públicas 

de centro de día nin de residencia para a Terceira Idade. 

O popularmente coñecido como asilo de Mondoñedo, rexentado pola 

“Asociación Edad Dorada Mensajeros de la Paz Castilla la Mancha y Galicia” 

ten permiso de actividades dende o 10 de abril de 2018. O Plan de inspección de 

Servizos Sociais de Galicia do ano 2015 incluía a Residencia de Maiores San 

Rafael de Mondoñedo como un dos centros de maiores en funcionamento sen 

autorización (fora cancelada a inscrición en 2013), pendentes de regularizar, o 

que non se produciu ata tres anos despois de figurar no citado plan. Conta con 15 

prazas, ningunha financiada. 

O 3 de abril de 2017 abriuse o Centro de Día para Persoas Maiores San Rafael, 

en Mondoñedo, rexentado pola “Asociación Edad Dorada Mensajeros de la Paz 

Castilla la Mancha y Galicia”con 32 prazas autorizadas, ningunha financiada 

pola Xunta. 

Para a dotación deste centro, segundo o Goberno local, a Xunta achegou en 2016 

uns 90.000 € para mobiliario e equipamento, encargándose a Fundación do Asilo 

de Anciáns de Mondoñedo da adecuación do edificio no que se ubica. 
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Nas eleccións de 2015, a candidata do PP á alcaldía de Mondoñedo, e actual 

Alcaldesa, prometeu unha unidade especializada de Alzhéimer na vila. A finais 

de 2018, Mensajeros de la Paz anuncia que prevé abrir o centro de día para 

persoas enfermas de Alzhéimer no primeiro semestre de 2019. Este novo servizo, 

privado, contará con 15 prazas, no mesmo complexo da residencia, que está a ser 

rehabilitada. En xaneiro de 2019, a Asociación anuncia que solicitará a exención 

do Imposto de Construcións e que a Alcaldesa solicitará incluír este proxecto no 

Convenio Doing Bussiness, a pesares de que non cumpre os requirimentos de 

dito documento. 

En febreiro de 2018, a empresa Canguro Express asinou un acordo de 

colaboración coa residencia da terceira idade de Mondoñedo (privada, con 15 

prazas) para prestar servizos de persoal coidador por horas e en días soltos, cun 

prezo por hora de entre 6 e 8 euros, aínda que oficialmente conta con 11 persoas 

de Atención Directa no cadro de persoal. 

Polo exposto, a deputada que subscribe formula a seguinte pregunta á Xunta, 

para a súa resposta escrita: 

1. Vai a Xunta impulsar prazas públicas en centro de día e residencia no Concello 

de Mondoñedo? 

2. Vai a Xunta avanzar nun plan de atención á Dependencia en Mondoñedo que 

posibilite a permanencia no fogar e a creación de emprego digno no sector dos 

coidados? 

3. Ten previsto a Xunta ter algunha praza financiada no Centro de Día de 

Mondoñedo? E no centro de Alzhéimer? 

4. Como valora o feito de que se deixe gran parte dos servizos de atención á 

Dependencia no Concello de Mondoñedo á iniciativa privada, en exclusiva? 
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Santiago de Compostela, 8 de xaneiro de 2019. 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Deputada do G.P. de En Marea 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paula Vázquez Verao na data 08/01/2019 11:03:45 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Montserrat Prado Cores, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Olalla Rodil Fernández e Luis Bará Torres, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

escrita, relativa á situación económica e social derivada da perda de convenio de 

referencia na empresa eléctrica Grupo Endesa, especialmente nas Pontes. 

 

Despois de máis dun ano de negociación sen acordo do que debera ser o novo 

Convenio Marco do Grupo Endesa, iniciado 2019 asistimos á perda de convenio de 

referencia, ao disolver a empresa a mesa de negociación a finais de decembro de 2018. 

Esta operación, insólita neste grupo, obedece a unha estratexia calculada e premeditada 

por parte da empresa que busca, aproveitando o marco legal da reforma laboral, lesivo 

para a clase traballadora, romper as regras de xogo pactadas con milleiros de 

traballadores e traballadoras, ben en activo, ben en situación de prexubilación ou 

xubilación. 

Cómpre recordar que estamos a falar dunha situación xerada nunha empresa do 

sector eléctrico, suxeita a unhas regras particulares de funcionamento que condicionan a 

súa actividade, e que está a reflectir as consecuencias negativas de procesos 

privatizadores permitidos e impulsados polos sucesivos gobernos centrais, xa que esta 

era unha empresa pública estatal con anterioridade. Desta forma hoxe, no lugar de 

reverter os seus beneficios nas arcas públicas e no fortalecemento industrial do norte de 

Galiza, podemos ver como avanza nun profundo camiño de descapitalización acelerado 

após a compra da empresa pública italiana ENEL, que posúe máis do 70% das accións.  
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Co paso do tempo, confírmanse as consecuencias negativas da falta dunha 

política industrial do Estado, coa complicidade da Xunta de Galiza, que ten levado a que 

hoxe esta empresa teña sido xa non só privatizada, senón que está en mans dunha 

empresa pública italiana que busca coa súa ofensiva descapitalizar totalmente Endesa e 

avanzar nun proceso viciado polo cal a totalidade de beneficios pasen directamente a 

dividendos que sexan cobrados por Enel de forma que mesmo para facer investimentos, 

Endesa teña que recorrer á débeda. Para axilizar este camiño a empresa vén de romper 

unha serie de acordos sociais que supoñen liberar máis de 900 millóns de euros que 

terían que reservar, por esixencias de auditoría, para garantir os dereitos de traballadores 

activos e pasivos, e computalos nas cifras de dividendos de Enel.  

Esta situación ten consecuencias negativas nos traballadores e traballadoras, en 

activo ou xa non, de Endesa, que suman máis de 35.000 persoas, unha parte importante 

en Galiza, cunha grande concentración nas Pontes e na súa contorna. Grazas á reforma 

laboral, que o goberno socialista de Pedro Sánchez non derrogou nin na totalidade nin 

nunha parte substancial, a perda de ultraactividade deixa un panorama moi preocupante.  

Cómpre recordar que ademais, na perda dos beneficios sociais que estaban 

recoñecidos estamos a falar dun salario en especie, un dereito conquistado nos anos 

anteriores polos traballadores e traballadoras de Endesa en detrimento, en moitas 

ocasións, da contía moneraria recibida no salario. Unha parte da masa salarial pola que 

tributan, non unha regalía. Isto é unha ruptura das regras de xogo, supón un paso atrás 

en materia de negociación colectiva e traerá un enorme empobrecemento no norte do 

noso país, calculándose máis de tres millóns de perdas en termos económicos só sobre a 

poboación das Pontes. 

Máis aínda, esta situación é inaceptábel se temos en conta os multimillonarios 

beneficios da produción eléctrica. Mesmamente no mes de novembro de 2018 Endesa 
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no Estado español elevaba á alza a súa previsión de beneficios, prevendo chegar aos 

1.500 millóns no 2019 e aos 1.600 no 2020. A explotación enerxética do noso país debe, 

como mínimo, xerar postos de traballo con condicións dignas e non se pode permitir, co 

silencio das administracións, que estas se rebaixen ao tempo que medran os beneficios 

empresariais.  

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

-Que valoración fai a Xunta de Galiza das consecuencias da perda de convenio 

de referencia en Endesa ao non existir ultractividade por mor da reforma laboral?  

-Que vai facer a Xunta de Galiza para evitar esta operación de saqueo de Endesa 

que afectará a milleiros de persoas en Galiza? 

-Tense dirixido o goberno galego aos colectivos de traballadores e xubilados que 

están a denunciar as consecuencias da perda de convenio de referencia ao non existir 

ultractividade por mor da reforma laboral? Con que conclusións? Asume implicarse nas 

súas propostas? Cales son os motivos?  

-Como avalía o goberno galego os resultados da privatización do que era unha 

empresa pública? Terá isto en conta para vindeiras decisións? Vai demandar 

explicacións ao goberno central? Vai desenvolver algún estudo propio para avalialos? 

-Cal é a estimación de perdas en termos socioeconómicos que fai o goberno 

galego desta situación?  

-Tense dirixido ao goberno central con algunha proposta ao respecto? En que 

sentido? Con que resultado? 
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-Como avalía que un país produtor excedentario de enerxía eléctrica teña que 

ver como as grandes empresas pretenden aumentar os seus beneficios xa 

multimillonarios a costa dos traballadores e traballadoras galegos?  

-Considera o goberno galego que debe demandar a derrogación das reformas 

laborais? Considera que son a causa desta situación? Se non é así, cal é?  

 

Santiago de Compostela, 8 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 08/01/2019 10:10:09 

 

María Montserrat Prado Cores na data 08/01/2019 10:10:13 
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Ana Pontón Mondelo na data 08/01/2019 10:10:14 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 08/01/2019 10:10:15 

 

Olalla Rodil Fernández na data 08/01/2019 10:10:17 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 08/01/2019 10:10:18 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres, Montserrat Prado Cores, Ana 

Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

escrita. 

 

No límite entre os concellos de Mesía e Boimorto, á altura da confluencia das 

parroquias de Buazo e Arceo, no lado de Boimorto e da parroquia de Boado, do lado de 

Mesía, encóntrase a Ponte Boado tendida sobre o río Tambre. Trátase dunha ponte 

executada mediante estribos de formigón, vigas prefabricadas e taboleiros de 4m. de 

ancho e que conta cunha luz aproximada de 16m. 

Prestaba un servizo adecuado á realidade destas parroquias, eminentemente 

gandeiras de leite nas que a superficie adicada ó ensilado de millo forraxeiro é 

considerable, ata hai 20 ou 25 anos en que quedou estreita de máis tanto para vehículos 

correntes coma, especialmente, para maquinaria agrícola de todo tipo, chegando a 

encaixarse na mesma algunha que outra máquina de ensilado sendo necesario forza-los 

ferros que fan de varanda da mesma. 

En xuño de 2017, en sesión plenaria a Corporación do concello de Boimorto 

acordou acepta-la execución da obra de reconstrución da citada infraestrutura, incluída 

no PIR e cun orzamento de 312.230,72 euros. No citado proxecto de execución figuraba 

a modificación do cauce do río aspecto este que motiva que Augas de Galicia informe 

desfavorablemente o proxecto polo que este será reformado pasando a ser un Proxecto 

de Ampliación da mentada ponte cun orzamento de 143.816,53 euros. 
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Apróbase en Pleno Ordinario no mes de setembro de 2017 este novo proxecto 

que recibe varias alegacións da Asociación de Veciños de Arceo e da Asociación de 

Pesca Deportiva Robalo que son desestimadas excepto as números 4 e 5 nas que se 

estima insuficiente o van libre proxectado e o resgardo fronte avenidas. 

Así o informe emitido en 11 de abril de 2018 polo enxeñeiro técnico da 

Demarcación Hidrográfica Galicia Centro é desfavorable ó citado proxecto. 

A ponte está aí, cun insuficiente servizo agardando ela e os veciños que alguén 

poña algo de cordura en todo este tema porque as razóns aducidas para desestimar o 

primeiro proxecto son agora causa da desestimación do segundo polo mesmo organismo 

Augas de Galicia. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

-Que características e que condicións debe cumpriren o proxecto e a obra da 

Reforma da Ponte Boado para poder ser informada e executada sen atrancos? 

-Van queda-las parroquias das marxes dereita e esquerda do río Tambre dos 

municipios de Mesía e Boimorto sen o necesario servizo da Ponte Boado? 

 

Santiago de Compostela, 8 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 
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Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 08/01/2019 11:45:23 

 

María Montserrat Prado Cores na data 08/01/2019 11:45:28 

 

Ana Pontón Mondelo na data 08/01/2019 11:45:29 

 

Olalla Rodil Fernández na data 08/01/2019 11:45:30 

 

Noa Presas Bergantiños na data 08/01/2019 11:45:31 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 08/01/2019 11:45:33 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-lL

G
jw

hX
H

t-8
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

140154

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-lLGjwhXHt-8


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Noela Blanco Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

A situación da atención de urxencias no sistema galego de saúde pasa por 

momentos difíciles debido á política de recortes implantada nos últimos anos polo 

goberno da Xunta de Galicia, especialmente no plano dos recursos humanos. 

 

A situación do persoal dos PAC de Galicia, con folgas nos últimos meses e 

reivindicacións non atendidas pola Consellería de Sanidade, vén de resultar nunha 

convocatoria de folga indefinida que amosa o compromiso do persoal sanitario 

que traballa nos PAC por defender as reclamacións dunhas condicións laborais 

máis xustas e equitativas. 

 

A esta situación engádense escenarios como os paros mantidos durante moitas 

semanas polo persoal de urxencias do Centro Hospitalario Universitario de 

Santiago de Compostela, que levan moito tempo reclamando un necesario 

incremento do cadro de persoal e mellor dotación de material para poder exercer 

correctamente o seu traballo. 

 

Tamén o sector da atención urxente a través de ambulancias e 061 vén 

presentando problemas, coa decisión forzosa do traslado de instalacións de 

Santiago de Compostela á Estrada e os problemas de aplicación do convenio 

laboral e de abandonos do servizo por parte das empresas concesionarias. 

 

Este escenario apunta a unha perda de capacidade asistencial, so atenuada polo 

sobreesforzo que realizan os profesionais, pero non resolta pola Consellería de 

Sanidade que evita afrontar a situación. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta por escrito: 

 

1. É consciente a Xunta de Galicia da acumulación de conflitos nos servicios 

de atención sanitaria urxente do sistema galego de saúde que afectan á 

capacidade asistencial? 
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2. Considera a Xunta de Galicia satisfactoria a súa política de recursos 

humanos especificamente no que ten relación cos distintos servizos de 

atención sanitaria urxente? 

 

3. Ten previsto a Xunta de Galicia abrir canles específicas de diálogo cos e 

coas profesionais dos PAC que inician unha folga indefinida? E co persoal 

de urxencias do CHUS? E cos profesionais dos servizos de ambulancias e 

061? 

 

 

Pazo do Parlamento, 8 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Noela Blanco Rodríguez 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela na data 08/01/2019 13:01:20 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 08/01/2019 13:01:26 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Abel Losada Álvarez e Julio Torrado Quintela, 

deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

A radiotelevisión pública galega, vital para o mantemento do espazo público 

democrático, o reforzamento da identidade do pobo galego, e a promoción da 

nosa cultura e lingua, está a vivir un preocupante deterioro nos últimos anos, con 

graves consecuencias para o pluralismo ideolóxico e social. Acumula constantes 

queixas tanto do Comité Intercentros da CRTVG, como das forzas políticas da 

oposición, de manipulación informativa tanto na radio como na televisión de 

todos os galegos e galegas nos diferentes telexornais que se emiten ao longo do 

día. Esta situación mesmo levou aos dous presentadores do Telexornal Serán, 

Alfonso Hermida e Tati Moyano, a presentar a súa dimisión en xuño deste ano, ao 

que hai que engadir a mobilización dos venres negros (que xa vai pola súa 38 

edición) polo cumprimento íntegro da Lei de medios públicos do 2011, a histórica 

manifestación que percorreu as rúas de Compostela o pasado 8 de setembro, os 

paros parciais do mes de novembro, e as dúas folgas de 24 horas dos días 19 e 22 

de decembro. 

 

Nestes últimos meses intensificáronse as mobilizacións dos e das profesionais da 

sanidade pública en defensa do noso sistema sanitario. Entre os feitos máis 

sinalados atópase a dimisión en bloque de 22 xefes de centros de saúde de Vigo, 

polo “deterioro insustentable” e o “sobreesforzo que deben afrontar os e as 

profesionais”. Á dimisión en bloque dos xefes de centros de saúde, súmase a 

folga que mantén o persoal dos puntos de atención continuada (PAC), co recente 

anuncio por parte do comité de folga de secundala de xeito indefinido. E se non 

son suficientes estas mobilizacións, o servizo de urxencias do complexo 

hospitalario de Santiago suma tamén máis dun mes de paro para reclamar persoal 

suficiente que permita cubrir todas as necesidades asistenciais.  

 

O tratamento informativo das mobilizacións levadas a cabo nestes últimos meses 

en defensa da sanidade pública,  volveu a poñer de manifesto que a CRTVG 

segue funcionando coma unha cadea de transmisión dos argumentarios do PP. Se 

se realiza unha análise do tratamento informativo deste asunto nestes últimos 

meses, compróbase que hai unha clara intencionalidade política, a de que os 

medios de comunicación públicos sexan altofalante do Goberno galego ao tempo 

que se silencian as voces máis críticas coa xestión da sanidade pública por parte 
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da Xunta de Galicia. 

 

Por todo o exposto, a deputada e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Considera que a cobertura das mobilizacións da sanidade pública galega 

estivo á altura dun medio público como a CRTVG? 

2. Cre que na cobertura deste tema, os e as profesionais que se mobilizaron 

tiveron a mesma presenza na CRTVG que a versión oficial da Xunta de 

Galicia? 

3. Que valoración fai da cobertura por parte da CRTVG da dimisión en 

bloque de 22 xefes de centros de saúde de Vigo, así como das reaccións da 

Xunta de Galicia ante estes feitos? 

4. Considera a CRTVG que as novas referentes á folga dos PAC se cobren 

con obxectividade e mantendo o principio de pluralismo ideolóxico e social 

que deben rexer nun medio de comunicación público? 

 

 

Pazo do Parlamento, 8 de xaneiro de 2018 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  Abel Losada Álvarez 

  Julio Torrado Quintela 

Deputada e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 08/01/2019 13:38:15 

 
Abel Fermín Losada Álvarez na data 08/01/2019 13:38:20 

 
Julio Torrado Quintela na data 08/01/2019 13:38:24 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Montserrat Prado Cores, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Olalla Rodil Fernández e Noa Presas Bergantiños, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta escrita. 

 

1. A autoestrada AP 53 entre  Santiago-Ourense, no seu treito entre 

Santiago e Lalín, é unha das máis caras do Estado español. Esta situación supón 

un agravio e unha discriminación para a mobilidade das persoas e para a 

conectividade-competitivade das empresas  da comarca do Deza nas súas 

relacións coa área de Santiago. 

O BNG leva anos reclamando a transferencia a Galiza desta vía, así como 

unha rebaixa da peaxe posto que a alternativa existente, a N-525, é unha estrada 

limitada a 50 Km/h na totalidade do traxecto entre Lalín e Santiago, atravesa 

numerosas zonas urbanas e conta con unha elevada intensidade de tráfico cos 

conseguintes problemas de inseguridade e merma da calidade de vida das 

poboacións da contorna.  

2. Malia estas abusivas peaxes, a empresa concesionaria, o grupo Itinere, 

levou a cabo unha política de empeoramento do servizo que tivo entre outras 

consecuencias a eliminación do persoal das cabinas de peaxe, substituídos por 
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sistemas de telepeaxe e caixeiros de pagamento. Unicamente hai unha persoa en 

todo o treito por si xorde algún imprevisto. 

Por este motivo, o BNG presentou a cabo iniciativas relativas ao 

mantemento de persoal  nas cabinas de cobro. 

3. Esta situación xa de por si abusiva viuse agravada nos últimos meses 

debido a fallos nas máquinas, que marcaban cobros moi por enriba do estipulado. 

Por exemplo:  

- No treito de Silleda-Lalín o prezo é de 2,45€ e a máquina 

marca 3,60€. É dicir, hai un desfase de 1,15€ a favor da empresa. 

- No treito Santiago–A Bandeira o prezo é de 2,70€ e a 

máquina marca 3,60€. Un desfase de 0,90€ a favor da empresa 

Se temos en conta que por ese tramo pasan diariamente máis de 6.000 

vehículos, supón un atraco diario considerable. 

As persoas usuarias que saben o prezo da peaxe, chaman para que 

resolvan o problema cos conseguintes trastornos (perdas de tempo, molestias,….) 

. As  que non coñecen o prezo posiblemente estivesen pagando de máis. 

Por outra banda, suponse que as usuarias que conten co dispositivo de 

telepeaxe se lle estea cargando o importe que marca a máquina da peaxe, polo 

que a empresa está cobrando indebidamente a peaxe desde hai meses. 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

-Que iniciativas levou a cabo o Goberno galego para corrixir o cobro de 

peaxes por riba das cantidades oficialmente establecidas na AP 53?  

-E para o establecemento de bonificacións ás persoas usuarias como 

obxecto de potenciar o seu uso como alternativa á saturada N525? 

 

Santiago de Compostela, 9 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 09/01/2019 10:18:01 
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María Montserrat Prado Cores na data 09/01/2019 10:18:06 

 

Ana Pontón Mondelo na data 09/01/2019 10:18:07 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 09/01/2019 10:18:08 

 

Olalla Rodil Fernández na data 09/01/2019 10:18:10 

 

Noa Presas Bergantiños na data 09/01/2019 10:18:12 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, Xosé 

Luis Rivas Cruz, Olalla Rodil Fernández e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

escrita, relativa ao anuncio do Presidente da Xunta ao respecto do número de centros de 

saúde construídos e que se van construír en Galiza. 

 

No pleno do Parlamento do 19 de decembro de 2018 na sesión de control ao 

Presidente da Xunta á pregunta formulada pola Portavoz Parlamentar do BNG Ana 

Pontón, este asegurou que: 

“levamos construídos 54 centros de saúde e investidos 110 millóns de euros. 

Vamos construír ou ampliar 20 novos centros de saúde máis, e ao final da lexislatura 

teremos 82 centros de saúde novos ou ampliados”. 

 

Diante desta afirmación formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

-Cal é a relación dos 54 centros de saúde construídos, con data de inicio e de 

finalización e orzamento de cada un deles? 

-Cal é a relación dos 20 centros de saúde que se van construír ou ampliar, o 

estado de tramitación das obras, con data de inicio e finalización e orzamento de cada 

un deles? 
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-Cal é a relación dos 82 centros de saúde novos ou ampliados que se terán ao 

final de lexislatura? 

-Cal é a data de inicio e finalización e orzamento de cada un deles? 

-Cal é a situación da tramitación dos que non están construídos e a data prevista 

de inicio? 

 

Santiago de Compostela, 9 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores na data 09/01/2019 11:27:14 

 

Ana Pontón Mondelo na data 09/01/2019 11:27:19 
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Xose Luis Rivas Cruz na data 09/01/2019 11:27:20 

 

Olalla Rodil Fernández na data 09/01/2019 11:27:22 

 

Noa Presas Bergantiños na data 09/01/2019 11:27:23 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 09/01/2019 11:27:25 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Luis Villares Naveira e Carmen Santos Queiruga, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro do recollido no artigo 157 do 

Regulamento da Cámara presentan a seguinte PREGUNTA para a súa resposta 

escrita.  

 

Na web da Xunta de Galicia www.contratosdegalicia.gal aparece unha relación 

de contratos menores da Consellería do Mar que cando menos merece algún tipo 

de explicación. 

Así con data 5 de xuño de 2018 aparece un contrato para o subministro dunha 

cadeira para a xefatura territorial de Ribeira con un coste de 3.610,64€ 

adxudicado á empresa FH Soluciones en Mobiliario, que cando menos merece 

algún tipo de explicación. 

 

O Grupo Parlamentario de En Marea presenta as seguintes preguntas para a súa 

resposta escrita: 

 

1.ª) Cal é o motivo exacto do contrato? 

 

2.ª) Non considera o Goberno esaxerado o gasto para este obxecto? 

 

 Santiago de Compostela, 9 de xaneiro de 2019. 

  Asdo.: Luís Villares Naveira 

   Carmen Santos Queiruga 

  Deputado e deputada do G.P. de En Marea. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Villares Naveira na data 09/01/2019 11:03:28 

 

Carmen Santos Queiruga na data 09/01/2019 11:03:36 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

Eva Solla Fernández, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario de En 

Marea, ao abeiro do disposto no artigo 157 do Regulamento da Cámara, presenta 

a seguinte Pregunta, para a súa resposta escrita. 

 

O contrato de concesión respecto ao Servizo de transporte sanitario urxente 

terrestre en Galicia leva dende que se sacou a concurso en cuestión. O modelo 

mercantilista polo que aposta a Xunta de Galicia ante un servizo básico como é o 

das ambulancias, provoca que non se preste coa calidade que precisa, tal e como 

levamos comprobando todo este tempo e como xa se ten denunciado en 

diferentes ocasións.   

Durante as primeiras fases do procedemento, algunhas pequenas empresas de 

ambulancia xa advertían das consecuencias da baixa nas condicións económicas 

ao non ver factible poder prestar un servizo de calidade con eses prezos. 

A primeira noticia de incumprimento chegou da man dos recortes para as 

condicións laborais do persoal do servizo, cando un ano despois da adxudicación 

do mesmo, a Federación Galega de Empresarios de Ambulancias, solicitaba non 

aplicar o Convenio Colectivo por unha suposta capacidade económica para 

mantelo.  

En medio do empeoramento das condicións laborais das traballadoras e 

traballadores, a adxudicación en si mesma era levada ao xulgado por suposta 

prevaricación, provocando que co inicio deste investigación, a policía xudicial 

solicitase informes periciais que desvelaban que as ambulancias non cumprían 

coa normativa vixente en materia de seguridade, en cuestións como o exceso de 

pesou ou a falta de rodas de reposto.  
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Non faltos de problemas no servizo, antes de rematar o ano a propia Federación 

Galega de Empresarios de Ambulancias ven de solicitarse á Fundación do 061 a 

resolución do contrato.  

Todos estes feitos, amosan o fracaso no mantemento dun modelo xestión que 

prima criterios económicos fronte a condicións laborais dignas e servizo de 

calidade.  

Por todo o anterior o Grupo Parlamentario de En Marea formula a seguinte 

pregunta para a súa resposta escrita:  

- Considera a Xunta de Galicia que ante estes feitos, está a prestar un 

servizo de calidade respecto ao transporte sanitario de emerxencias? 

- Teñen feito dende o Goberno algún estudo respecto ao cambio a un 

modelo de xestión directa do servizo? 

- Ante o anuncio dunha nova licitación, cales son os cambios introducidos 

nos pregos de contratación para evitar que se volvan a repetir estas 

situacións? 

- Por que non escoitou a Xunta de Galicia as advertencias respecto das 

baixas temerarias? 

- Por que seguen tendo en conta o exclusivamente o criterio económico pese 

a comprobar os problemas que derivan do mesmo? 

 

Santiago de Compostela, 9 de xaneiro de 2019. 

 

Asdo.: Eva Solla Fernández 

Deputada do G.P. de En Marea. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Eva Solla Fernández na data 09/01/2019 12:15:29 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

Paula Vázquez Verao, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario de En 

Marea, ao abeiro do disposto no artigo 157 do Regulamento da Cámara, presenta 

a seguinte Pregunta para a súa resposta escrita. 

Os Orzamentos da Deputación de Lugo para 2019 inclúen 300.000 € para un 

proxecto de tirolina entre Matacás (Castro Caldelas) e o miradoiro do Duque 

(Monforte de Lemos). 

Ademais, a Deputación de Ourense anunciou 300.000 € máis, contando así, 

supostamente, entre as dúas institucións provinciais co total do custo da posta en 

marcha da infraestrutura. 

Sobre este proxecto non se coñecen previamente estudos que indiquen a 

viabilidade ou non do mesmo, nin hai comunicación oficial algunha da 

Consellería de Cultura sobre a compatibilidade do mesmo coa condición de BIC 

da Ribeira Sacra como “paisaxe cultural”. 

Con todo, coñecemos, por informacións do Alcalde de Monforte e da prensa 

local, que a Consellería de Cultura tería advertido sobre a incompatibilidade da 

tirolina coa candidatura da Ribeira Sacra a Patrimonio da Humanidade. 

A Asociación Galega de Ornitoloxía ten alertado de que este proxecto de tirolina 

afecta a áreas de reprodución e alimentación de aves ameazadas, sendo o canón 

do Sil unha área fundamental para as aves rupícolas. 

Polo exposto, a deputada que subscribe formula a seguinte pregunta para a súa 

resposta escrita: 
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1. Que opina sobre o proxecto de tirolina que atravesaría o canón do Sil entre 

Matacás e o miradoiro do Duque? 

2. Sería compatible este proxecto coa condición de BIC da Ribeira Sacra como 

paisaxe cultural? 

3. Sería compatible este proxecto coa candidatura da Ribeira Sacra a Patrimonio 

da Humanidade? 

4. Considera a Xunta que este proxecto sería compatible coa conservación da 

fauna ameazada? 

 

Santiago de Compostela, 9 de xaneiro de 2019. 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Deputada do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paula Vázquez Verao na data 09/01/2019 12:37:40 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Noela Blanco Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

A situación sanitaria da comarca do Salnés está sufrindo unha perda de 

capacidade asistencial como resultado dunha política de recortes moi estrita 

aplicada polos gobernos estatal e autonómico nos últimos anos. Os e as 

profesionais do sistema sanitario redobran esforzos e tratan de manter o maior 

nivel de calidade posible, pero a situación está a sobrepasar o aceptable e estanse 

a perder servizos que empeoran de maneira inaceptable a situación. 

 

O Hospital do Salnés está a perder progresivamente servizos asistenciais, de 

maneira especial a partir da perda de condición de área sanitaria que diminuíu a 

condición do hospital, a súa autonomía, e reforzou a súa dependencia do Hospital 

de Pontevedra. Isto provocou a perda de profesionais nalgúns servizos como 

medicina interna, ou a dificultade para reparar aparataxe que provoca semanas 

enteiras sen servizo do TAC, de equipos informáticos, de material para urxencias 

ou de tratamentos farmacolóxicos. A dotación de persoal do hospital é 

notoriamente baixa, como así teñen denunciado publicamente os e as 

representantes dos e das traballadoras, con casos como a dotación de enfermería 

que ofrece ratios de 1/28 durante as noites, o que non é aceptable. A ampliación 

do servizo de urxencias sen maior dotación de persoal provoca situacións 

paradóxicas como a non utilización de determinados espazos novos por non ter 

persoal para elo, ou que a ausencia de profesionais de anestesia en moitas 

ocasións provoca ter que derivar intervencións ao CHOP tendo quirófanos sen 

utilizar en O Salnés. 

 

Se o caso do Hospital do Salnés é alarmante, a atención primaria de O Salnés 

atópase nunha situación límite. Existe un claro déficit tanto de infraestruturas e de 

persoal. No que corresponde ás infraestruturas, hai un problema claro en 

Vilagarcía coa falta dun novo centro de saúde que palíe as deficiencias do actual, 

edificio con máis de 40 anos e deficiencias estruturais graves. A insuficiencia de 

espazos, de accesibilidade e de posibilidades de ampliar un servizo que necesita 

máis profesionais non está sendo atendida polo Sergas, tendo propostas e 

dispoñibilidade do Concello de Vilagarcía para resolvelo. Caso idéntico ocorre en 

O Grove, onde o Sergas fai ouvidos xordos ante as demandas veciñais que 

encabeza o Concello dun novo centro de saúde, ou a redución da aposta por un 
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novo centro en A Illa que quedou na reforma do anterior sen resolver problemas 

que aínda se manteñen de estrutura e mantemento da infraestrutura. 

 

No que corresponde ao persoal, existen numerosos problemas nos últimos tempos 

aos que a Xunta de Galicia non ofrece nin solución nin atención. Catoira perde 

continuamente o seu servizo de pediatría, pola non substitución do profesional, 

tendo que derivarse a Vilagarcía que ve, á súa vez, saturado o servizo pola 

acumulación dos pacientes que se incrementan. O problema de pediatría existe 

tamén de maneira sinalada en A Illa e Ribadumia, que comparten profesional 

pero que está de baixa, e a súa non substitución obriga aos veciños destes dous 

concellos a trasladarse a un terceiro, Cambados, coa correspondente saturación do 

centro cambadés.  

 

O centro de Saúde de Cambados sufre dende hai tempo problemas de falta de 

persoal, o que leva a perder o servizo de atención polas tardes e unha elevadísima 

frecuentación das consultas de primaria pola necesidade de cubrir as baixas e 

vacacións entre os propios profesionais xa existentes. No caso de Meaño, a 

ausencia dun profesional obriga ao que permanece no centro a atender o cupo de 

dous profesionais, superando os 50 e 60 pacientes en moitos días. O Centro de 

Saúde de Baltar, en Sanxenxo, vén sendo obxecto de demanda cidadá pola 

necesidade de cubrir as baixas e vacacións, que tampouco están sendo atendidas. 

 

De maneira global á comarca, unha demanda habitual está na necesidade dunha 

ambulancia medicalizada para O Salnés, como así demandan profesionais 

especialistas en atención de urxencias, e de maneira específica profesionais de 

cardioloxía que reclaman esta ambulancia medicalizada e, tamén, a derivación a 

Santiago dos e das pacientes afectadas por infarto agudo de miocardio. 

 

A situación global, en todos os planos, é preocupante para veciños e veciñas de O 

Salnés que comproban a perda de capacidade do sistema asistencial a pesares do 

esforzo dos profesionais.  

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Considera a Xunta de Galicia que a situación actual da asistencia sanitaria 

en O Salnés é satisfactoria? 

 

2. Cre a Xunta de Galicia que é preciso un aumento de persoal no Hospital do 

Salnés? 
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3. Ten previsto a Xunta de Galicia implementar un plan de contratación de 

persoal que afecte á extinta área sanitaria de O Salnés? 

 

4. Ten previsión a Xunta de Galicia de iniciar os trámites para favorecer a 

construción dun novo centro de saúde en Vilagarcía? En O Grove?  

 

5. Considera a Xunta de Galicia que a atención primaria de O Salnés está ben 

cuberta en termos de infraestruturas e persoal? 

 

Pazo do Parlamento, 8 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

  Noela Blanco Rodríguez 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela na data 09/01/2019 13:40:09 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 09/01/2019 13:40:16 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Noela Blanco Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

A situación da atención sanitaria en Galicia está sufrindo un conflito crecente que 

mantén por un lado aos profesionais, tanto individualmente como a través dos 

colectivos que os representan, organizacións sindicais, partidos políticos, 

administracións locais, asociacións de pacientes e moitos colectivos afectados 

pola atención sanitaria, que son practicamente todos os veciños e veciñas. 

 

En particular, na comarca Ulla – Umia afecta o progresivo deterioro da 

capacidade asistencial en atención primaria, que a pesares dos esforzos do 

persoal, está perdendo calidade debido aos recortes persistentes que dende os 

gobernos autonómicos e estatais se viñeron aplicando nos últimos anos.  

 

Existe un problema tanto a nivel de infraestruturas como de persoal. En termos de 

infraestruturas, hai demandas de extrema necesidade como un novo centro de 

saúde en Caldas de Reis, onde a Xunta de Galicia leva mareando a situación 

sobre o terreo ideal para iniciar este centro, cambiando constantemente de 

opinión e demorando a decisión de iniciar a construción dese novo centro 

necesario. Unha situación semellante ten ocorrido en A Estrada, onde se 

ninguneou ao Goberno municipal cando era o PSdeG o responsable daquel, pero 

se comezou a afrontar a situación dun novo centro de saúde cando o PP chegou á 

responsabilidade de Goberno municipal. A pesares dese inicio, non existen 

partidas concretas nos orzamentos autonómicos que poidan afrontar con seriedade 

prazos e formas para o novo centro, debendo estes poder ser avaliados e 

fiscalizados (o que agora non pode ocorrer ao non haber compromiso concreto 

orzamentario). 

 

No que corresponde ao persoal, esta comarca sufre en primeira persoa os 

problemas que o Sergas ten noutros lugares de Galicia debido aos recortes de 

persoal e ás nefastas condicións laborais que se ofrecen aos profesionais. Así 

existiron protestas veciñais contundentes polo ninguneo e desatención da 

Consellería de Sanidade aos concellos de Cuntis e Moraña pola ausencia de 

pediatras, ou no caso de Cuntis coa non substitución de persoal de medicina de 

familia e non arranxo das deficiencias do centro de saúde. Este mesmo problema, 

tanto de persoal como sobre o mantemento do centro dáse no concello de Barro, 
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onde tamén existen accións veciñais que reivindican as necesidades de arranxos 

nun centro que ten deficiencias estruturais ademais da non substitución de 

profesionais que provocan saturacións e sobreesforzos sobre os propios 

profesionais que soportan o máximo posible. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Considera a Xunta de Galicia que a situación actual da asistencia sanitaria 

en Ulla - Umia é satisfactoria? 

2. Ten previsto a Xunta de Galicia implementar un plan de contratación de 

persoal que afecte á atención primaria da comarca de Ulla – Umia? 

3. Ten previsión a Xunta de Galicia de iniciar os trámites para favorecer a 

construción dun novo centro de saúde en Caldas de Reis?  

4. Comprométese a Xunta de Galicia a incluír partidas nominais nos 

orzamentos da Xunta de Galicia necesarios para o centro de saúde de A 

Estrada? 

5. Considera a Xunta de Galicia que a atención primaria de Ulla – Umia está 

ben cuberta en termos de infraestruturas e persoal? 

6. Pode garantir a Xunta de Galicia a cobertura das substitucións nos centros 

de saúde desta comarca? 

 

 

Pazo do Parlamento, 9 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

  Noela Blanco Rodríguez 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela na data 09/01/2019 13:41:58 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 09/01/2019 13:42:03 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

María Dolores Toja Suárez, Luís Manuel Álvarez Martínez e María Concepción 

Burgo López, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

 

Resulta especialmente preocupante a situación na que se atopa unha rapaza de 

Muxía, que ten que percorrer cada día preto dun quilómetro ata chegar á parada 

de autobús escolar, por unha pista forestal na que é frecuente ver xabarís e lobos, 

os cales, foron protagonistas en varias ocasións de ataques a animais domésticos. 

A pista en cuestión carece e beiravía e de alumeado público. Todo isto a pesares 

de ter demandado á Consellería de Educación, Universidade e Formación 

Profesional a revisión do seu caso, pero a Consellería na  resposta indicou que “A 

concesión de paradas a menos distancia da citada co fin de aproximalas aos 

domicilios dos usuarios determinaría un agravio comparativo respecto de todos 

aqueles que a teñen situada a 2 km, implicaría ademais unha acumulación de 

solicitudes formuladas co mesmo propósito por parte dos demais usuarios, que 

alegarían a existencia dun trato discriminatorio e do dereito da igualdade”.  

 

Nós entendemos que neste caso non se tiveron en conta as circunstancias 

excepcionais que teñen lugar, que poden poñer en perigo a vida da alumna. Unha 

alternativa sería aproximar o lugar de parada a un lugar que se atopa a 300 

metros da vivenda, o que permitiría unha maior seguridade para a rapaza. Por iso 

as deputadas e o deputado que asinan solicitan en resposta escrita contestación ás 

seguintes preguntas: 

 

1ª) Tivo en conta o Goberno galego as excepcionais circunstancias que se 

producen ao denegar a modificación na parada de autobús para a rapaza de 

Muxía que poden afectar á súa seguridade? 

 

 

2ª) Vai aplicar o Goberno galego unha excepción a este caso ante a situación de 

risco que implica? 

 

 

Pazo do Parlamento, 8 de xaneiro de 2019 
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Asinado dixitalmente por: 

 

María Dolores Toja Suárez na data 09/01/2019 13:56:59 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez na data 09/01/2019 13:57:13 

 

Maria de la Concepción Burgo López na data 09/01/2019 13:57:21 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

José Manuel Pérez Seco e Raúl Fernández Fernández, deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita. 

 

 

A produción de mel en Galicia cumpriu sempre unha función complementaria 

doutras actividades. A convivencia coas abellas provocou que, na nosa 

arquitectura rural tradicional, nos atopemos con colmeas inseridas dentro da 

vivenda familiar onde os enxames accedían o exterior por un burato orientado o 

sur, pero que todas as funcións de manexo se facían desde o interior da devandita 

vivenda. 

 

A principios do ano 2000 viviuse unha forte profesionalización que mesmo levou 

a introducir un novo modelo de manexo – a transhumancia – que permite aos 

enxames aproveitar todas as posibilidades do territorio e da flora existente. Non 

obstante, as novas técnicas de cultivo, coa utilización de fitosanitarios para o 

control de pragas, están ocasionando moitas dificultades a quen aspira a 

converter este recurso nun instrumento de desenvolvemento da sociedade rural. 

Tampouco axuda ao progreso desta actividade a proliferación de incendios 

forestais que regularmente azoutan o noso territorio. 

 

Por se fose pouco, o cambio climático chegou, e con el, chegaron condicións 

climatolóxicas especialmente favorables para a expansión da vespa velutina, e 

dada a súa capacidade de adaptación e expansión, esta especie estase espallando 

por todo o territorio da nosa comunidade, con resultados bastante preocupantes, e 

as abellas, son a súa prioridade. 

 

 

Por iso os deputados que asinan solicitan en resposta escrita contestación ás 

seguintes preguntas: 

 

 
1ª) Cal é o número de colmeas existentes en Galicia, nos anos 2015, 2016, 2017 e 

no 2018, especificado por concello? 

 

2ª) Cantos produtores se dedican á produción de mel, nos anos 2015, 2016, 2017 

e no 2018, especificado por concello? 
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3ª)  Cal é a  produción de mel en Galicia, nos anos 2015, 2016, 2017 e no 2018, 

especificado por concello? 

 

4ª) Que medidas ten posto en práctica a Xunta de Galicia para poñer freo á alta 

mortalidade das abellas como consecuencia da utilización de produtos tóxicos 

para a prevención de pragas na agricultura? 

 

5ª) En que medida inflúen os incendios forestais na produción de mel e na 

supervivencia dos enxames? 

 

6ª) En que medida influíu a chegada do cambio climático na produción de mel? 

 

7ª) En que medida influíu a chegada da vespa velutina a produción de mel? 

 

 

Pazo do Parlamento, 9 de xaneiro de 2019 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 09/01/2019 13:59:56 

 
Raúl Fernández Fernández na data 09/01/2019 14:00:07 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Eva Solla Fernández deputada pertencente ao Grupo Parlamentario de En 

Marea, ao abeiro do artigo 157 do Regulamento do Parlamento, presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta escrita, relativa á situación do servizo de urxencias no 

hospital de Santiago de Compostela. 

 

O cadro de persoal do servizo de urxencias do hospital universitario de Santiago de 

Compostela leva máis de un ano denunciando que o número de efectivos nesa 

unidade é insuficiente para atender con criterios de calidade ás persoas doentes. 

A ausencia de medidas que incrementen o número de profesionais por parte da 

Consellería de Sanidade ten obrigado ao persoal a iniciar unha folga no servizo que 

ten cumprido xa os dous meses de duración. 

Durante todo este tempo a carga de traballo continúa incrementándose, feito que  

impacta notablemente na propia saúde do persoal sanitario, que, en moitos casos, 

acaba enfermando debido ao estrés e á sobrecarga física e psicolóxica. 

Esta situación afecta notablemente á calidade asistencial, acumulándose demoras na 

atención das persoas que acoden demandando a necesidade dunha atención urxente 

ao servizo. 

O persoal ten denunciado en moitas ocasións o risco para doentes graves, que 

moitas veces teñen que agardar demoras inaceptables ou permanecer sen unha 

habitación para seren hospitalizados por mor dos recortes en todo o complexo 

hospitalario. 
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A pesar da folga, das advertencias do persoal e mesmo de denuncias en fiscalía a 

Consellería de Sanidade está a facer caso omiso de esta situación de xeito moi 

irresponsable permitindo situacións coma a que se ten vivido durante o Nadal. Con 

xornadas nas que decenas de doentes se amoreaban en padiolas e cadeiras de rodas 

nos corredores do servizo. Incluíndo doentes graves e mesmo algún infartado, como 

denunciaron as e os profesionais. 

Ante estas circunstancias, o Grupo Parlamentario de En Marea, formula a seguinte 

Pregunta: 

1.- Por que a Xunta de Galicia non está a atender as demandas do persoal do servizo 

de urxencias? 

2.- Que valoración fai do colapso vivido no servizo durante o nadal? ¿Como valoran 

que doentes graves puideran agardar durante horas nun corredor? 

3.- Como explica a Xunta de Galicia que case unha trintena de doentes estivesen 

nos corredores sen que se teñan incrementado os medios para atendelos? 

4.- Como valora a Xunta de Galicia o elevado número de incapacidades temporais 

do persoal derivadas do estrés físico e psicolóxico? 

5.- Van atender dunha vez as demandas do persoal e dignificar o servizo? 

Santiago de Compostela, 7 de xaneiro de 2019. 

 

Asdo. Eva Solla Fernández 

Deputada do G.P. de En Marea 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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Eva Solla Fernández na data 09/01/2019 13:58:10 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Olalla Rodil Fernández, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Luis Bará Torres, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta escrita, relativa á situación da planta de Isowat na Coruña e ás actuacións que 

debe impulsar a Xunta de Galiza ao respecto diante do esgotamento dos prazos. 

 

O futuro industrial na cidade da Coruña e a súa comarca atópase nunha situación 

crítica. Alén dos máis de 400 empregos en xogo na planta de Alcoa, hai 85 traballadores 

e traballadoras que dependen da continuidade da factoría Isowat, ao que se suman as 

ameazas de ERE sobre Ferroatlántica- Sabón.  

A respecto da situación da que hoxe é Isowat cómpre recordar que a antiga 

Isolux Galicia,, situada no Polígono da Grela desde 1963, era e é unha planta altamente 

rendíbel, que recibiu diñeiro público en axudas, con carga de traballo para os vindeiros 

anos, pioneira tanto pola formación e experiencia do seu cadro de persoal como pola 

súas patentes grazas ás cales os seus produtos son solicitados internacionalmente. Malia 

isto, a empresa atópase neste momento en concurso de acreedores. As razóns últimas 

residen en que o que se produciu desde que a actual propietaria adquirise Isolux Galicia 

foi un saqueo sistemático, tal e como sinala o informe concursal.  

A cidade, a comarca e o país precisan dun sector industrial forte. Neste sentido, 

os datos actuais ofrecidos polo Clube Financeiro no seu “Informe de conxuntura 

económica” son concluíntes a respecto da necesidade de "aumentar o peso da actividade 
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industrial" e "diversificar máis aló do téxtil" na comarca, xa que esta actividade cae ao 

9,5%. É preciso un impulso á economía industrial escasa no conxunto de Galiza onde só 

o 6% das empresas se dedican á transformación de materias primas e o seu peso é do 

19% no valor engadido bruto.  

Polo tanto, diante desta situación, é necesario evitar a desertización industrial do 

noso país, xa que é insostíbel unha economía exclusivamente de servizos; detrás ten que 

haber necesariamente un sector industrial que aposte polo valor engadido e por crear 

empregos de calidade. Máis aínda, cómpre a implicación da Xunta diante do 

esgotamento dos prazos para unha solución.  

 

Por todo o dito formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

-Que actuacións levou ou vai levar a cabo o goberno galego para favorecer o 

mantemento da actividade e postos de traballo da empresa Isowat da Coruña?  

-Coñece o goberno galego a situación da empresa Isowat? Como a valora?  

-Cal é a valoración do goberno galego a respecto do recurso ao IGAPE? Ten 

posto a disposición, no último ano, os servizos do IGAPE? Con que resultado? 

-Ten coñecemento o goberno galego de que esta empresa opera nun sector chave 

para que determinadas especializacións produtivas de Galiza teñan un retorno para o 

país? 

-Como avalía o goberno galego a situación do sector industrial na cidade e na 

comarca da Coruña? Que actuacións ten levado a cabo para favorecer o seu 

fortalecemento? Con que resultados?  
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-Considera a Xunta de Galiza positiva a terciarización da economía da Coruña e 

a súa contorna? E do país? 

 

Santiago de Compostela, 9 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 09/01/2019 14:14:17 

 

María Montserrat Prado Cores na data 09/01/2019 14:14:21 

 

Ana Pontón Mondelo na data 09/01/2019 14:14:23 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 09/01/2019 14:14:24 
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Olalla Rodil Fernández na data 09/01/2019 14:14:26 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 09/01/2019 14:14:28 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Raúl Fernández Fernández e Julio Torrado 

Quintela, deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por 

escrito. 
 

En agosto do 2017, o Goberno galego publicou, sen previo coñecemento por 

parte do eido sanitario, o anteproxecto de lei polo que se modificaba a Lei 8/2008, 

do 10 de xullo de saúde de Galicia. Este anteproxecto incluía unha serie de 

modificacións sobre a citada lei de moito calado, e con moita relevancia para o 

sistema sanitario galego, en termos de participación, de organización do mapa 

sanitario e os seus recursos, de formación, investigación e outras áreas.  

 

A pesares das fortes críticas que dende todos os ámbitos se verteron ante os 

cambios propostos polo Goberno galego, finalmente a reforma da Lei de saúde 

aprobouse no Pleno do Parlamento de Galicia celebrado o pasado 20 de marzo, 

cos únicos votos a favor do PP. A reorganización do mapa sanitario de Galicia é 

unha das cuestións fundamentais que inclúe, pois reformula a ordenación 

contemplada ata entón cara un modelo máis concentrado e que perde atención ás 

comarcas e áreas sanitarias rurais e semiurbanas, ao retirar da lei as delimitacións 

sobre áreas sanitarias, e as especificacións sobre funcións, características e 

fundamentos da súa relevancia, creando unha nova división entre áreas, distritos e 

zonas que, quedan a expensas de ser determinadas “por decreto do Consello da 

Xunta”  

 

Como consecuencia desta modificación do mapa sanitario, elimináronse as áreas 

sanitarias especialmente sinaladas, que eran as do Salnés, a Mariña Lucense, 

Monforte e Valdeorras, abrindo a porta á perda de servizos nestas áreas comarcais 

en favor das concentracións de servizos nos centros hospitalarios das grandes 

urbes. Esta concentración, que xa foi iniciada coa implantación das Estruturas 

Organizativas de Xestión Integrada, foi sinalada xa dende entón como un erro por 

parte da meirande parte dos e das profesionais do sistema sanitario, e constatada 

polos usuarios e usuarias coa perda progresiva de servizos nos hospitais 

comarcais. Dende o Grupo Parlamentario Socialista alertamos xa entón de que a 

perda da condición de área sanitaria nas zonas referidas anteriormente afondaría 

na rebaixa de servizos, na dependencia do persoal dos grandes hospitais, e na 

constatación dura e imposta dun modelo de hospitais de segunda que se 

converterían en grandes ambulatorios, mais que non terían a capacidade sanitaria 
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que precisan.  

 

No caso do Hospital de Valdeorras, o déficit de especialistas agudízase cada vez 

máis, prexudicando non soamente aos propios profesionais, cansos xa de asumir 

responsabilidades que non lles competen debido á precariedade da escaseza de 

recursos que teñen ao seu dispor, senón tamén aos propios usuarios e usuarias que 

cada vez con máis asiduidade teñen que acudir ao CHUOU (a máis dunha hora e 

media circulando en vehículo particular pola sinuosa N-120), ou mesmo aos 

centros hospitalarios de Vigo (a máis de dúas horas e media do Barco de 

Valdeorras), a realizar tratamentos ou probas que antes se realizaban no Hospital 

Comarcal de Valdeorras. Recentemente dende o Grupo Socialista, tiñamos 

coñecemento de que neste centro non se están a cubrir todas as gardas de 

traumatoloxía, un piar básico nun centro hospitalario que atende a unha 

poboación cunha elevada idade media, chegando incluso un facultativo de 

urxencias a denunciar fallos na organización e coordinación durante o mes de 

decembro, con situacións que xeraban risco para a saúde dos usuarios e usuarias.  

 

Este non é un feito puntual, senón que se está convertendo na tónica xeral do 

funcionamento deste hospital: peche temporal da hospitalización a domicilio pola 

precariedade no número de especialistas de medicina interna, déficit de médicos 

de apoio no traslado de pacientes graves, gardas aleatorias e non continuadas 

noutras especialidades (como é o caso de hematoloxía), déficit de cirurxiáns 

adscritos ao servizo de rehabilitación, insuficiencia de pediatras...Unha situación 

que denota non soamente descoordinación, senón que a eliminación da área 

sanitaria de Valdeorras e a recentralización nunha única área provincial, xunto coa 

insuficiencia de orzamento, diminuíu a calidade da asistencia sanitaria que se está 

a prestar aos valdeorreses e valdeorresas. 

 

Por todo o exposto, a deputada e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Considera a Xunta de Galicia que a eliminación da área sanitaria de 

Valdeorras contribuíu a mellorar a calidade da asistencia sanitaria que se 

presta no Hospital Comarcal de Valdeorras? 

2. Cre o Goberno galego que foi esta unha decisión acertada? 

3. Que valoración fai a Xunta de Galicia do actual funcionamento deste 

hospital? 

4. Estanse a cubrir as gardas de todas as especialidades no Hospital Comarcal 

de Valdeorras? 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-J

X
nT

JV
xA

q-
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

140190

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-JXnTJVxAq-2


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

 

 

 

5. En caso de que non se estean cubrindo, cales son os motivos? 

6. Funciona de maneira constante e continuada no tempo o servizo de 

hospitalización a domicilio? 

 

 

Pazo do Parlamento, 9 de xaneiro de 2018 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  Raúl Fernández Fernández 

  Julio Torrado Quintela 

Deputada e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 09/01/2019 14:23:59 

 
Raúl Fernández Fernández na data 09/01/2019 14:24:06 

 
Julio Torrado Quintela na data 09/01/2019 14:24:10 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Patricia Otero Rodríguez e Julio Torrado Quintela, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

A CRTVG está a vivir un preocupante deterioro nos últimos anos, con graves 

consecuencias para o pluralismo ideolóxico e social, o que ten motivado 

numerosas protestas dos e das profesionais das canles públicas galegas, de 

colectivos sociais, e dos propios grupos da oposición. Son moitos os exemplos 

das mobilizacións, todas elas cun amplo seguimento, levadas a cabo polos 

traballadores e traballadoras da CRTVG: os venres negros, unha gran 

manifestación o 8 de setembro de 2018 en Santiago de Compostela, paros parciais 

durante o mes de novembro, e unha folga os días 19 e 22 de decembro 

 

O 13 de decembro de 2018 publicouse no DOG a Resolución do 11 de decembro 

de 2018, da Dirección Xeral da Corporación Radio Televisión de Galicia, S.A., 

pola que se determinan os servizos mínimos dirixidos a garantir os servizos 

esenciais ante a convocatoria de folga total do día 19 e de folga parcial o día 22 

de decembro de 2018 nos centros de traballo da Corporación Radio Televisión de 

Galicia.  

  

Como ten acontecido ante a convocatoria doutras xornadas de folga, lembremos a  

condena do TSXG ao ente público trala folga feminista do 8 de marzo, a 

Dirección da CRTVG impuxo uns servizos mínimos abusivos que foron unha vez 

máis denunciados polas organizacións sindicais. 

 

O 8 de xaneiro de 2019 publicouse no DOG a Resolución do 2 de xaneiro de 

2019, da Dirección de Recursos Humanos, pola que se emprazan os interesados 

no recurso contencioso-administrativo 418/2018 polo que se ordena a remisión do 

expediente ao Tribunal Superior de Xustiza de Galicia e, en aplicación do artigo 

49 da Lei 29/1998, do 13 de xullo, reguladora da xurisdición contencioso 

administrativa, emprázase a todos as persoas interesadas para que poidan 

comparecer como demandados/as no procedemento de referencia no prazo de 

cinco (5) días, contados desde o día seguinte ao da publicación desta resolución. 
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Á Mesa do Parlamento 

Patricia Vilán Lorenzo, Luís Manuel Álvarez Martínez, María Luisa Pierres 

López, Raúl Fernández Fernández e José Manuel Pérez Seco, deputadas e 

deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

Entre este sábado, 12 de xaneiro, e o día 2 de febreiro vanse celebrar en Galicia 

os campionatos de caza do raposo, nos que participarán centos de persoas. 

Certo é que o raposo non é unha especie cinexética protexida e que o artigo 72 da 

lei 13/2013, de Caza de Galicia, establece a batida deste animal como unha 

modalidade autorizada para a caza maior, mais tamén é certo que o artigo 1 

daquela mesma norma recolle como o seu obxecto regular o exercicio da caza na 

nosa Comunidade Autónoma coa finalidade de protexer, conservar, fomentar e 

aproveitar ordenadamente os seus recursos cinexéticos de xeito compatible co 

equilibrio natural e cos distintos intereses afectados. E non semella que cazar 

raposos teña esta finalidade de fomento dos recursos cinexéticos e o medio 

natural, senón outra quizais meramente lúdico-festiva.  

Así, a propia Sociedade Galega de Historia Natural (SGHN) pon en solfa a 

existencia de datos oficiais da Xunta de Galicia que avalíen as densidades e a 

tendencia das poboacións destes animais ou que amosen prexuízos derivados da 

súa presenza que avalen un control das súas poboacións. A maiores, a SGHN 

destaca o relevante papel sanitario do raposo, que controla as poboacións de 

pequenos vertebrados, tales como roedores, prexudiciais para o ser humano, e 

axuda a manter o equilibrio ecolóxico, pois elimina os restos de animais mortos 

que poden resultar focos de enfermidades para a fauna silvestre. O que significa 

que a caza do raposo podería incidir negativamente no equilibrio ecolóxico de 

Galicia e, indirectamente, na saúde das persoas.  

Algo así debe de ser certo cando o Goberno da Xunta de Galicia autorizaba en 

marzo do ano pasado que o Grupo Parlamentario do PP votase a favor nunha 

proposición non de lei que pedía “non subvencionar esta actividade, non apoiala 

nin participar na súa promoción e desenvolvemento” e que definía esta 

actividade como unha “inxustificada competición de morte de fauna silvestre”.  

Mais agora é o propio Goberno quen autoriza e financia os vindeiros campionatos 

de caza do raposo.  

 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-n

h1
cy

s2
X

5-
7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

140194

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-nh1cys2X5-7


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

1.  Por que subvenciona, apoia e participa o Goberno da Xunta de Galicia na 

promoción e desenvolvemento dos campionatos de caza do raposo que van 

comezar este mes?  

2.  Considera o Goberno que esta actividade é unha inxustificada competición 

de morte de fauna silvestre? 

3.  Entende o Goberno que a caza do raposo é contraria ao obxecto que se 

define no artigo 1 da Lei 13/2013, de caza de Galicia? 

4.  Ten feito o Goberno estudos científicos de avaliación das densidades e da 

tendencia das poboacións deste animal ou que amosen prexuízos derivados 

da súa presenza que avalen un control das súas poboacións? Cando? Cales 

foron os resultados e os datos oficiais deses estudos? 

5.  Sabe o Goberno que o raposo xoga un importante papel sanitario e axuda a 

manter o equilibrio ecolóxico? 

6.  Ten previsto activar o Goberno os mecanismos legais precisos para abolir 

os campionatos de caza de raposo na nosa Comunidade Autónoma?  

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Patricia Vilán Lorenzo 

  Luís Manuel Álvarez Martínez 

  María Luisa Pierres López 

  Raúl Fernández Fernández 

  José Manuel Pérez Seco 

Deputadas e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 10/01/2019 10:53:06 
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Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Que valoración fai a CRTVG dos servizos mínimos establecidos na 

compañía para os días 19 e 22 de decembro? 

2. Considera que foron abusivos? 

3. Por que non houbo acordo nos servizos mínimos? 

4. Pretendía a CRTVG establecendo estes servizos mínimos para as folgas 

dos días 19 e 22 decembro, que os efectos da folga non foran tan visibles 

na programación dos medios públicos? 

5. Ante as reiteradas denuncias durante estes últimos anos polo 

establecemento de servizos mínimos abusivos na CRTVG, ten previsto 

tomar algunha medida? 

 

 

 

Pazo do Parlamento, 9 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  Patricia Otero Rodríguez 

  Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 10/01/2019 10:32:26 

 
Patricia Otero Rodríguez na data 10/01/2019 10:32:33 

 
Julio Torrado Quintela na data 10/01/2019 10:32:41 
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Luis Manuel Álvarez Martínez na data 10/01/2019 10:53:13 

 
María Luisa Pierres López na data 10/01/2019 10:53:17 

 
Raúl Fernández Fernández na data 10/01/2019 10:53:23 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 10/01/2019 10:53:28 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-n

h1
cy

s2
X

5-
7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

140196

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-nh1cys2X5-7


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez e María Concepción Burgo López, deputado e 

deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

 

O Real decreto 1529/2012, do 8 de novembro, polo que se desenvolve o contrato 

para a formación e a aprendizaxe, e se establecen as bases da formación 

profesional dual pretende establecer as bases para a implantación  progresiva da 

formación profesional dual en España, entendida como o conxunto de accións e 

iniciativas formativas que teñen por obxecto a cualificación profesional das 

persoas, combinando os procesos de ensino e aprendizaxe na empresa e no centro 

de formación. 

 

No seu título III, dedicado á formación profesional dual do sistema educativo, 

establece que o obxecto é establecer o marco para o desenvolvemento de 

proxectos de formación profesional dual no sistema educativo, coa co-

participación dos centros educativos e das empresas, cando non medie un 

contrato para a formación e a aprendizaxe e cunhas claras finalidades; 

incrementar o número de persoas que poidan obter un título de ensino secundario 

postobrigatorio a través das ensinanzas de formación profesional, conseguir unha 

maior motivación no alumnado e diminuír o abandono escolar temperán, facilitar 

a inserción laboral como consecuencia dun maior contacto coas empresas, 

incrementar a vinculación e corresponsabilidade do tecido empresarial coa 

formación profesional, potenciar a relación do profesorado de formación 

profesional coas empresas do sector e favorecer a transferencia de coñecementos 

e, finalmente, obter datos cualitativos e cuantitativos que permitan a toma de 

decisións en relación coa mellora da calidade da formación profesional. 

 

Publicado o anterior Real decreto e desde o ano 2013 a Consellería de Educación, 

Universidade e Formación Profesional foi publicando distintas ordes de 

autorización de proxectos experimentais de formación profesional dual, doce en 

total para seis cursos, o que en boa medida evidencia o grao de improvisación na 

implementación desta oferta. 

 

Se analizamos as memorias que acompañan aos orzamentos da Consellería de 

Educación, Universidade e Formación Profesional, podemos atopar declaracións 

de intencións moi contundentes, como que “procede avanzar decididamente 

nunha formación profesional dual baseada nunha maior colaboración e 

participación das empresas nos sistemas de formación profesional, propiciando 
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unha participación máis activa da empresa no propio proceso formativo do 

alumnado e, así, permitir que estas coñezan de maneira máis próxima a 

formación que recibe a mocidade, cada vez máis adaptada ás demandas dos 

sectores produtivos e ás necesidades específicas das empresas”. 

 

Paralelamente ao anterior, sempre se dotan con orzamento partidas destinadas ao 

fomento da formación profesional dual: 400.000 € no ano 2018 e  750.000 no 

ano 2019, ambas cantidades no programa 422M Ensinanza Secundaria, 

Formación Profesional e Outras Ensinanzas. 

 

Pese ao marco teórico e orzamentario que leva a que por parte dos responsables 

políticos do Goberno se diga que a formación profesional dual é un obxectivo 

estratéxico e que acada notables resultados, o certo é que os datos reais parecen 

contradicir ese discurso, o que se pon de manifesto en que, por un lado vén sendo 

unha constante que os prazos inicialmente previstos nas convocatorias de 

admisión a esta modalidade son ampliados por existir vacantes (en realidade na 

práctica totalidade dos ciclos formativos ofertados) e, por outro, a  actual 

matrícula, segundo algunha fontes, é de 937 alumnos en total sobre unha 

previsión de 5.000 persoas matriculadas no curso 2020/2021. 

 

 

Por iso o deputado e a deputada que asinan solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

 

 

1ª) Cantos alumnos se matricularon na Comunidade Autónoma de Galicia en 

formación profesional dual de grao medio en cada un dos cursos 2013/2014, 

2014/2015, 2015/2016, 2016/2017, 2017/2018 e 2018/2019? 

 

2ª) Cantos alumnos se matricularon na Comunidade Autónoma de Galicia en 

formación profesional dual de grao superior en cada un dos cursos 2013/2014, 

2014/2015, 2015/2016, 2016/2017, 2017/2018 e 2018/2019? 

 

3ª) Responden as anteriores cifras ás expectativas da Consellería de Educación, 

Universidade e Formación Profesional? 

 

4ª) Mantense como obxectivo acadar as 5.000 persoas matriculadas en formación 

profesional dual no curso 2020/2021, se fose así, como pensa acadar ese 

obxectivo? 

 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2019 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez na data 10/01/2019 11:09:59 

 

Maria de la Concepción Burgo López na data 10/01/2019 11:10:07 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Concepción Burgo López e Luis Manuel Álvarez Martínez, deputada e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara presentan ante esa 

Mesa a seguinte Pregunta para a súa repostos escrita. 

A finais do ano 2018 a Consellería de Cultura e Turismo licitou  obras da igrexa 

de Santa Cruz de O Incio para a recuperación de cubertas e carpinterías, 

evitando a entrada de auga, mellora das condicións de humidade do edificio, 

novo illamento térmico, renovación integral da instalación eléctrica e resolución 

doutras patoloxías en varios dos seus espazos. 

 

Ademais,  inclúese o remate dalgúns elementos que quedaron pendentes cando 

se inaugurou en 1963, como por exemplo, as escaleiras de acceso ao 

campanario. Tamén está previsto actuar no exterior, procurando a eliminación 

de cable eléctrico e outras instalacións que atravesan a fachada. 

 

No prego de cláusulas administrativas deste contrato, a Consellería de Cultura e 

Turismo afirma que son obras necesarias para atallar as patoloxías que se 

produciron pola ausencia de mantemento nestes últimos anos. As obras teñen un 

orzamento de 126.000 euros. 

 

Polo exposto, a deputada e deputado asinantes formulan a seguinte pregunta: 

 

Cal é a achega da diocese de Lugo para estas obras dun ben da súa propiedade? 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2019 

 

  Asdo.: Concepción Burgo López 

    Luis Manuel Álvarez Martínez 

  Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Maria de la Concepción Burgo López na data 10/01/2019 12:24:25 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Montserrat Prado Cores, Ana Pontón 

Mondelo, Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Noa Presas Bergantiños, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta escrita, sobre a elaboración e aprobación do Plan para a 

normalización lingüística na mocidade e as medidas que debe realizar ao respecto 

a Xunta de Galiza. 

 

Hai case tres anos que a Xunta de Galiza di estar a elaborar un Plan para a 

normalización da lingua galega entre a mocidade.  

A primeira vez que escoitamos falar deste Plan foi en abril de 2016. Foi o 

secretario xeral de Política Lingüística quen o anunciou, no marco dunhas 

xornadas sobre lingua e mocidade organizadas polo Consello da Cultura. Xa 

daquela aseguraron estar traballando nun bosquexo.  

A segunda ocasión que o anunciaron foi en febreiro de 2017, coincidindo 

co Día da lingua inicial ou lingua materna. Fíxoo o daquela conselleiro de 

Cultura e Educación aproveitando a visita a unha escola infantil.  

De novo en maio de 2017 volveu falar o conselleiro do Plan, foi no mes 

de en sede parlamentar coincidindo cunha interpelación que lle fixemos ao 

respecto desde o Grupo parlamentar do BNG. Naquela resposta o conselleiro 
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dixo que o plan abranguería o período 2017-2020; que estaría enfocado ao sector 

2 do Plan Xeran de Normalización Lingüística e que se dirixiría á mocidade entre 

os 14 e 30 anos.  

Un ano despois, en abril de 2018, o conselleiro presentou publicamente o 

documento marco do futuro Plan que sería aprobado pola Xunta de Galiza ese 

mesmo ano. De facto, o cronograma temporal previsto no propio documento 

marco, prevé a súa remisión ao Parlamento de Galiza entre os meses de setembro 

e outubro de 2018 para a súa aprobación definitiva en novembro, algo que non 

aconteceu.  

Entretanto, distintos estudos publicados polo IGE, a Academia Galega e o 

Consello da Cultura Galega advirten que:  

 A lingua inicial maioritaria xa é o castelán (38%) se temos 

en conta a poboación a partir dos 5 anos e até os 65.  

 Entre os 5 e os 14 anos –idades que ficarían excluídas do 

plan-- só o 18% das crianzas aprenderon a falar en galego mentres que o 

45% o fai en castelán.  

 En relación ao uso. Entre os 5 e 9 anos son falantes 

habituais arredor do 20%; entre os 10 e os 14, menos do 30% e o 30% 

entre os 15 e os 19 anos.  

É dicir, as cifras advirten que: se está a producir unha ruptura da 

transmisión xeracional que non ten a ver coa decisión das familias unicamente 
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senón que está vencellada directamente coa escasa ou nula presenza da lingua 

galega nos espazos de socialización secundaria, fundamentalmente a escola e os 

medios de comunicación nun sentido amplo: radio, prensa, TV, redes sociais, 

industrias culturais (música, vídeos, series e filmes) e publicidade.  

Así mesmo, sinala a responsabilidade directa do Partido Popular na Xunta 

de Galiza situando o Decreto 79/2010 como o punto de creba dunha tendencia de 

mellora que se rexistrara en Galiza a partir da aprobación da Lei de 

Normalización Lingüística (1983) e especialmente do Decreto 124/2007 que 

seguía literalmente o disposto no Plan Xeral de Normalización Lingüística. Isto 

provocou, de acordo coa propia Academia, un retroceso de 20 anos en relación 

coa presenza e uso do galego no ensino.  

“Podemos concluír que a aplicación do Decreto 79/2020 supuxo un 

retroceso en todos os ámbitos analizados (lingua das aulas, usos cos 

compañeiros, uso oral co profesorado e usos escritos)”, di a Academia no seu 

informe que advirte: “algo está fallando cando o noso ordenamento legal, desde 

os inicios da Autonomía prevé avanzar cara a unha situación de normalidade do 

galego e de igualdade co castelán e, pola contra unha parte crecente das galegas 

sente unha presión cada vez máis forte para abandonar o galego e adoptar o 

castelán”.  

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta 

escrita: 
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- Ten realmente elaborado a Xunta de Galiza o Plan que leva anunciando 

desde 2016 para a normalización da lingua galega entre a mocidade? 

- Por que non ten remitido ao Parlamento o devandito Plan de acordo coa 

planificación temporal aprobada pola propia Xunta? 

- Cando pensa facelo público e envialo á Cámara? 

 

Santiago de Compostela, 10 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 

Noa Presas Bergantiños 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández na data 10/01/2019 13:20:47 
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María Montserrat Prado Cores na data 10/01/2019 13:20:52 

 

Ana Pontón Mondelo na data 10/01/2019 13:20:53 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 10/01/2019 13:20:54 

 

Noa Presas Bergantiños na data 10/01/2019 13:20:56 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 10/01/2019 13:20:57 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-jh

18
K

V
Lf

3-
5

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

140206

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-jh18KVLf3-5


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Montserrat Prado Cores, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

escrita, sobre a elaboración e aprobación da Estratexia da Cultura Galega 2021 e as 

medidas que debe adoptar a Xunta de Galiza ao respecto. 

 

Desde finais do ano 2017 a Xunta de Galiza di estar a traballar na elaboración da 

Estratexia da Cultura Galega 2021 entendida como a grande aposta do Goberno galego 

en materia de política cultural.  

Para tal fin, o Consello da Cultura Galega (CCG) elaborou e fixo pública, en 

marzo de 2018, unha extensa diagnose na que aborda a situación dos distintos sectores 

culturais do noso país, eivas e retos de futuro. Un documento que, na súa presentación 

pública, o conselleiro de Cultura considerou “a folla de ruta que servirá para analizar a 

situación actual do sector, fixar obxectivos e definir liñas e medidas concretas para 

acadalos”.  

A finais de 2018, no concreto o 6 de novembro, en comparecencia parlamentar, 

o conselleiro de Cultura asegurou que levarían ao Consello da Xunta “antes de finalizar 

este ano” [referíndose ao xa rematado 2018] o devandito documento antes de ser 

remitido ao Parlamento de Galiza. Porén, isto non ten acontecido.  

Esta é unha vella promesa incumprida polo Partido Popular na Xunta de Galiza. 

Xa en 2013, tamén en sede parlamentar, o daquela conselleiro de Cultura, Jesús 
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Vázquez, asegurou que o Goberno galego elaboraría e aprobaría un Plan galego da 

cultura e un Plan Director do libro que nunca chegaron a nacer.  

Alén dos incumprimentos por parte do Partido Popular na Xunta de Galiza, os 

sectores culturais do país veñen denunciando a falta dunha política cultural debidamente 

planificada e orzamentada na última década así como a paralización de proxectos 

iniciados durante os anos 2005-2009.  

Cómpre lembrar que os sectores culturais representan para Galiza o 2% do PIB e 

xeran máis de 30.000 postos de traballo.  

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Por non aprobou nin remitiu ao Parlamento a Xunta de Galiza a Estratexia da 

Cultura Galega 2021 após comprometerse a facelo antes de rematar 2018? 

- Cando pensa facelo? 

- Cre o Goberno galego que é ou será un documento dialogado cos sectores 

culturais? 

 

Santiago de Compostela, 10 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Luis Bará Torres 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-e

V
ZA

IX
C

0b
-3

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

140208

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-eVZAIXC0b-3


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

Montserrat Prado Cores 

Noa Presas Bergantiños 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández na data 10/01/2019 13:30:46 

 

María Montserrat Prado Cores na data 10/01/2019 13:30:50 

 

Ana Pontón Mondelo na data 10/01/2019 13:30:52 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 10/01/2019 13:30:53 

 

Noa Presas Bergantiños na data 10/01/2019 13:30:55 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 10/01/2019 13:30:56 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez e María Concepción Burgo López, deputado e 

deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

A Rede Galega de Educación e Desenvolvemento Rural tense dirixido a este 

grupo parlamentario expoñendo que o día 7 de xuño de 2018 presentaron no 

rexistro da Xunta de Galicia unha serie de solicitudes dirixidas ás consellerías de 

Educación, Medio Rural e Política Social, reiterada aos xefes territoriais de 

Educación con petición de audiencia, no que pedía a adopción de tres medidas:  

 

1. Elaboración dun plan específico de Educación para o medio rural  

 

2. Aprobación dunha moratoria no peche de escolas e na redución de recursos 

docentes, didácticos e materiais nas escolas do rural. 

 

3. Posta en funcionamento de fórmulas de agrupamentos funcionais para evitaren 

o peche de escolas ou unidades. 

 

Así mesmo, trasladaron esa petición ao Parlamento de Galicia, que lle deu 

trámite á solicitude dirixindo a solicitude á Xunta de Galicia, todo o cal se pode 

comprobar na páxina web do dito Parlamento e como se acredita deste xeito: 

 

Segundo expoñen no seu escrito, non recibiron ningún tipo de resposta ás súas 

peticións, pese a ter transcorrido un prazo máis que razoable. 

 

 

Por iso o deputado e a deputada  que asinan solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

 

 

1ª) Cal é o motivo polo que o Goberno da Xunta de Galicia non deu ningún tipo 

de resposta á petición presentada? 

 

2ª) Ten intención de recibir á Rede Galega de Educación e Desenvolvemento 

Rural e estudar as peticións presentadas? 

 

3ª) Considera o Goberno da Xunta de Galicia que a Rede Galega de Educación e 

Desenvolvemento Rural carece de representatividade e lexitimación para 

presentar propostas encamiñadas a afrontar a perda de servizos no mundo rural? 
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Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 
Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2019 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 10/01/2019 13:32:36 

 
Maria de la Concepción Burgo López na data 10/01/2019 13:32:44 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez e María Concepción Burgo López, deputado e 

deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

A Rede Galega de Educación e Desenvolvemento Rural tense dirixido a este 

grupo parlamentario expoñendo que o día 7 de xuño de 2018 presentaron no 

rexistro da Xunta de Galicia unha serie de solicitudes dirixidas ás consellerías de 

Educación, Medio Rural e Política Social, reiterada aos xefes territoriais de 

Educación con petición de audiencia, no que pedía a adopción de tres medidas:  

 

1. Elaboración dun plan específico de Educación para o medio rural  

 

2. Aprobación dunha moratoria no peche de escolas e na redución de recursos 

docentes, didácticos e materiais nas escolas do rural. 

 

3. Posta en funcionamento de fórmulas de agrupamentos funcionais para evitaren 

o peche de escolas ou unidades. 

 

Así mesmo, trasladaron esa petición ao Parlamento de Galicia, que lle deu 

trámite á solicitude dirixindo a solicitude á Xunta de Galicia, todo o cal se pode 

omprobar na páxina web do dito Parlamento e como se acredita deste xeito: 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

Segundo expoñen no seu escrito, non recibiron ningún tipo de resposta ás súas 

peticións, pese a ter transcorrido un prazo máis que razoable. 

 

 

Por iso, o deputado e a deputada  que asinan solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

 

 

1ª) Cal é o motivo polo que o Goberno da Xunta de Galicia non deu ningún tipo 

de resposta á petición presentada? 

 

2ª) Ten intención de recibir á Rede Galega de Educación e Desenvolvemento 

Rural e estudar as peticións presentadas? 

 

3ª) Considera o Goberno da Xunta de Galicia que a Rede Galega de Educación e 

Desenvolvemento Rural carece de representatividade e lexitimación para 

presentar propostas encamiñadas a afrontar a perda de servizos no mundo rural? 

 
 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2019 
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez na data 10/01/2019 13:39:33 

 

Maria de la Concepción Burgo López na data 10/01/2019 13:39:41 
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RS/ms

En relación coa pregunta con resposta oral en Comisión  número: 13205 formulada polo 

Grupo Parlamentario de En Marea, a iniciativa de dona Eva Solla Fernández e outros/as 

deputados/as  do  mesmo  grupo,  sobre  “a  posta  en  funcionamento  e  o  sistema  a 

empregar  na  cociña  do  Centro  Hospitalario  Universitario  de  Ourense  (CHOU)”, 

(publicada no BOPG número 166 do 31 de agosto de 2017), convertida en pregunta con 

resposta escrita por finalización do período de sesións setembro-decembro de 2017, teño a 

honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento do 

Parlamento de Galicia, a contestación formulada pola Consellería de Sanidade, que ten o 

seguinte contido:

“A contratación da subministración de equipamento de cociña, con adecuación de espazos 

con destino ao novo edificio de hospitalización do Complexo Hospitalario de Ourense xa foi 

adxudicada o 1 de outubro de 2018.

A situación laboral do persoal que actualmente presta servizos na cociña do CHOU será a 

mesma que actualmente.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:

 

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS na data 08/01/2019 15:16:23

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-7

T8
M

kw
bZ

B
-5

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

140215

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-7T8MkwbZB-5


RS/ms

En relación coa pregunta con resposta oral en Comisión  número: 13208 formulada polo 

Grupo Parlamentario de En Marea, a iniciativa de dona Eva Solla Fernández, sobre  “o 

tratamento dos presos afectados con Hepatite C”, (publicada no BOPG número 166 do 

31 de agosto de 2017), convertida en pregunta con resposta escrita por finalización do 

período de sesións setembro-decembro de 2017, teño a honra de enviarlle, para así dar 

cumprimento  ao  previsto  no  artigo  157  do  Regulamento  do  Parlamento  de  Galicia,  a 

contestación formulada pola Consellería de Sanidade, que ten o seguinte contido:

“O  Servizo  Galego  de  Saúde  presta  a  atención  sanitaria  requirida  para  os  pacientes 

reclusos  en  institucións  penitenciarias  con  infección  crónica  polo  virus  da  Hepatite  C, 

incluíndo nesa atención o diagnóstico, a valoración do paciente, indicación de tratamento e 

posterior seguimento.

En canto, ao subministro da medicación é competencia de Institucións penitenciarias levalo 

a  cabo.  Feito  que  quedou  de  manifesto  por  sentencia  do  Xulgado  Contencioso 

administrativo.

Esta situación queda perfectamente reflectida no Convenio de colaboración entre o Servizo 

Galego  de  Saúde  e  Institucións  Penitenciarias  firmado no  mes  de  abril  de  2016.  Nos 

compromisos recollidos no citado texto establécese que o Servizo galego de Saúde pon a 

disposición do centros penitenciarios ubicados na nosa Comunidade todos os seus medios 

e dispositivos asistenciais, co fin de desenvolver a cooperación necesaria en relación a 

estes pacientes  reclusos infectados polo  virus  da Hepatite  C e  co fin  de colaborar  no 

seguimento destes pacientes.
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Incluso antes da formalización do Convenio do mes de abril de 2016, xa temos asistido e 

tratado pacientes cos recursos asistencias e medicamentos subministrados por parte do 

Servizo Galego de Saúde.

Polo  tanto,  calquera  usuario  con  Hepatite  C  Crónica  que  se  atope  en  institucións 

penitenciarias  e  susceptible  de  tratamento,  ten  garantida  a  atención  sanitaria  polos 

facultativos do Servizo Galego de Saúde con experiencia no manexo desta enfermidade. 

En canto ao número de reclusos infectados polo Virus da Hepatite C é unha cuestión que 

se deberían trasladar aos responsables destas Institucións que son os competentes para 

facilitar dita información.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:

 

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS na data 08/01/2019 15:16:09
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RS/ms

En relación coa pregunta con resposta oral en Comisión  número: 13211 formulada polo 

Grupo Parlamentario de En Marea, a iniciativa de dona Eva Solla Fernández, sobre  “o 

proxecto de reubicación dos servizos do Hospital Gil Casares”, (publicada no BOPG 

número 166 do 31 de agosto de 2017), convertida en pregunta con resposta escrita por 

finalización do período de sesións setembro-decembro de 2017, teño a honra de enviarlle, 

para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de 

Galicia,  a  contestación  formulada  pola Consellería  de  Sanidade,  que  ten  o  seguinte 

contido:

“Nestes momentos está en fase de redacción o Plan Funcional de Ampliación do Complexo 

Hospitalario  Universitario  de  Santiago  e  nos  orzamentos  do  2019  existe  partida 

orzamentaria.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:
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RS/ms

En relación coa pregunta con resposta oral en Comisión  número: 13213 formulada polo 

Grupo Parlamentario de En Marea, a iniciativa de dona Eva Solla Fernández, sobre  “o 

mantemento dos capeláns no Servizo Galego de Saúde”, (publicada no BOPG número 

166 do 31 de agosto de 2017), convertida en pregunta con resposta escrita por finalización 

do período de sesións setembro-decembro de 2017, teño a honra de enviarlle, para así dar 

cumprimento  ao  previsto  no  artigo  157  do  Regulamento  do  Parlamento  de  Galicia,  a 

contestación formulada pola Consellería de Sanidade, que ten o seguinte contido:

“En relación aos servizos relixiosos no Sergas seguiranse a aplicar os convenios asinados 

co Arcebispado tal e como se ven facendo.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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RS/ms

En relación coa pregunta con resposta oral en Comisión  número: 13217 formulada polo 

Grupo Parlamentario de En Marea, a iniciativa de dona Eva Solla Fernández e outros/as 

deputados/as do mesmo grupo, sobre “a execución do proxecto e obra do novo Centro 

de Saúde de Ribadavia”, (publicada no BOPG número 166 do 31 de agosto de 2017), 

convertida  en  pregunta  con  resposta  escrita  por  finalización  do  período  de  sesións 

setembro-decembro  de  2017,  teño  a  honra  de  enviarlle,  para  así  dar  cumprimento  ao 

previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación formulada 

pola Consellería de Sanidade, que ten o seguinte contido:

“Nos remitimos á resposta facilitada polo Xerente do Sergas na Comisión 5ª que tivo lugar 

o 15 de novembro de 2017, na que informaba sobre as actuacións de mantemento levadas 

a cabo no actual Centro de Saúde de Ribadavia así como sobre a situación na que se 

atopa a futura construción do novo Centro de Saúde de Ribadavia.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:
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RS/ms

En relación coa pregunta con resposta oral en Comisión  número: 13220 formulada polo 

Grupo Parlamentario de En Marea, a iniciativa de dona Eva Solla Fernández, sobre  “o 

tratamento da hepatite C”, (publicada no BOPG número 166 do 31 de agosto de 2017), 

convertida  en  pregunta  con  resposta  escrita  por  finalización  do  período  de  sesións 

setembro-decembro  de  2017,  teño  a  honra  de  enviarlle,  para  así  dar  cumprimento  ao 

previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación formulada 

pola Consellería de Sanidade, que ten o seguinte contido:

“A Consellería de Sanidade a través da súa plataforma E-Saúde informa sobre os distintos 

aspectos da enfermidade da Hepatite C, en concreto sobre que é, como se transmite, a 

quen lle pode afectar, cales son os seus síntomas o seu diagnóstico e o seu tratamento. 

O cantidade de 130 millóns de euros inclúe o gasto do exercicio 2015 e a previsión para o 

2016. O gasto de 2015 foi de 77,8 millóns de euros.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:

 

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS na data 08/01/2019 15:15:39

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-fv

Ls
Z4

m
8P

-9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

140226

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-fvLsZ4m8P-9


RS/ms

En relación coa pregunta con resposta oral en Comisión  número: 14015 formulada polo 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a iniciativa de dona Patricia Vilán Lorenzo 

e outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre  “a necesidade de remodelación da 

actual  nave  de  reciclaxe  de  Sogama  e  os  problemas  reflectidos  na  Memoria  de 

orzamentos da Consellería de Medio Ambiente e Ordenación do Territorio”, (publicada 

no BOPG número 167 do 1 de setembro de 2017), convertida en pregunta con resposta 

escrita por finalización do período de sesións setembro-decembro de 2017, teño a honra de 

enviarlle,  para  así  dar  cumprimento  ao  previsto  no  artigo  157  do  Regulamento  do 

Parlamento  de  Galicia,  a  contestación  formulada  pola Consellería  de  Medio 

Ambiente,Territorio e Vivenda, que ten o seguinte contido:

“A información que demanda esta iniciativa xa foi facilitada no Parlamento na resposta á 

pregunta  5146,  do  mesmo  tema  e  formulada  polo  mesmo  grupo  parlamentario,  e  foi 

publicada no BOPG número 121 do 1.06.2017.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:

 

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS na data 08/01/2019 15:15:30
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RS/ff

En relación coa pregunta con resposta escrita número: 31574, formulada polo Grupo Parlamentario

dos Socialistas de Galicia, a iniciativa de don Juan Manuel Díaz Villoslada e outros/as deputados/as

do mesmo grupo sobre,“as previsións do Goberno galego para acadar un novo acordo respecto

das condicións  laborais  e  funcións dos  axentes  forestais  e  medioambientais  de  Galicia”,

(publicada no BOPG número 317 do 7 de xuño de 2018), teño a honra de enviarlle, para así dar

cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación

formulada pola Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda e a Consellería do Medio

Rural, que ten o seguinte contido:

“O pasado 11 de outubro de 2018, a Xunta de Galicia e os sindicatos UGT, CCOO e CIG acadaron un

acordo para a mellora das condicións laborais do colectivo de axentes medioambientais e forestais. O

documento  foi  asinado  polos  representantes  sindicais  e  os  conselleiros  de  Medio  Ambiente,  de

Facenda, e do Medio Rural, os tres departamentos que participaron na mesa de negociación aberta

cos traballadores este verán. 

O acordo supón unha mellora notable das actuais condicións laborais e retributivas dun colectivo

sometido a condicións de traballo especiais polas propias características e natureza do servizo. Deste

xeito, os máis de 500 axentes integrados nas consellerías de Medio Ambiente (161) e do Medio Rural

(388)  experimentarán un avance substancial  desde o punto de vista  da conciliación da súa vida

laboral e persoal.

Entre  os  cambios  acordados  figura  establecer  melloras  salariais  que  veñen  a  homoxeneizar  as

condicións retributivas destes profesionais, e cun aumento daquelas retribucións dirixidas a manter a

continuidade  do  servizo  a  través  de  gardas  e  da  prestación  de  traballo  en  domingo  e  festivos,

especialmente en épocas de maior actividade estacional ou de incendios. 

Así mesmo, tamén se asumiu o compromiso de negociar os principios do pase voluntario á segunda

actividade para o persoal que teña cumpridos os 60 anos e cun período mínimo de servizo, e se

introducen unha serie de melloras relativas ás condicións de traballo, particularmente con relación á

redución das quendas nocturnas ou á xornada máxima anual, que queda fixada en 1.665 horas.

páxina 1 de 2

Rexistro electrónico da Xunta de Galicia
PR RWEB01

Nº Saída 
Data 

2019/31668
10/01/2019 14:17

C
V

E
-P

R
E

P
A

R
: 8

f0
95

e7
7-

e8
65

-3
1d

5-
7f

68
-8

e4
52

28
cb

4e
7

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-7

ui
0M

gT
ti-

5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

140229

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-7ui0MgTti-5


 

Unha comisión de seguimento con presencia  paritaria  da administración e dos sindicatos será a

encargada de velar polo cumprimento do acordo”.

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia, de

acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia

páxina 2 de 2

C
V

E
-P

R
E

P
A

R
: 8

f0
95

e7
7-

e8
65

-3
1d

5-
7f

68
-8

e4
52

28
cb

4e
7

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-7

ui
0M

gT
ti-

5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

140230

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-7ui0MgTti-5


Asinado dixitalmente por:

 

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS na data 10/01/2019 14:18:00
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RS/ms

En relación coa pregunta con resposta oral en Comisión  número: 29657 formulada polo 

Grupo Parlamentario de En Marea, a iniciativa de don David Rodríguez Estévez e outros/as 

deputados/as do mesmo grupo, sobre  “as previsións do Goberno galego referidas á 

realización  dalgunha  xuntanza  cos  representantes  dos  axentes  forestais  e 

medioambientais  para  reabrir  as  negociacións  e  cumprir  os  acordos  acadados”, 

(publicada no BOPG número 297 do 26 de abril de  2018), convertida en pregunta con 

resposta escrita por finalización do período de sesións xaneiro-xullo de 2018, teño a honra 

de  enviarlle,  para  así  dar  cumprimento  ao  previsto  no  artigo  157  do  Regulamento  do 

Parlamento de Galicia, a contestación formulada  pola Consellería do Medio Rural,  que 

ten o seguinte contido:

“O pasado 11 de outubro de 2018, a Xunta de Galicia e os sindicatos UGT, CCOO e CIG 

acadaron  un  acordo  para  a  mellora  das  condicións  laborais  do  colectivo  de  axentes 

medioambientais e forestais. O documento foi asinado polos representantes sindicais e os 

conselleiros de Medio Ambiente, de Facenda, e do Medio Rural, os tres departamentos que 

participaron na mesa de negociación aberta cos traballadores este verán. 

O acordo supón unha mellora notable das actuais condicións laborais e retributivas dun 

colectivo  sometido  a  condicións  de  traballo  especiais  polas  propias  características  e 

natureza do servizo. Deste xeito, os máis de 500 axentes integrados nas consellerías de 

Medio Ambiente (161) e do Medio Rural (388) experimentarán un avance substancial desde 

o punto de vista da conciliación da súa vida laboral e persoal.

Entre os cambios acordados figura establecer melloras salariais que veñen a homoxeneizar 

as  condicións  retributivas  destes  profesionais,  e  cun  aumento  daquelas  retribucións 

dirixidas a manter a continuidade do servizo a través de gardas e da prestación de traballo 
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en domingo e festivos,  especialmente en épocas de maior  actividade estacional  ou de 

incendios. 

Así mesmo, tamén se asumiu o compromiso de negociar os principios do pase voluntario á 

segunda actividade para o persoal que teña cumpridos os 60 anos e cun período mínimo 

de servizo,  e se introducen unha serie de melloras relativas ás condicións de traballo, 

particularmente  con relación  á  redución  das  quendas nocturnas ou á  xornada  máxima 

anual, que queda fixada en 1.665 horas.

Unha comisión de seguimento con presencia paritaria da administración e dos sindicatos 

será a encargada de velar polo cumprimento do acordo.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:

 

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS na data 10/01/2019 9:13:53

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-U

n8
FJ

B
D

vn
-5

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

140234

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-Un8FJBDvn-5


RS/ms

En relación coa pregunta con resposta oral en Comisión  número: 31572 formulada polo 

Grupo  Parlamentario  dos  Socialistas  de Galicia,  a  iniciativa  de don Juan Manuel  Díaz 

Villoslada e outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre “as previsións do Goberno 

galego para acadar un novo acordo respecto das condicións laborais e funcións dos 

axentes forestais e medioambientais de Galicia”, (publicada no BOPG número 316 do 6 

de xuño de  2018), convertida en pregunta con resposta escrita por finalización do período 

de sesións xaneiro-xullo de 2018, teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao 

previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación formulada 

pola Consellería do Medio Rural, que ten o seguinte contido:

“O pasado 11 de outubro de 2018, a Xunta de Galicia e os sindicatos UGT, CCOO e CIG 

acadaron  un  acordo  para  a  mellora  das  condicións  laborais  do  colectivo  de  axentes 

medioambientais e forestais. O documento foi asinado polos representantes sindicais e os 

conselleiros de Medio Ambiente, de Facenda, e do Medio Rural, os tres departamentos que 

participaron na mesa de negociación aberta cos traballadores este verán. 

O acordo supón unha mellora notable das actuais condicións laborais e retributivas dun 

colectivo  sometido  a  condicións  de  traballo  especiais  polas  propias  características  e 

natureza do servizo. Deste xeito, os máis de 500 axentes integrados nas consellerías de 

Medio Ambiente (161) e do Medio Rural (388) experimentarán un avance substancial desde 

o punto de vista da conciliación da súa vida laboral e persoal.

Entre os cambios acordados figura establecer melloras salariais que veñen a homoxeneizar 

as  condicións  retributivas  destes  profesionais,  e  cun  aumento  daquelas  retribucións 

dirixidas a manter a continuidade do servizo a través de gardas e da prestación de traballo 

en domingo e festivos,  especialmente en épocas de maior  actividade estacional  ou de 

incendios. 
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Así mesmo, tamén se asumiu o compromiso de negociar os principios do pase voluntario á 

segunda actividade para o persoal que teña cumpridos os 60 anos e cun período mínimo 

de servizo,  e se introducen unha serie de melloras relativas ás condicións de traballo, 

particularmente  con relación  á  redución  das  quendas nocturnas ou á  xornada  máxima 

anual, que queda fixada en 1.665 horas.

Unha comisión de seguimento con presencia paritaria da administración e dos sindicatos 

será a encargada de velar polo cumprimento do acordo.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:

 

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS na data 10/01/2019 9:13:37
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RS/ms

En relación coa pregunta con resposta oral en Pleno número: 31573 formulada polo Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a iniciativa de don Juan Manuel Díaz Villoslada e 

outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre “as previsións do Goberno galego para 

acadar un novo acordo respecto das condicións laborais e funcións dos axentes 

forestais e medioambientais de Galicia”, (publicada no BOPG número 316 do 6 de xuño 

de  2018),  convertida  en  pregunta  con  resposta  escrita  por  finalización  do  período  de 

sesións xaneiro-xullo de 2018,  teño a honra de enviarlle,  para así dar cumprimento ao 

previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación formulada 

pola Consellería do Medio Rural, que ten o seguinte contido:

“O pasado 11 de outubro de 2018, a Xunta de Galicia e os sindicatos UGT, CCOO e CIG 

acadaron  un  acordo  para  a  mellora  das  condicións  laborais  do  colectivo  de  axentes 

medioambientais e forestais. O documento foi asinado polos representantes sindicais e os 

conselleiros de Medio Ambiente, de Facenda, e do Medio Rural, os tres departamentos que 

participaron na mesa de negociación aberta cos traballadores este verán. 

O acordo supón unha mellora notable das actuais condicións laborais e retributivas dun 

colectivo  sometido  a  condicións  de  traballo  especiais  polas  propias  características  e 

natureza do servizo. Deste xeito, os máis de 500 axentes integrados nas consellerías de 

Medio Ambiente (161) e do Medio Rural (388) experimentarán un avance substancial desde 

o punto de vista da conciliación da súa vida laboral e persoal.

Entre os cambios acordados figura establecer melloras salariais que veñen a homoxeneizar 

as  condicións  retributivas  destes  profesionais,  e  cun  aumento  daquelas  retribucións 

dirixidas a manter a continuidade do servizo a través de gardas e da prestación de traballo 

en domingo e festivos,  especialmente en épocas de maior  actividade estacional  ou de 

incendios. 
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Así mesmo, tamén se asumiu o compromiso de negociar os principios do pase voluntario á 

segunda actividade para o persoal que teña cumpridos os 60 anos e cun período mínimo 

de servizo,  e se introducen unha serie de melloras relativas ás condicións de traballo, 

particularmente  con relación  á  redución  das  quendas nocturnas ou á  xornada  máxima 

anual, que queda fixada en 1.665 horas.

Unha comisión de seguimento con presencia paritaria da administración e dos sindicatos 

será a encargada de velar polo cumprimento do acordo.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:

 

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS na data 10/01/2019 9:13:29
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RS/ms

En relación coa pregunta con resposta oral en Comisión  número: 31571 formulada polo 

Grupo  Parlamentario  dos  Socialistas  de Galicia,  a  iniciativa  de don Juan Manuel  Díaz 

Villoslada e outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre “as previsións do Goberno 

galego para acadar un novo acordo respecto das condicións laborais e funcións dos 

axentes forestais e medioambientais de Galicia”, (publicada no BOPG número 316 do 6 

de xuño de  2018), convertida en pregunta con resposta escrita por finalización do período 

de sesións xaneiro-xullo de 2018, teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao 

previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación formulada 

pola Consellería do Medio Rural, que ten o seguinte contido:

“O pasado 11 de outubro de 2018, a Xunta de Galicia e os sindicatos UGT, CCOO e CIG 

acadaron  un  acordo  para  a  mellora  das  condicións  laborais  do  colectivo  de  axentes 

medioambientais e forestais. O documento foi asinado polos representantes sindicais e os 

conselleiros de Medio Ambiente, de Facenda, e do Medio Rural, os tres departamentos que 

participaron na mesa de negociación aberta cos traballadores este verán. 

O acordo supón unha mellora notable das actuais condicións laborais e retributivas dun 

colectivo  sometido  a  condicións  de  traballo  especiais  polas  propias  características  e 

natureza do servizo. Deste xeito, os máis de 500 axentes integrados nas consellerías de 

Medio Ambiente (161) e do Medio Rural (388) experimentarán un avance substancial desde 

o punto de vista da conciliación da súa vida laboral e persoal.

Entre os cambios acordados figura establecer melloras salariais que veñen a homoxeneizar 

as  condicións  retributivas  destes  profesionais,  e  cun  aumento  daquelas  retribucións 

dirixidas a manter a continuidade do servizo a través de gardas e da prestación de traballo 

en domingo e festivos,  especialmente en épocas de maior  actividade estacional  ou de 

incendios. 
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Así mesmo, tamén se asumiu o compromiso de negociar os principios do pase voluntario á 

segunda actividade para o persoal que teña cumpridos os 60 anos e cun período mínimo 

de servizo,  e se introducen unha serie de melloras relativas ás condicións de traballo, 

particularmente  con relación  á  redución  das  quendas nocturnas ou á  xornada  máxima 

anual, que queda fixada en 1.665 horas.

Unha comisión de seguimento con presencia paritaria da administración e dos sindicatos 

será a encargada de velar polo cumprimento do acordo.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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RS/ff

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  37802, formulada  polo  Grupo

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a iniciativa de dona Noela Blanco Rodríguez e don

Julio Torrado Quintela sobre,“a sentenza do Tribunal Superior de Xustiza de Galicia, do 19

de setembro de 2018, referida ao exercicio do dereito á folga das traballadoras da CRTVG

o día 8 de mazo de 2018”, (publicada no BOPG número 369 do 11 de outubro de 2018), teño a

honra de enviarlle,  para así  dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento do

Parlamento de Galicia,  a contestación formulada pola Corporación de Radio-Televisión de

Galicia, que ten o seguinte contido:

“A información que demanda esta iniciativa foi facilitada no Parlamento -na sesión da Comisión

permanente non lexislativa de control da CRTVG do 31.10.2018- polo director xeral da CRTVG

ao darlle resposta á pregunta 37704 sobre o mesmo tema”.

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia,

de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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RS/ff

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  37981, formulada  polo  Grupo

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a iniciativa de don Julio Torrado Quintela, dona María

Luisa Pierres López e dona Noela Blanco Rodríguez, sobre,“o tratamento informativo dado

pola  CRTVG  á  nova  referida  aos  supostos  delitos  de  falsificación  de  documentos

públicos,  revelación de segredos e acoso laboral  no Concello de Lalín”,  (publicada no

BOPG  número  369  do  11  de  outubro  de  2018),  teño  a  honra  de  enviarlle,  para  así  dar

cumprimento  ao  previsto  no  artigo  157  do  Regulamento  do  Parlamento  de  Galicia,  a

contestación formulada pola Corporación de Radio-Televisión de Galicia, que ten o seguinte

contido:

“A información que demanda esta iniciativa foi facilitada no Parlamento -na sesión da Comisión

permanente non lexislativa de control da CRTVG do 31.10.2018- polo director xeral da CRTVG

ao darlle  resposta á pregunta 37980 sobre o mesmo tema e formulada polos/as mesmos/as

deputados/as”.

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia,

de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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RS/ff

En relación coa pregunta con resposta escrita número: 39544, formulada polo Grupo Parlamentario do

Bloque Nacionalista Galego,  a  iniciativa  de don Xosé Luís Bará  Torres e  outros/as  deputados/as  do

mesmo grupo, sobre,“a opinión do Goberno galego referida á necesidade de suprimir a peaxe na

autovía AG-57, a consideración da posibilidade de rebaixala de xeito transitorio para residentes e

empresas radicadas no Val  Miñor e as súas previsións respecto da realización dun estudo da

viabilidade e  oportunidade de rescatar  a  concesión”,  (publicada no BOPG número 380 do 6  de

novembro de 2018), teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do

Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación formulada pola Consellería de Infraestruturas e

Mobilidade, que ten o seguinte contido:

“A AG-57 é unha autoestrada que, tendo unha das tarifas máis baixas do Estado, conta con descontos

para  itinerarios  recorrentes  nun  mesmo  día  e  a  Xunta  está  a  estudar  xa  a  implantación  de  novas

bonificacións que favorezan o uso da autoestrada en horario nocturno.

Polo que respecta a un eventual rescate da concesión da AG-57, hai que ter en conta que habería que

rescatar conxuntamente a AG-57 e a AG-55, xa que estamos a falar dun único contrato para as dúas

autoestradas de titularidade autonómica. O rescate a cargo dos Orzamentos da Xunta suporía desviar

recursos  destinados  á  cobertura  de  necesidades  da  Comunidade  Autónoma  en  materias  básicas  e

prioritarias tales como sanidade, educación ou servizos sociais, razón pola que o Goberno autonómico

non contempla esta posibilidade”.

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia,  de

acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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RS/ff

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  39626, formulada  polo  Grupo

Parlamentario  do  Bloque  Nacionalista  Galego,  a  iniciativa  de don  Xosé  Luís  Bará  Torres,  e

outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre,“o balance do Goberno galego en relación co

desenvolvemento do Plan Rexurbe co fin de mellorar a calidade de vida das zonas urbanas

e dos concellos máis pequenos, así como os datos referidos ás actuacións levadas a cabo

para ese fin e o investimento realizado entre os anos 2010 e 2018”,  (publicada no BOPG

número 384 do 15 de novembro de 2018), teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao

previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación formulada pola

Consellería do Medio Ambiente, Territorio e Vivenda, que ten o seguinte contido:

“En total, ao abeiro do Plan Hurbe entre 2010 e 2018 están Finalizadas 171 actuacións executadas

a través de convenios con 117 concellos por un importe de máis de 122 millóns de euros. Ademais,

hai actualmente 11 actuacións en marcha por un importe total de 7 millóns”.

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia,

de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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RS/ff

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  39979, formulada  polo  Grupo

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a iniciativa de dona Noela Blanco Rodríguez e don

Julio Torrado Quintela sobre,“as razóns da intensificación nos últimos meses das protestas

dos traballadores da CRTVG referidas á xestión que está a levar a cabo a actual Dirección

da corporación, así como a opinión e as actuacións previstas polo Goberno galego ao

respecto”, (publicada no BOPG número 384 do 15 de novembro de 2018), teño a honra de

enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de

Galicia, a contestación formulada pola Corporación de Radio-Televisión de Galicia, que ten o

seguinte contido:

“A información que demanda esta iniciativa foi facilitada no Parlamento -na sesión da Comisión

permanente non lexislativa de control da CRTVG do 30.11.2018- polo director xeral da CRTVG

ao darlle  resposta á pregunta 39977 sobre o mesmo tema e formulada polos/as mesmos/as

deputados/as”.

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia,

de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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RS/ff

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  40542, formulada  polo  Grupo

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a iniciativa de dona Patricia Vilán Lorenzo, e outras/os

deputadas/os  do  mesmo  grupo,  sobre,“a  opinión  do  Goberno  galego  referida  á  posible

vulneración da normativa aplicable en materia de conservación do patrimonio natural na

redacción que presenta o plan reitor de usos e xestión do Parque Natural de Corrubedo que

está a elaborar a Xunta de Galicia, así como as alegacións presentadas ao respecto pola

Sociedade Galega de Historia Natural, e as súas intencións en relación coa redacción dun

novo plan”,  (publicada no BOPG número 391 do 29 de novembro de 2018), teño a honra de

enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de

Galicia,  a contestación formulada pola Consellería do Medio Ambiente, Territorio e Vivenda,

que ten o seguinte contido:

“En primeiro lugar, destacar que o Plan Reitor de Usos e Xestión (PRUX) do Parque Natural de

Corrubedo  e Lagoas de Carregal e Vixán,  actualmente en tramitación, cumpre estritamente toda a

normativa aplicable relativa á conservación do patrimonio natural.

O PRUX foi sometido a exposición pública e actualmente as alegacións presentadas a este texto

están sendo analizadas para ver  se poden ser  aceptadas ou non,  co obxectivo  de acadar  un

documento o máis consensuado posible”.

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia,

de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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RS/ff

En relación coa pregunta con resposta escrita número: 41206, formulada polo Grupo Parlamentario dos

Socialistas de Galicia, a iniciativa de don Luís Manuel Álvarez Martínez e dona María Luisa Pierres López,

sobre,“a opinión da Xunta de Galicia referida ao dereito da cidadanía das áreas metropolitanas de

Vigo e da Coruña a usar de xeito gratuíto as autoestradas AG-57, Puxeiros-Val Miñor e AG-55, A

Coruña-Carballo,  así  como  os  resultados  do  mantemento  do  actual  réxime  de  peaxes  nas

autoestradas  de  competencia  autonómica,  e  a  dispoñibilidade  dalgunha  valoración  do  custo

económico que suporía a liberalización desas peaxes”, (publicada no BOPG número 398 do 14 de

decembro de 2018), teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do

Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación formulada pola Consellería de Infraestruturas e

Mobilidade, que ten o seguinte contido:

“A autoestrada AG-57, de titularidade autonómica, ten unha das tarifas máis baixas do Estado. Tanto esta

autoestrada como a AG-55 contan con descontos para itinerarios recorrentes nun mesmo día e a Xunta

está  a  estudar  xa  a  implantación  de  novas  bonificacións  que  favorezan  o  uso  destas  autoestradas

autonómicas en horario nocturno.

Polo que respecta a un eventual rescate, hai que ter en conta que habería que rescatar conxuntamente a

AG-57 e a AG-55, xa que estamos a falar dun único contrato para as dúas autoestradas de titularidade

autonómica. O rescate a cargo dos Orzamentos da Xunta suporía desviar recursos destinados á cobertura

de  necesidades  da  Comunidade  Autónoma  en  materias  básicas  e  prioritarias  tales  como  sanidade,

educación ou servizos sociais, razón pola que o Goberno autonómico non contempla esta posibilidade”.

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia,  de

acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:
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RS/ff

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  41628, formulada  polo  Grupo

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a iniciativa de dona Matilde Begoña Rodríguez Rumbo e

outras/os  deputadas/os  do  mesmo  grupo,  sobre,“a  notificación  polo  Goberno  galego  aos

técnicos do Concello da aprobación definitiva do Plan xeral de ordenación municipal de

Tordoia, así como as datas previstas para a súa entrada en vigor e posta a disposición na

Casa  do  Concello  para  consulta  da  veciñanza  de  toda  a  documentación  dese  plan”,

(publicada no BOPG número 400 do 18 de decembro de 2018), teño a honra de enviarlle, para así

dar  cumprimento  ao  previsto  no  artigo  157  do  Regulamento  do  Parlamento  de  Galicia,  a

contestación formulada pola Consellería do Medio Ambiente, Territorio e Vivenda,  que ten o

seguinte contido:

“O PXOM de Tordoia foi aprobado definitivamente por Orde da Conselleira de Medio Ambiente,

Territorio e Vivenda de data 7 de decembro de 2018, conforme ao previsto no artigo 85.7 da Lei

9/2002, de ordenación urbanística e protección do medio rural de Galicia (LOUG) e ás previsións

da disposición transitoria 2ª.2 da Lei 2/2016, do solo de Galicia (LSG). A Orde foi notificada ao

Concello nesa mesma data.

De conformidade co disposto polo no artigo 82.2 da Lei 2/2016, do 10 de febreiro, do Solo de

Galicia, o acordo de aprobación definitiva do planeamento foi publicado no Diario Oficial de Galicia

o pasado 20 de decembro de 2018:

(https://www.xunta.gal/dog/Publicados/2018/20181220/AnuncioG0532-131218-0001_gl.html).

De conformidade cos artigos 82.8 da Lei 2/2016, do 10 de febreiro, do Solo de Galicia e 70 da Lei

7/1985, do 2 de abril, reguladora das Bases de Réxime Local, o concello debe publicar no Boletín

Oficial da Provincia a Normativa e Ordenanzas do PXOM aprobado definitivamente.

En todo caso, e ao abeiro do disposto polo no artigo 82.4 da Lei 2/2016, do 10 de febreiro, do Solo

de Galicia,  a eficacia do acto de aprobación definitiva e a entrada en vigor  do plan aprobado

quedan condicionadas á súa publicación de conformidade co establecido neste artigo, á inscrición
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do instrumento no Rexistro de Planeamento Urbanístico de Galicia de conformidade co disposto no

artigo 88 desta lei e ao que dispoña para tal efecto a lexislación vixente en materia de réxime local”.

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia,

de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:
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C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-v

cP
M

fK
gs

i-5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

140260

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-vcPMfKgsi-5


RS/ms

En relación coa pregunta con resposta oral en Pleno número: 33503 formulada polo Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a iniciativa de don Juan Manuel Díaz Villoslada e 

outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre “as previsións do Goberno galego para 

a posta en servizo da nova estación intermodal  da Coruña”,  (publicada no BOPG 

número 342 do 27 de xullo  de 2018),  convertida en pregunta con resposta escrita por 

finalización do período de sesións setembro-decembro de 2018, teño a honra de enviarlle, 

para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de 

Galicia, a contestación formulada  pola Consellería de  de Infraestruturas e Mobilidade, 

que ten o seguinte contido:

“A información que demanda esta iniciativa foi  ofrecida en resposta á pregunta escrita 

número 33504,  de  similar  contido  e  formulada  polo  mesmo grupo  parlamentario,  cuxa 

resposta foi publicada no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia número 372, do 17 de 

outubro de 2018.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:
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RS/ms

En relación coa pregunta  con resposta  oral  en  Pleno  número:  33716 formulada  polo 

Grupo Parlamentario Popular de Galicia,  a iniciativa de don Martín Fernández Prado e 

outros/as  deputados/as  do  mesmo  grupo,  sobre  “a  implantación  do  plan  de 

accesibilidade  dos  autobuses  interurbanos  ao  centro  da  cidade  da  Coruña”, 

(publicada no BOPG número 344 do 1 de agosto de 2018), convertida en pregunta con 

resposta escrita por finalización do período de sesións setembro-decembro de 2018, teño 

a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento 

do  Parlamento  de  Galicia,  a  contestación  formulada  pola Consellería  de  de 

Infraestruturas e Mobilidade, que ten o seguinte contido:

“A información que demanda esta iniciativa foi ofrecida polo director xeral de Mobilidade 

en resposta á pregunta oral en Comisión número 33715, de similar contido e formulada 

polo mesmo grupo parlamentario, que foi incluída na orde do día da Comisión 2ª celebrada 

o 20 de decembro de 2018, á que nos remitimos.

Na súa intervención, o director xeral de Mobilidade detallou as cifras que reflexan a boa 

acollida da posta en marcha do Plan de accesibilidade dos autobuses interurbanos ao 

centro  da  Coruña,  que  desde  a  súa  implantación  rexistrou  un  10%  máis  de  viaxes. 

Concretou que desde novembro de 2017 ata novembro de 2018, dos máis de 5 millóns de 

viaxeiros que usaron estas liñas, máis de 2 millóns tiveron o seu destino final ou a orixe da 

súa viaxe nas novas paradas.
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A resposta completa do director xeral de Mobilidade pode verse nos seguintes enlaces:

http://mediateca.parlamentodegalicia.gal/library/items/comision-2-ordenacion-territorial-

obras-publicas-medio-ambiente-servizos-2018-12-20?part=a8ad7af9-abba-4675-8ee0-

9abc0222a9e7&start=1948

http://mediateca.parlamentodegalicia.gal/library/items/comision-2-ordenacion-territorial-

obras-publicas-medio-ambiente-servizos-2018-12-20?part=a8ad7af9-abba-4675-8ee0-

9abc0222a9e7&start=2693

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:
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RS/ms

En relación coa pregunta con resposta oral en Pleno número: 33918 formulada polo Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a iniciativa de dona Noela Blanco Rodríguez e 

outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre “a valoración pola Xunta de Galicia do 

estado  no  que  se  atopa  a  veciñanza  de  San  Vicente  de  Leira,  no  concello  de 

Vilamartín  de  Valdeorras  (Ourense),  debido  ao  corte  físico  da  estrada  OU-0807”, 

(publicada no BOPG número 349 do 31 de agosto de  2018), convertida en pregunta con 

resposta escrita por finalización do período de sesións setembro-decembro de 2018, teño a 

honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento do 

Parlamento de Galicia,  a contestación formulada  pola Consellería de Infraestruturas e 

Mobilidade, que ten o seguinte contido:

“A  Axencia  Galega  de  Infraestruturas  exerce  as  súas  competencias  nas  estradas 

pertencentes á Rede Autonómica de Estradas de Galicia. Esta rede está formada polas 

estradas cuxo itinerario discorra integramente no territorio da Comunidade Autónoma de 

Galicia, sempre que non sexan de titularidade do Estado ou doutros organismos.

A estrada OU-0807 non é de titularidade autonómica. Por esta razón, todas as cuestións 

relacionadas coa súa conservación e/ou mellora deberán ser asumidas pola administración 

titular da vía.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:
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RS/ms

En relación coa pregunta  con resposta  oral  en  Pleno  número:  34036 formulada  polo 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a iniciativa de dona Patricia Vilán Lorenzo 

e outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre  “a previsión polo Goberno galego 

para facer efectiva a intermodalidade entre as estacións de trens e autobuses de 

Pontevedra”, (publicada no BOPG número 349 do 31 de agosto de 2018), convertida en 

pregunta con resposta escrita por finalización do período de sesións setembro-decembro 

de 2018, teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do 

Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación formulada pola Consellería de de 

Infraestruturas e Mobilidade, que ten o seguinte contido:

“A información que demanda esta iniciativa foi ofrecida polo director xeral de Mobilidade 

en resposta á pregunta oral en Comisión número 34037, de similar contido e formulada 

polo mesmo grupo parlamentario, que foi incluída na orde do día da Comisión 2ª celebrada 

o 13 de setembro de 2018, á que nos remitimos.

Na súa intervención, o director xeral de Mobilidade indicou que a Xunta está a avanzar nos 

traballos  do  conxunto  intermodal  de  Pontevedra  e  detallou  os  pasos  dados  ata  ese 

momento para avanzar na modernización desta infraestrutura estratéxica e prioritaria para 

o Goberno galego.

A resposta completa do director xeral de Mobilidade pode verse nos seguintes enlaces:

http://mediateca.parlamentodegalicia.gal/library/items/comision-2-ordenacion-territorial-

obras-publicas-medio-ambiente-servizos-2018-09-13?part=5044dcfa-1997-40b3-8a36-

055cca08763b&start=5593
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http://mediateca.parlamentodegalicia.gal/library/items/comision-2-ordenacion-territorial-

obras-publicas-medio-ambiente-servizos-2018-09-13?part=5044dcfa-1997-40b3-8a36-

055cca08763b&start=6310

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:

 

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS na data 07/01/2019 15:20:47
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RS/ms

En relación coa pregunta con resposta oral en Pleno número: 34040 formulada polo Grupo 

Parlamentario  dos Socialistas  de Galicia,  a  iniciativa  de dona Patricia  Vilán  Lorenzo e 

outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre  “a calidade da prestación de servizos 

pola nova concesionaria da liña de transporte por estrada XG521 Salvaterra-Vigo con 

anexos”,  (publicada no BOPG número 349 do 31 de agosto de  2018),  convertida en 

pregunta con resposta escrita por finalización do período de sesións setembro-decembro 

de 2018, teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do 

Regulamento do Parlamento de Galicia,  a  contestación formulada  pola Consellería de 

Infraestruturas e Mobilidade, que ten o seguinte contido:

“A información que demanda esta iniciativa foi ofrecida en resposta á pregunta oral en 

Pleno número 25812, convertida a escrita por fin de período de sesións xaneiro-xullo de 

2018, de similar contido e formulada polo mesmo grupo parlamentario, cuxa resposta foi 

publicada no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia número 357, do 17 de setembro de 

2018.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:

 

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS na data 10/01/2019 9:13:05
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RS/ms

En relación coa pregunta con resposta oral en Pleno número: 34072 formulada polo Grupo 

Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego, a iniciativa de dona Olalla Rodil Fernández e 

outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre “a supresión da liña de autobús directa 

entre  Lugo  e  Vigo”,  (publicada  no  BOPG  número  349  do  31  de  agosto  de  2018), 

convertida  en  pregunta  con  resposta  escrita  por  finalización  do  período  de  sesións 

setembro-decembro  de  2018,  teño  a  honra  de  enviarlle,  para  así  dar  cumprimento  ao 

previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación formulada 

pola Consellería de Infraestruturas e Mobilidade, que ten o seguinte contido:

“O proceso de licitación  e  posta  en marcha das novas liñas  de transporte  público  de 

viaxeiros  por  estrada  foi  un  proceso  realizado  con  todas  as  garantías  necesarias  e 

respectando  escrupulosamente  o  previsto  na  lexislación  vixente.  En  concreto, 

adxudicáronse  seguindo  o  procedemento  de  adxudicación  directo  participativo  que 

establece  a  Lei  2/2017,  do  8  de  febreiro,  de  medidas  fiscais,  administrativas  e  de 

ordenación.

Tal e como indica artigo 77 da Lei 2/2017, os anteproxectos de explotación de servizos de 

transporte obxecto de adxudicación directa sometéronse a información pública.  Durante 

este trámite, as empresas e demais interesados, en xeral, puideron formular as alegacións 

que consideraron oportunas en relación co contido do anteproxecto, sen que se recibise 

ningunha alegación sobre o número de conexións directas entre Vigo e Lugo.

A conexión directa entre Vigo e Lugo mantívose no proxecto XG-516, con expedicións os 

venres e domingos, por ser este servizo o que máis demandada ten, principalmente por 

estudantes. A maiores, durante o período de implantación dos servizos aumentáronse as 

súas frecuencias, atendendo ás peticións dos propios usuarios.
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 Ademais,  nos  pregos  dos  contratos  incluíuse  que  será  obrigación  permanente  do 

contratista  a  coordinación  e  garantía  de  enlace  das  expedicións  Lugo–Pontevedra,  do 

contrato  XG516,  coas  expedicións  Pontevedra–Vigo,  do  contrato  XG517,  e  viceversa, 

facendo  compatibles  as  necesidades  dos  usuarios  cunha  xestión  eficiente  dos medios 

públicos.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia

páxina 2 de 2

C
V

E
-P

R
E

P
A

R
: b

b3
f1

f5
3-

39
f1

-5
4e

1-
d5

93
-c

eb
25

69
01

9f
4

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-V

Ln
H

n2
1M

C
-0

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

140274

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-VLnHn21MC-0


Asinado dixitalmente por:

 

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS na data 10/01/2019 9:12:50
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RS/ms

En relación coa pregunta con resposta oral en Pleno número: 34080 formulada polo Grupo 

Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego, a iniciativa de dona Olalla Rodil Fernández e 

outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre “as actuacións do Goberno galego en 

materia  ferroviaria”,  (publicada  no  BOPG  número  349  do  31  de  agosto  de  2018), 

convertida  en  pregunta  con  resposta  escrita  por  finalización  do  período  de  sesións 

setembro-decembro  de  2018,  teño  a  honra  de  enviarlle,  para  así  dar  cumprimento  ao 

previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación formulada 

pola Consellería de Infraestruturas e Mobilidade, que ten o seguinte contido:

“O Goberno galego segue con atención os servizos ferroviarios que se prestan en Galicia e 

vén  demandando  ante  o  Ministerio  de  Fomento,  que  é  quen  ten  as  competencias  en 

materia ferroviaria, e ante a operadora Renfe, que continúen a traballar na súa mellora, e 

así o seguirá a demandar tamén ante o novo Goberno do Estado.

Melloras referidas, entre outros aspectos, á adecuación das frecuencias e adecuación aos 

horarios demandados polos usuarios recorrentes; posibles transbordos con outras liñas; 

reforzo  de  servizos  en  épocas  do  ano  con  demandas  especiais;  flexibilización  das 

condicións de uso dos bonos; redución de tarifas ou adaptación de oferta e demanda da 

liña rexional e estacións intermedias.

Neste sentido, o Goberno galego ten trasladado ao Ministerio de Fomento a necesidade de 

seguir  traballando  para  lograr  un  servizo  máis  adaptado  ás  necesidades  reais  dos 

cidadáns, tamén nas comunicación interiores entre Lugo e Ourense.
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Neste sentido cabe destacar o seguimento por parte da Xunta dos plans presentados polo 

anterior ministro de Fomento, Íñigo de la Serna, para a mellora da liña ferroviaria Ourense-

Monforte-Lugo, en maio de 2018.

A demanda da mellora ferroviaria neste eixe foi trasladada novamente polo Goberno galego 

ao  Goberno  do  Estado,  tanto  na  reunión  mantida  entre  o  presidente  da  Xunta  e  o 

presidente  do  Goberno  español  no  mes  de  xullo,  como  na  xuntanza  celebrada  máis 

recentemente co ministro de Fomento no mes de outubro en Santiago de Compostela.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia

páxina 2 de 2

C
V

E
-P

R
E

P
A

R
: d

8b
f2

fc
0-

16
c6

-f
ec

8-
8a

50
-4

8f
9a

37
14

2d
1

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-r

trT
rc

U
rI-

2
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

140277

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-rtrTrcUrI-2


Asinado dixitalmente por:

 

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS na data 10/01/2019 9:12:24
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RS/ms

En relación coa pregunta con resposta oral en Pleno número: 34220 formulada polo Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a iniciativa de dona Noela Blanco Rodríguez e 

outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre  “o  uso que ten previsto dedicar no 

futuro a Xunta de Galicia os terreos nos que na actualidade se atopa a estación de 

autobuses de Ourense, cando se produza o traslado da mesma á futura Estación 

Intermodal  do  AVE”,  (publicada  no  BOPG  número  349  do  31  de  agosto  de   2018), 

convertida  en  pregunta  con  resposta  escrita  por  finalización  do  período  de  sesións 

setembro-decembro  de  2018,  teño  a  honra  de  enviarlle,  para  así  dar  cumprimento  ao 

previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación formulada 

pola Consellería de Infraestruturas e Mobilidade, que ten o seguinte contido:

“A execución da Estación Intermodal  de Ourense e o  seu contorno urbano acordouse 

mediante a firma dun Convenio Marco de colaboración asinado o 22 de xuño de 2016 entre 

o Ministerio de Fomento, a Xunta de Galicia, o Concello de Ourense e a entidade pública 

empresarial ADIF-Alta Velocidade. As actuacións son: a nova estación de autobuses, un 

novo aparcamento subterráneo, as que afectan á actual estación de ferrocarril e actuacións 

de permeabilidade transversal urbana.

Con  posterioridade,  a  Comisión  de  Seguimento  do  convenio  determinou  a  tramitación 

destas actuacións pola Lei 3/2016, do 1 de marzo, de medidas en materia de proxectos 

públicos  de  urxencia  ou  de  excepcional  interese;  para  o  que  se  redactou  o  ‘Proxecto 

integrador da nova estación intermodal de Ourense (estación de ferrocarril e conexións de 

permeabilidade transversal, estación de autobuses e aparcamento para turismos)’.
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A actual estación de autobuses non se atopa dentro do ámbito do Proxecto integrador, 

aprobado polo Consello da Xunta de Galicia o 7 de decembro de 2017.

Por iso, unha vez rematada a nova terminal de autobuses, os terreos da actual estación de 

autobuses quedarán á disposición do Concello para o seu desenvolvemento de acordo coa 

normativa urbanística vixente.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:

 

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS na data 10/01/2019 9:12:16
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RS/ms

En relación coa pregunta con resposta oral en Pleno número: 34593 formulada polo Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a iniciativa de don Juan Manuel Díaz Villoslada e 

outros/as  deputados/as  do  mesmo  grupo,  sobre  “as  previsións  que  ten  o  Goberno 

galego para acadar un novo acordo de condicións de traballo e funcións dos axentes 

forestais e medioambientais de Galicia”,  (publicada no BOPG número 349 do 31 de 

agosto de  2018), convertida en pregunta con resposta escrita por finalización do período 

de  sesións  setembro-decembro  de  2018,  teño  a  honra  de  enviarlle,  para  así  dar 

cumprimento  ao  previsto  no  artigo  157  do  Regulamento  do  Parlamento  de  Galicia,  a 

contestación formulada pola Consellería do Medio Rural, que ten o seguinte contido:

“O pasado 11 de outubro de 2018, a Xunta de Galicia e os sindicatos UGT, CCOO e CIG 

acadaron  un  acordo  para  a  mellora  das  condicións  laborais  do  colectivo  de  axentes 

medioambientais e forestais. O documento foi asinado polos representantes sindicais e os 

conselleiros de Medio Ambiente, de Facenda, e do Medio Rural, os tres departamentos que 

participaron na mesa de negociación aberta cos traballadores este verán. 

O acordo supón unha mellora notable das actuais condicións laborais e retributivas dun 

colectivo  sometido  a  condicións  de  traballo  especiais  polas  propias  características  e 

natureza do servizo. Deste xeito, os máis de 500 axentes integrados nas consellerías de 

Medio Ambiente (161) e do Medio Rural (388) experimentarán un avance substancial desde 

o punto de vista da conciliación da súa vida laboral e persoal.

Entre os cambios acordados figura establecer melloras salariais que veñen a homoxeneizar 

as  condicións  retributivas  destes  profesionais,  e  cun  aumento  daquelas  retribucións 

dirixidas a manter a continuidade do servizo a través de gardas e da prestación de traballo 

en domingo e festivos,  especialmente en épocas de maior  actividade estacional  ou de 

incendios. 

páxina 1 de 2

Rexistro electrónico da Xunta de Galicia
PR RWEB01

Nº Saída 
Data 

2019/27492
10/01/2019 09:12

C
V

E
-P

R
E

P
A

R
: 8

ea
03

b3
6-

8b
71

-e
ff5

-a
d2

5-
f7

e8
5d

58
9d

a2
C

S
V

: R
E

X
IS

TR
O

-7
oo

X
P

uL
E

x-
6

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

140282

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-7ooXPuLEx-6


Así mesmo, tamén se asumiu o compromiso de negociar os principios do pase voluntario á 

segunda actividade para o persoal que teña cumpridos os 60 anos e cun período mínimo 

de servizo,  e se introducen unha serie de melloras relativas ás condicións de traballo, 

particularmente  con relación  á  redución  das  quendas nocturnas ou á  xornada  máxima 

anual, que queda fixada en 1.665 horas.

Unha comisión de seguimento con presencia paritaria da administración e dos sindicatos 

será a encargada de velar polo cumprimento do acordo.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:
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RS/ms

En relación coa pregunta  con resposta  oral  en  Pleno  número:  34694 formulada  polo 

Grupo Parlamentario  do Bloque Nacionalista Galego,  a  iniciativa  de dona Noa Presas 

Bergantiños e outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre “as condicións de cesión 

e uso do antigo instituto de Viana do Bolo,  por parte dunha fundación privada”, 

(publicada no BOPG número 349 do 31 de agosto de  2018), convertida en pregunta con 

resposta escrita por finalización do período de sesións setembro-decembro de 2018, teño 

a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento 

do Parlamento de Galicia, a contestación formulada  pola Consellería do Medio Rural, 

que ten o seguinte contido:

“Agader  publica  na  súa  páxina  web  a  información  correspondente  ás  subvencións 

concedidas  por  esta  axencia.   O  control  das  subvencións  procede  e  lévase  a  cabo 

seguindo o ditado e disposicións do Plan de Control do Feader en Galicia. 

No ano 2017 tivo entrada no rexistro de Agader un escrito do Concello de Viana do Bolo 

solicitando información das subvencións concedidas a Fundación Cipri Gomes dende o 

19/04/2012 e instando a revisión do cumprimento das mesmas. Así mesmo posteriormente 

debateuse no Parlamento de Galicia unha PNL na cal se instaba a Agader a facer os 

labores de control sobre ese expediente.

A día de hoxe xa se fixo a análise da documentación existente en Agader para corroborar 

que a certificación foi correcta, realizando posteriormente un control de visitas entre os 

meses de xuño e xullo do 2018. 
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En decembro do 2014 o fiscal xefe da Audiencia Provincia de Ourense solicitou copia de 

todo o expediente, sendo remitido o mesmo por parte de AGADER en xaneiro de 2015, 

sen que a data de hoxe se teña coñecemento da resolución de dita investigación.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:
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RS/ms

En relación coa pregunta con resposta oral  en Pleno  número:  35194 formulada polo 

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego,  a iniciativa de dona Noa Presas 

Bergantiños e outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre  “a avaliación que fai a 

Xunta de Galicia respecto das actuacións levadas a cabo en relación cos incendios 

forestais  declarados  en  agosto  de  2018  no  parque  natural  do  Invernadoiro,  na 

provincia de Ourense”, (publicada no BOPG número 352 do 5 de setembro de 2018), 

convertida  en  pregunta  con  resposta  escrita  por  finalización  do  período  de  sesións 

setembro-decembro de 2018,  teño a honra de enviarlle,  para así  dar cumprimento ao 

previsto  no  artigo  157  do  Regulamento  do  Parlamento  de  Galicia,  a  contestación 

formulada pola Consellería do Medio Rural, que ten o seguinte contido:

“A Consellería  do  Medio  Rural  informou  da  existencia  de  dous  lumes  no  concello 

ourensán de Vilariño de Conso, parroquia de San Mamede de Hedrada, que afectaron ao 

parque natural do Invernadoiro o pasado 22 de agosto de 2018.

Ambos incendios comezaron ás 16,10 horas desa tarde, quedando un deles extinguido o 

26 de agosto ás 18h53 e afectando a unha superficie de 13,68 hectáreas de monte raso. 

No lugar estiveron traballado 5 técnicos, 41 axentes, 98 brigadas, 41 motobombas, 5 pas, 

14 helicópteros e 7 avións.

O outro incendio quedou completamente extinguido o 27 de agosto ás 21,27 h. Segundo 

as últimas estimacións, afectou a unha superficie de 99,16 hectáreas, 70,16 de monte 

raso  e  outras  29  de  arborado.  Neste  incendio  traballaron  4  técnicos,  29  axentes,  79 

brigadas, 33 motobombas, 5 pas, 16 helicópteros e 5 avións.

Ademais, o pasado 28 de agosto produciuse un lume forestal no concello ourensán de 

Vilariño  de  Conso,  parroquia  de  Padroalbar,  que  afectou  ao  parque  natural  do 

Invernadoiro. O incendio comezou ás 08,54 horas como consecuencia de un raio e deuse 

por extinguido ás 19.09 horas. Segundo as estimacións, afectou unha superficie de 3,2 
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hectáreas. No lugar traballaron 1 técnico, 6 axentes, 23 brigadas, 9 motobombas, 2 pas, 7 

helicópteros e 5 avións.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:
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RS/ms

En relación coa pregunta con resposta oral en Pleno  número: 35199 formulada polo Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a iniciativa de dona Patricia Vilán Lorenzo e outros/as 

deputados/as do mesmo grupo, sobre  “os danos ambientais provocados polos incendios 

forestais rexistrados a finais de agosto de 2018 no parque natural do Invernadoiro, na 

provincia  de  Ourense”,  (publicada  no  BOPG  número  352  do  5  de  setembro  de  2018), 

convertida en pregunta con resposta escrita por finalización do período de sesións setembro-

decembro de 2018, teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 

157 do Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación formulada pola Consellería do 

Medio Rural, que ten o seguinte contido:

“A Consellería do Medio Rural informou da existencia de dous lumes no concello ourensán de 

Vilariño de Conso, parroquia de San Mamede de Hedrada, que afectaron ao parque natural do 

Invernadoiro o pasado 22 de agosto de 2018.

Ambos incendios comezaron ás 16,10 horas desa tarde, quedando un deles extinguido o 26 de 

agosto ás 18h53 e afectando a unha superficie de 13,68 hectáreas de monte raso e o outro 

quedou completamente extinguido o 27 de agosto ás 21,27 h. Segundo as últimas estimacións, 

afectou a unha superficie de 99,16 hectáreas, 70,16 de monte raso e outras 29 de arborado. 

Ademais, o pasado 28 de agosto produciuse un lume forestal no concello ourensán de Vilariño 

de Conso, parroquia de Padroalbar, que afectou ao parque natural do Invernadoiro. O incendio 

comezou  ás  08,54  horas  como consecuencia  de  un  raio  e  deuse  por  extinguido  ás  19.09 

horas.”

O que lle  remito para o seu coñecemento  e inserción no Boletín Oficial  do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:
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RS/ms

En relación coa pregunta  con resposta  oral  en  Pleno  número:  35503 formulada  polo 

Grupo  Parlamentario  Popular  de  Galicia,  a  iniciativa  de  don  Jacobo  Moreira  Ferro  e 

outros/as deputados/as  do mesmo grupo,  sobre  “o estado de execución no que se 

atopan  as  obras  de  reforma  da  Ponte  da  Barca,  na  estrada  PO-531,  entre  os 

concellos de Pontevedra e Poio”, (publicada no BOPG número 355 do 13 de setembro 

de  2018),  convertida  en  pregunta  con  resposta  escrita  por  finalización  do  período  de 

sesións setembro-decembro de 2018, teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento 

ao  previsto  no  artigo  157  do  Regulamento  do  Parlamento  de  Galicia,  a  contestación 

formulada  pola Consellería  de  de  Infraestruturas  e  Mobilidade,  que  ten  o  seguinte 

contido:

“A información que demanda esta iniciativa foi ofrecida polo director da Axencia Galega de 

Infraestruturas en resposta á pregunta oral en Comisión número 35502, de similar contido 

e formulada polo mesmo grupo parlamentario, que foi incluída na orde do día da Comisión 

2ª celebrada o 16 de outubro de 2018, á que nos remitimos.

Na súa intervención o director da Axencia Galega de Infraestruturas deu conta da marcha 

dos traballos de rehabilitación desta infraestrutura, que supoñen un investimento da Xunta 

de arredor de 1,2 millóns de euros.

A resposta completa do director  da Axencia Galega de Infraestruturas pode verse nos 

seguintes enlaces:
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http://mediateca.parlamentodegalicia.gal/library/items/comision-2-ordenacion-territorial-

obras-publicas-medio-ambiente-servizos-2018-10-16?part=dc3e7e3a-f20e-400a-823d-

5dddaf321a6d&start=3998

http://mediateca.parlamentodegalicia.gal/library/items/comision-2-ordenacion-territorial-

obras-publicas-medio-ambiente-servizos-2018-10-16?part=dc3e7e3a-f20e-400a-823d-

5dddaf321a6d&start=4567

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:
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RS/ms

En relación coa pregunta  con resposta  oral  en  Pleno  número:  35658 formulada  polo 

Grupo Parlamentario  do Bloque Nacionalista Galego,  a  iniciativa  de dona Noa Presas 

Bergantiños   e outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre “as actuacións previstas 

pola Xunta de Galicia para evitar o impacto do desenvolvemento e concreción final 

das obras de execución do Proxecto integrador da estación intermodal de Ourense 

no Centro de Saúde da Ponte”, (publicada no BOPG número 355 do 13 de setembro de 

2018), convertida en pregunta con resposta escrita por finalización do período de sesións 

setembro-decembro de 2018,  teño a honra de enviarlle,  para así  dar  cumprimento ao 

previsto  no  artigo  157  do  Regulamento  do  Parlamento  de  Galicia,  a  contestación 

formulada  pola Consellería  de  de  Infraestruturas  e  Mobilidade,  que  ten  o  seguinte 

contido:

“A información que demanda esta iniciativa foi  ofrecida en resposta á pregunta escrita 

número 35656,  de similar  contido  e formulada polo mesmo grupo parlamentario,  cuxa 

resposta foi publicada no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia número 372, do 17 de 

outubro de 2018.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:
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RS/ms

En relación coa pregunta  con resposta  oral  en  Pleno  número:  35794 formulada  polo 

Grupo Parlamentario  do Bloque Nacionalista Galego,  a  iniciativa  de dona Noa Presas 

Bergantiños   e outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre “as actuacións levadas a 

cabo polo Goberno galego para demandar o abaratamento da conexión ferroviaria 

Avant Ourense-Santiago de Compostela-A Coruña”, (publicada no BOPG número 355 

do 13 de setembro de 2018), convertida en pregunta con resposta escrita por finalización 

do período de sesións setembro-decembro de 2018, teño a honra de enviarlle, para así dar 

cumprimento  ao  previsto  no  artigo  157  do  Regulamento  do  Parlamento  de  Galicia,  a 

contestación formulada pola Consellería de de Infraestruturas e Mobilidade, que ten o 

seguinte contido:

“A información que demanda esta iniciativa foi  ofrecida en resposta á pregunta escrita 

número 35793,  de similar  contido  e formulada polo mesmo grupo parlamentario,  cuxa 

resposta foi publicada no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia número 372, do 17 de 

outubro de 2018.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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RS/ms

En relación coa pregunta con resposta oral en Pleno número: 35956 formulada polo Grupo 

Parlamentario  dos Socialistas  de Galicia,  a  iniciativa  de dona Patricia  Vilán  Lorenzo e 

outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre “a opinión do Goberno galego respecto 

do denominado viario do Vao, que conecta a estrada PO-531 de Vilagarcía de Arousa 

coa estrada PO-310 da parroquia de Campañó, como  unha alternativa á estrada PO-

308”,  (publicada  no  BOPG  número  355  do  13  de  setembro  de  2018),  convertida  en 

pregunta con resposta escrita por finalización do período de sesións setembro-decembro 

de 2018, teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do 

Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación formulada pola Consellería de de 

Infraestruturas e Mobilidade, que ten o seguinte contido:

“A información que demanda esta iniciativa foi  ofrecida en resposta á pregunta escrita 

número 35958,  de  similar  contido  e  formulada  polo  mesmo grupo  parlamentario,  cuxa 

resposta foi publicada no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia número 380, do 6 de 

novembro de 2018.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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RS/ms

En relación coa pregunta con resposta oral  en Pleno  número:  36057  formulada polo 

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego, a iniciativa de don Xosé Luis Bará 

Torres e outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre  “as medidas previstas pola 

Xunta  de  Galicia  para  velar  polos  intereses  das  persoas  usuarias  da  AP-9”, 

(publicada no BOPG número 355 do 13 de setembro de  2018), convertida en pregunta 

con resposta escrita por finalización do período de sesións setembro-decembro de 2018, 

teño  a  honra  de  enviarlle,  para  así  dar  cumprimento  ao  previsto  no  artigo  157  do 

Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación formulada  pola Consellería de 

Infraestruturas e Mobilidade, que ten o seguinte contido:

“A pesar de que a AP-9 é unha infraestrutura de titularidade estatal, a Xunta de Galicia 

vén mantendo desde hai tempo unha política activa respecto dela, o que se manifesta, por 

unha banda, na demanda continua ao Ministerio de Fomento dun mellor servizo nesta vía 

e, por outra banda, na intención de asumir a súa explotación,  xa que a transferencia, 

xuridicamente viable, é conveniente para velar con máis eficacia pola calidade do servizo 

que reciben os cidadáns.

Así,  en  relación  coa  Ponte  de  Rande,  foi  a  iniciativa  da  Xunta  a  que  motivou  unha 

modificación no proxecto de ampliación para optimizar  a  coordinación coa Autovía do 

Morrazo. Así mesmo, demandouse que as obras concluísen o antes posible.

Por outra banda, coa creación da Comisión conxunta sobre a AP-9 entre Xunta de Galicia 

e Ministerio de Fomento, tense chegado a acordos moi importantes, como o de que os 

galegos xa non teñan que destinar cada ano 7M€ dos seus orzamentos para pagar a 

subvención de peaxe desa autoestrada estatal. Así mesmo, ratificouse o compromiso de 

Fomento de que as obras pendentes na AP-9,  en adiante,  se paguen con cargo aos 
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Orzamentos Xerais  do Estado e non se repercutan en subas de peaxe aos usuarios. 

Tamén se abordaron as actuacións comprometidas e pendentes de realizar en Redondela.

Por último, o 13 de novembro de 2018, no marco da dita Comisión conxunta, a Xunta 

solicitoulle ao Ministerio de Fomento que analice as posibilidades de suavizar o impacto 

das  peaxes,  a  través  de  fórmulas  de  flexibilización  e  un  abaratamento  dos 

desprazamentos  para  os  usuarios  recorrentes  e  en  horas  de  menos  tráfico.  A Xunta 

comprometeuse  a  elaborar  e  remitir  unha  proposta  concreta  sobre  estas  posibles 

medidas”.

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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RS/ms

En relación coa pregunta  con resposta  oral  en  Pleno  número:  36337 formulada  polo 

Grupo Parlamentario  do Bloque Nacionalista Galego,  a  iniciativa  de dona Noa Presas 

Bergantiños    e  outros/as  deputados/as  do  mesmo  grupo,  sobre  “as  previsións  do 

Goberno galego respecto da corrección dos topónimos deturpados nas estradas da 

súa  competencia”,  (publicada  no  BOPG  número  359  do  20  de  setembro  de  2018), 

convertida  en  pregunta  con  resposta  escrita  por  finalización  do  período  de  sesións 

setembro-decembro de 2018,  teño a honra de enviarlle,  para así  dar  cumprimento ao 

previsto  no  artigo  157  do  Regulamento  do  Parlamento  de  Galicia,  a  contestación 

formulada  pola Consellería  de  de  Infraestruturas  e  Mobilidade,  que  ten  o  seguinte 

contido:

“A información que demanda esta iniciativa foi  ofrecida en resposta á pregunta escrita 

número 36335,  de similar  contido  e formulada polo mesmo grupo parlamentario,  cuxa 

resposta foi publicada no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia número 380, do 6 de 

novembro de 2018.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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iii 

De: 	 Comisión Mixta para la Unión Europea <cmue@congreso.es> 
Enviado el: 	 martes, 15 de enero de 2019 12:59 
Asunto: 	 Remisión a efectos del artículo 6.1 de la Ley 8/1994 [COM(2018) 825] 
Datos adjuntos: 	 COM_2018_825_ES_ACTE_f.doc; COM_2018_825_ES_ACTE_f.pdf; COM_2018_825 

_ES_ACTE_f Anexo.doc; COM_2018_825_ESACTE_f Anexos.pdf 

Asunto: Propuesta de DECISIÓN DEL CONSEJO por la que se modifica la Decisión n.2 940/2014/UE en lo 
relativo a los productos que pueden ser objeto de una exención o una reducción del arbitrio insular 
[COM(2Ö18) 825 final] [COM(2018) 825 final anexo] [2018/0417 (CNS)] 

En aplicación del artículo 6.1 de la Ley 8/1994, de 19 de mayo, la Comisión Mixta para la Unión Europea 
remite a su Parlamento, por medio del presente correo electrónico, la iniciativa legislativa de la Unión 

Europea que se acompaña, a efectos de su conocimiento y para que, en su caso, remita a las Cortes 
Generales un dictamen motivado que exponga las razones por las que considera que la referida iniciativa 

de la Unión Europea no se ajusta al principio de subsidiariedad. 

Aprovecho la ocasión para recordarle que, de conformidad con el artículo 6.2 de la mencionada Ley 

8/1994, el dictamen motivado que, en su caso, apruebe su Institución debería ser recibido por las Cortes 

Generales en el plazo de cuatro semanas a partir de la remisión de la iniciativa legislativa europea. 

Con el fin de agilizar la transmisión de los documentos en relación con este procedimiento de control del 

principio de subsidiariedad, le informo de que se ha habilitado el siguiente correo electrónico de la 

Comisión Mixta para la Unión Europea: cmue@congreso.es  

SECRETARÍA DE LA COMISIÓN MIXTA PARA LA UNIÓN EUROPEA 

Este correo rono-n informeción confidenc.ia e o SOLI condo es ororexdo pola ci, (alqucr pEo soe distinta da desl.inaatia ten prohibida a aPa repruduono, 

uso. divulgaciòn oit impresórt totai ou parcici. Se recibiu esta mensaxe por erro, notifkueo de inniedtato á perana remitente e borre a mensaxe ortxinal xurtto 

cus smJs ticheiros anexos. Gazas. 
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PARLAMENTO DE GLCA 
REXISTRc XEftL ENTRADA 

COMISIÓN 
EUROPEA 

Bruselas, 13.12.2018 
COM(2018) 825 fmal 

2018/0417 (CNS) 

Propuesta de 

DECISIÓN DEL CONSEJO 

por la que se modifica la Decisión n.° 940/2014/UE en lo relativo a los productos que 
pueden ser objeto de una exención o una reducción del arbitrio insular 

ES 	 ES 
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EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Las disposiciones del Tratado de Funcionamiento de la Unión Europea (TFUE) se aplican a 
las regiones ultraperiféricas de la Unión. No obstante, las regiones ultraperiféricas francesas 
están situadas fuera del ámbito de aplicación territorial de las Directivas sobre el IVA y los 
impuestos sobre consumos específicos. 

En principio, las disposiciones del TFUE, y en particular su artículo 110, no autorizan 
ninguna diferencia a nivel impositivo en las regiones ultraperiféricas francesas entre los 
productos locales, por un lado, y los procedentes de la Francia metropolitana, de los demás 
Estados miembros o de terceros países, por otro. No obstante, el artículo 349 del Tratado 
contempla la posibilidad de establecer medidas específicas en favor de estas regiones en razón 
de la existencia de desventajas permanentes que repercutan en la situación económica y social 
de las regiones ultraperiféricas. Estas medidas se refieren a distintas políticas, entre ellas, la 
política fiscal. 

El impuesto «arbitrio insular» es un impuesto indirecto que solo está en vigor en las regiones 
ultraperiféricas francesas de Martinica, Guadalupe, Guayana, la Reunión y Mayotte. Ese 
impuesto es aplicable a las importaciones de bienes, independientemente de su procedencia, y 
a las entregas de bienes a título oneroso por personas que ejerzan actividades productivas. En 
principio, se aplica del mismo modo a los productos fabricados localmente y a los productos 
importados. 

Sin embargo, la Decisión del Consejo n.° 940/20141UE, de 17 de diciembre de 2014, autoriza 
a Francia, hasta el 31 de diciembre de 2020, a aplicar exenciones o reducciones del arbitrio 
insular para determinados productos que se fabrican localmente. En el anexo de dicha 
Decisión se incluye la lista de los productos a los que pueden aplicarse las exenciones o 
reducciones de impuestos. En función del producto, el diferencial impositivo entre los 
productos de fabricación local y los demás no puede exceder de 10, 20 o 30 puntos 
porcentuales. En la sección A del anexo se enumeran los productos para los cuales el 
diferencial impositivo no podrá exceder los 10 puntos porcentuales, en la sección B aquellos 
en los que la diferencia no podrá exceder los 20 puntos porcentuales y, por último, en la 
sección C aquellos en los que la diferencia no podrá exceder los 30 puntos porcentuales. 

La Decisión del Consejo de 17 de diciembre de 2014 expone los motivos que han conducido a 
la adopción de medidas específicas: la lejanía, la dependencia externa con respecto a las 
materias primas y la energía, la obligación de constituir mayores existencias, la escasa 
dimensión del mercado local combinada con una actividad exportadora poco desarrollada, etc. 
Tomadas en su conjunto, estas desventajas provocan un aumento de los costes de producción 
y, por ende, del precio de coste de los productos de fabricación local, los cuales, de no 
establecerse medidas específicas, serían menos competitivos que los procedentes del exterior, 
incluso teniendo en cuenta los costes de transporte de estos últimos hacia las regiones 
ultraperiféricas francesas. Todo ello dificultaría el mantenimiento de una producción local. 
Por tanto, la finalidad perseguida por las medidas específicas incluidas en la Decisión del 
Consejo de 17 de diciembre de 2014 es la de consolidar la industria local. 

El artículo 3 de la Decisión del Consejo de 17 de diciembre de 2014 establece que las 
autoridades francesas presentarán a la Comisión, a más tardar el 31 de diciembre de 2017, un 
informe relativo a la aplicación del régimen impositivo previsto en dicha Decisión, con el fin 
de comprobar las repercusiones de las medidas adoptadas y su contribución al fomento o al 
mantenimiento de las actividades económicas locales, habida cuenta de las desventajas que 
sufren las regiones ultraperiféricas. Basándose en ese informe, la Comisión presentará al 
Consejo un informe que incluirá un análisis económico y social completo y, en su caso, una 
propuesta de adaptación de las disposiciones de la Decisión n.° 940/20141UE. 

ES 	 1 	 ES 
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El 12 de febrero de 2018, las autoridades francesas enviaron a la Comisión tal informe. Se 
presentaron informes de evaluación específicos relativos a cada una de las regiones 
ultraperiféricas francesas, acompañados de solicitudes de adaptación de la lista de productos 
que pueden ser objeto de imposición diferenciada, el 15 de marzo de 2018 para Guayana, 
Martinica y Guadalupe, el 4 de junio de 2018 para la Reunión, y el 28 de agosto de 2018, sin 
solicitud de actualización de la lista, para Mayotte. El 26 de octubre de 2018 se presentó una 
solicitud complementaria de inclusión de un nuevo producto. 

Las solicitudes de actualización de las listas transmitidas por las autoridades francesas 
incluyen principalmente solicitudes de inclusión de nuevos productos en las listas (50), pero 
también solicitudes de reclasificación de productos en una lista que permita un mayor 
diferencial impositivo (28) y  de ampliación de la categoría de los productos de que se trata (7) 
y algunas solicitudes de actualización de los códigos (9 productos en el caso de Guayana). 
Dichas solicitudes tienen por objeto restablecer la competitividad de las empresas 
compensando parte de los sobrecostes de producción que gravan la producción local. 

El informe de la Comisión contemplado en el artículo 3 de la Decisión 940/20141UE realiza 
un análisis económico y social de la aplicación del régimen del arbitrio insular desde la 
entrada en vigor de dicha Decisión y propone responder favorablemente a la solicitud de 
actualización de las listas de las autoridades francesas. 

En efecto, en el caso de determinadas producciones locales, la disminución o incluso la caída 
de precios, las operaciones comerciales agresivas en términos de precios, las dificultades del 
sector de la construcción, la reducción de las cuotas de mercado o el aumento de los 
sobrecostes de producción amenazan la continuidad de las actividades y los puestos de 
trabajo. 

Además, el desarrollo de nuevos productos se ve limitado, o incluso amenazado, por la 
existencia de sobrecostes de producción que menoscaban su competitividad frente a los 
productos de bajo coste procedentes de la Francia metropolitana o de Asia. 

Por ello es necesario establecer diferenciales impositivos respecto a las producciones locales 
en cuestión e incluso aumentar los ya existentes, lo que constituye un reto de primer orden 
para las regiones afectadas. 

Este informe ha sido presentado al Consejo en el día de hoy y va acompañado de la presente 
propuesta del Consejo. 

La finalidad de la presente propuesta es adaptar a los cambios económicos que se han 
producido desde la adopción de la Decisión n.° 940/2014/UE la lista de productos que pueden 
beneficiarse de un diferencial impositivo. 

1. 	CONTEXTO DE LA PROPUESTA 

Motivación y objetivos de la propuesta 

El 15 de marzo de 2018, las autoridades francesas solicitaron a la Comisión que presentase un 
proyecto de adaptación técnica de la Decisión n.° 940/2014/UE del Consejo de 17 de 
diciembre de 2014. La solicitud iba acompañada de informes que justificaban las adaptaciones 
solicitadas. Basándose en esos informes, la Comisión ha presentado hoy al Consejo un 
informe que incluye un análisis económico y social de la aplicación del régimen del arbitrio 
insular y justifica la necesidad de adaptar la Decisión n.° 940/2014/UE. 
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Coherencia con las disposiciones existentes en la misma política sectorial 

Esta iniciativa está en consonancia con las prioridades determinadas en las directrices 
políticas establecidas en el artículo 349 del TFUE. Este artículo reconoce que la situación 
estructural social y económica de las regiones ultraperiféricas, entre las que figuran 
Guadalupe, Guayana, Martinica, la Reunión y Mayotte, se ve agravada por su lejanía, 
insularidad, reducida superficie, relieve y clima adversos y dependencia económica de un 
reducido número de productos, factores cuya persistencia y combinación perjudican 
gravemente a su desarrollo. Por tanto, el citado artículo 349 establece que el Consejo, a 
propuesta de la Comisión y previa consulta al Parlamento Europeo, adoptará medidas 
específicas orientadas, en particular, a fijar las condiciones para la aplicación de los Tratados 
en dichas regiones, incluidas las políticas comunes. El objetivo de la adaptación de las listas 
de los productos que pueden beneficiarse de un diferencial impositivo es fomentar y mantener 
determinadas producciones locales especialmente amenazadas y, por consiguiente, impulsar el 
empleo en los departamentos de ultramar. Esta adaptación profundiza el mercado único y 
restablece la competitividad de esas producciones locales, compensando las desventajas 
derivadas de su situación geográfica y económica. 

Coherencia con otras políticas de la Unión 

Con arreglo al artículo 349, párrafo tercero, del TFUE, el Consejo adoptará sus medidas 
teniendo en cuenta las características y exigencias especiales de las regiones ultraperiféricas, 
sin poner en peligro la integridad y coherencia del ordenamiento jurídico de la Unión, 
incluido el mercado interior y las políticas comunes. La Decisión n.° 940/20l4/UE y los 
parámetros en los que se basa se consideran coherentes con las demás políticas de la Unión. 
Esta iniciativa consiste en una adaptación limitada del anexo de la Decisión n.° 940/2014/UE. 
Los demás parámetros de dicha Decisión se mantienen sin cambios. Por consiguiente, la 
adaptación de la lista de los productos que pueden beneficiarse de un diferencial impositivo 
no afectará a la coherencia de la Decisión n.° 940/20l4/UIE con las demás políticas de la 
Unión. 

2. 	BASE JURÍDICA, SUBSLDIARIEDAÐ Y PROPORCIONALIDAD 

Base jurídica 

Artículo 349 del Tratado de Funcionamiento de la Unión Europea (TFUE). 

Subsidiariedad (en el caso de competencia no exclusiva) 

Compete exclusivamente al Consejo adoptar, de conformidad con el artículo 349 del TFUE, 
medidas específicas en favor de las regiones ultraperiféricas a fin de adaptar la aplicación de 
los Tratados, incluidas las políticas comunes, a dichas regiones, a causa de las desventajas 
permanentes que repercuten en su situación económica y social. 

Por lo tanto, la propuesta se atiene al principio de subsidiariedad. 

Proporcionalidad 

La propuesta cumple el principio de proporcionalidad por los motivos que figuran a 
continuación. 

Solo se aplica a los productos para los que resulta fundada una inclusión en la lista o una 
modificación de la misma. 

Asimismo, el diferencial máximo propuesto para cada producto objeto de la presente 
propuesta queda limitado a lo necesario para compensar los sobrecostes de la producción local 
correspondiente. De este modo, la carga fiscal que grava los productos importados en las 
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regiones y departamentos franceses de ultramar no excede de lo necesario para compensar, 
con respecto a estos productos, la menor competitividad de los productos fabricados 
localmente. 

En el marco jurídico de la Decisión n.°  940/20l4/UE, el único modo de introducir o modificar 
los diferenciales impositivos aplicables a los productos locales es la modificación de la 
Decisión existente. Dicha modificación consiste en adaptar la Decisión n.° 940/2014/UE. 

Elección del instrumento 

Instrumento propuesto: decisión del Consejo. 

Otros instrumentos no son adecuados. 

El propio texto objeto de la modificación es una decisión del Consejo, adoptada en virtud de 
la misma base jurídica (el artículo 349 del TFUE). 

3. 	RESULTADOS DE LAS EVALUACIONES EX POST, DE LAS CONSULTAS 
CON LAS PARTES INTERESADAS Y DE LAS EVALUACIONES DE 
IMPACTO 

Evaluaciones ex post / controles de calidad de la legislación existente 

A. Se desprende del artículo 349, párrafo primero, del TFUE, tal como ha sido interpretado 
por el Tribunal de Justicia de la Unión Europea en los asuntos acumulados C-132/14 a C-
136/14 1  que las «medidas específicas» que contempla se adoptarán «teniendo en cuenta» la 
«situación estructural social y económica» de las regiones ultraperiféricas, que está 
«caracterizada» por un determinado número de factores «cuya persistencia y combinación 
perjudican gravemente a su desarrollo». Dichos factores se presentan, en el artículo 349 
TFUE, párrafo primero, como elementos que agravan la situación estructural social y 
económica de las regiones ultraperiféricas y que el Consejo debe tomar en consideración, 
conforme al artículo 349 TFUE, párrafo tercero, cuando adopte medidas específicas. Desde la 
perspectiva descrita por el Tribunal y por las razones expuestas a continuación, la Comisión 
considera que la única solución adecuada es la adaptación de la lista de los productos que 
pueden beneficiarse de un diferencial impositivo: 

- Gracias a las modificaciones previstas se podrá reaccionar ante los cambios económicos 
que se han producido desde la adopción de la Decisión n.° 940/2014/IJE (disminución o 
incluso caída de precios, operaciones comerciales agresivas en materia de precios, dificultades 
del sector de la construcción, reducción de las cuotas de mercado o aumento de los 
sobrecostes de producción) y, con ello, evitar un perjuicio inmediato y probablemente 
irreparable a ciertas producciones locales frágiles. 

En efecto, algunas nuevas actividades realizadas en esas regiones están amenazadas por la 
fuerte competencia de productos importados de bajo precio, al tiempo que deben hacer frente 
a sobrecostes de producción elevados que merman su competitividad. 

- Algunas producciones locales se enfrentan a un aumento de los sobrecostes de producción. 
La existencia de sobrecostes no compensados por una fiscalidad diferenciada supone un 
peligro para la existencia misma de las empresas locales, que son tanto más vulnerables 
cuanto que la mayoría de ellas son pymes (en torno al 68 % tienen menos de 20 trabajadores). 

TJUE, 15 de diciembre de 2015, asuntos acumulados C-132/14 a C-136/14, Comisión / Consejo de la 
Unión Europea, EU:C:2015:813. 
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- Esta iniciativa es una medida esencial para apoyar y mantener la producción local en las 
regiones ultraperiféricas francesas. El régimen del arbitrio insular tiene un impacto directo en 
las empresas locales. Permite el desarrollo de nuevas actividades locales a pesar de los 
sobrecostes de producción elevados. 

Dicho régimen es vital para mantener una actividad local de producción en las regiones 
ultraperiféricas francesas, en las que el desempleo, sobre todo el juvenil, es el más alto de 
Europa. 

B. En primer lugar, conviene precisar que la adaptación de la lista de productos que pueden 
ser objeto de imposición diferenciada es la única opción para garantizar el mantenimiento y 
fomento de las actividades locales de producción en esas regiones ultraperiféricas. 

Por otro lado, se trata de una medida de ajuste con repercusiones económicas limitadas. En 
efecto, esta iniciativa se refiere exclusivamente a las transacciones efectuadas en las regiones 
ultraperiféricas francesas. Por lo tanto, su impacto se limita geográficamente a territorios que 
no forman parte de la Comunidad a tenor de las Directivas relativas al IVA (2006/11 2/EC) y a 
los impuestos especiales (200 8/1 18/CE). 

Además, los productos respecto a los que las autoridades francesas han solicitado una 
inclusión en las listas o una reclasificación en las mismas representaron una producción local 
declarada por valor de 225 millones EUR en 2016 e importaciones por un importe 
prácticamente equivalente a 212 millones EUR. Las categorías de estos productos son muy 
diversas. 

La Comisión ha comprobado que para cada uno de esos productos esté justificado establecer 
una diferenciación impositiva y que ello sea proporcionado, asegurándose de que dicha 
imposición diferenciada no pueda poner en peligro la integridad y coherencia del 
ordenamiento jurídico de la Unión, incluido el mercado interior y las políticas comunes. En 
especial, la Comisión ha comprobado que haya una producción local e importaciones 
significativas de bienes que puedan poner en peligro el mantenimiento de la producción local 
y que haya sobrecostes que encarezcan los precios de coste de la producción local con 
respecto a los productos procedentes del exterior y vayan en detrimento de la competitividad 
de los productos fabricados localmente. 

De modo global, las importaciones de estos productos se mantienen a un buen nivel. En el 
período 2014-2016 experimentaron un aumento de casi el 5 %. 

En cuanto a los productos locales que ocupan la práctica totalidad del mercado de modo que 
la proporción de los productos «importados» es muy baja, la Comisión comprobó que hubiera 
un riesgo inminente y grave para la producción local. 

Por otra parte, la Comisión llevó a cabo una evaluación intermedia de la aplicación del 
régimen del arbitrio insular en las regiones ultraperiféricas francesas sobre la base de los 
informes presentados por las autoridades francesas de conformidad con el artículo 3 de la 
Decisión n.°  940/2014/UE. En el informe que ha presentado hoy al Consejo, la Comisión 
concluye que no hay efectos significativos del régimen del arbitrio insular sobre la 
competencia y el comercio. 

Por último, al margen de la adaptación inmediata de las listas, durante la renovación del 
régimen, en la cual se empezará a trabajar en cuanto comience 2019, se efectuará una revisión 
completa de la Decisión, utilizando la herramienta «legislar mejor». 
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• 	Consulta con las partes interesadas 

Véase el párrafo anterior. 

Además, en el marco de la revisión completa de la Decisión n.°  940/20141UE se consultará a 
todas las partes interesadas. 

• 	Obtención y utilización de asesoramiento técnico 

No procede. 

• 	Evaluación de impacto 

Véase el párrafo anterior. 

• 	Adecuación y simplificación de la normativa 

No procede. 

• 	Derechos fundamentales 

No procede. 

4. REPERCUSIONES PRESUPUESTARIAS 

La presente propuesta no tiene repercusiones en el presupuesto de la Unión Europea. 

5. OTROS ELEMENTOS 

Planes de ejecución y modalidades de seguimiento, evaluación e información 

Durante la renovación del régimen, en la cual se empezará a trabajar en cuanto comience 
2019, se efectuará una revisión completa de la Decisión n.° 94012014/UE, utilizando la 
herramienta «legislar mejor». 

• 	•Documentos explicativos (en el caso de las Directivas) 

No procede. 

• 	Explicación detallada de las disposiciones específicas de la propuesta 

No procede. 

ES 	 6 	 ES 

140314



2018/0417 (CNS) 

Propuesta de 

DECISIÓN DEL CONSEJO 

por la que se modifica la Decisión n.° 940/2014/UE en lo relativo a los productos que 
pueden ser objeto de una exención o una reducción del arbitrio insular 

EL CONSEJO DE LA UNIÓN EUROPEA, 

Visto el Tratado de Funcionamiento de la Unión Europea, y en particular su artículo 349, 

Vista la propuesta de la Comisión Europea, 

Previa transmisión del proyecto de acto legislativo a los parlamentos nacionales, 

Visto el dictamen del Parlamento Europeo 1, 
 

De conformidad con un procedimiento legislativo especial, 

Considerando lo siguiente: 

(1) La Decisión n.° 940/2014/VE del Consejo, de 17 de diciembre de 2014, relativa al 
régimen del arbitrio insular en las regiones ultraperiféricas francesas, autoriza a las 
autoridades francesas a establecer exenciones o reducciones del arbitrio insular para 
los productos fabricados localmente en los departamentos y regiones franceses de 
ultramar que figuran en su anexo. El diferencial impositivo máximo autorizado es, 
según los productos y el departamento de ultramar de que se trate, de 10, 20 o 30 
puntos porcentuales. 

(2) De conformidad con el artículo 3, apartado 2, de la Decisión n.° 940/2014/VE, el 12 de 
febrero de 2018 las autoridades francesas remitieron a la Comisión un informe sobre la 
aplicación del régimen impositivo previsto en dicha Decisión. Se presentaron informes 
de evaluación específicos relativos a cada una de las regiones ultraperiféricas 
francesas, acompañados de solicitudes de adaptación de la lista de productos que 
pueden ser objeto de imposición diferenciada, el 15 de marzo de 2018 para Guayana, 
Martinica y Guadalupe, el 4 de junio de 2018 para la Reunión, y el 28 de agosto de 
2018, sin solicitud de actualización de la lista, para Mayotte. El 26 de octubre de 2018 
se presentó una solicitud complementaria de inclusión de un nuevo producto en la lista 
para Guayana. 

(3) Basándose en el informe de las autoridades francesas, la Comisión ha presentado al 
Consejo el informe previsto en el artículo 3, apartado 2, párrafo segundo, de la 
Decisión n.° 940/2014/VE, así como una propuesta de adaptación de dicha Decisión. 
Estas adaptaciones se refieren a Martinica, Guadalupe, Guayana y la Reunión. 
Consisten en la inclusión de nuevos productos en la lista y el aumento, para algunos 
productos, del diferencial autorizado. 

(4) También consisten, en el caso de Guayana, en la actualización de los códigos de la 
nomenclatura combinada que figuran en el anexo de la Decisión n.° 940/2014/VE. 

1 	DOC[...]de[...],p.[...]. 
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(5) La adaptación de las listas está justificada en cada caso dado el sobrecoste de los 
productos fabricados localmente en comparación con los productos equivalentes de 
importación fabricados en el territorio de la Unión. 

(6) Las adaptaciones que conviene realizar, respecto a esos elementos, consisten 
principalmente en incluir en las listas que figuran en el anexo de la Decisión 
n.°  940/2014/UE productos para los que ya existiera una producción local en 2014 y 
no se hubiera presentado ninguna solicitud de inclusión en las listas en 2014. 

(7) De este modo, en el caso de Guayana, los productos de que se trata son el cemento 
(producto 2523 29 00) y  los muebles de madera (productos 9403 30, 9403 50 00, 
9403 6Oy94O3 9030). 

(8) En el caso de Martinica, los productos de que se trata son determinados gránulos de 
plástico (producto 39074 61 00) y las cámaras frigoríficas (producto 8418 69 00). 

(9) En el caso de Guadalupe, los productos afectados son determinadas carnes (producto 
0210 12 19), determinadas salsas (producto 2103 90 90), el alcohol etílico 
desnaturalizado (producto 2207 20 00), determinados abonos (productos 2833, 2834 y 
2836), determinados productos cosméticos (productos 3303 00 90 y  3304 99 00), 
determinados líquidos anticongelantes (producto 3820 00 00) y  las cajas de papel o 
cartón (producto 4819 10 00). 

(10) En el caso de la Reunión, los productos de que se trata son determinados impresos 
(producto 4911 99), determinados productos de higiene (productos 4818 20 10 y 
4818 20 91), determinadas piezas de repuesto para medios de transporte (productos 
8511 4000, 8511 5000 y 8511 9000), determinados conductos de ventilación y sus 
accesorios (productos 7306 30 80, 7306 61 92 y  7307 99 80), los depósitos de 
calentadores solares (producto 8419 90 85), determinados abonos (3102 10 90) y 
determinados purés de tomate (producto 2002 90 11). 

(11) En el sector de la agricultura, las solicitudes de inclusión o de reclasificación en las 
listas se deben a la necesidad de los productores locales de diversificar su producción 
para afrontar mejor las incertidumbres climáticas. Los productos que conviene incluir 
en las listas que figuran en el anexo de la Decisión n.° 940/20141UE son, para 
Martinica, determinadas hortalizas (productos 0709 30 00, 0709 40 00, 0709 93 90 y 
0714), los aguacates (producto 0804 40 00), para Guadalupe, la piña (producto 
0804 30 00) y los pimientos (producto 0904 22 00), y para la Reunión, las cebollas 
(producto 0703 10 19) y  los ajos (producto 0703 20 00). Además, es necesario 
reclasificar en la lista B determinadas hortalizas (producto 0706), determinados 
pimientos (producto 0709 60) y la piña (productos 0804 30 y  0805) para Martinica. 

(12) En lo que respecta a algunos productos ya incluidos en las listas que figuran en el 
anexo de la Decisión n.° 940/201 4/UE, procede bien hacer extensivo el diferencial 
máximo de que se trate a subpartidas de la nomenclatura combinada a las que no se 
aplica actualmente, o bien incrementar ese diferencial máximo. 

(13) De este modo, en el caso de Martinica, es necesario reclasificar los yogures (producto 
0403 10) y determinados productos de plástico para la construcción (producto 3925) 
transfiriéndolos de la lista B a la lista C, y las hortalizas congeladas (producto 0710), 
las construcciones prefabricadas (producto 9406), determinados artículos de joyería 
(productos 7113 y  7117) y los calentadores solares (producto 8419 19) transfiriéndolos 
de la lista A a la lista B. 

(14) En el caso de Guadalupe, procede incluir en la lista B todas las preparaciones y 
conservas a base de carnes (producto 1602) y no solamente la partida 1602 41 10, 
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todas las preparaciones y conservas de pescado (producto 1604 20) y  no solamente las 
preparaciones y conservas de salmón (producto 1604 20 10) y, en cuanto a los abonos, 
todas las partidas 3102, 3103, 3104 y 3105 y no solamente las subpartidas 3102 90, 
3103 90, 3104 20 y 3105 20. También es necesario reclasificar los yogures (producto 
0403 10), determinadas bebidas no alcohólicas (producto 2202 10 00 2202 99 192)  y 
determinados materiales de construcción (productos 3925 10 00 y 3925 90 80) 
transfiriéndolos de la lista B a la lista C. 

(15) En el caso de la Reunión, es conveniente reclasificar en la industria agroalimentaria el 
azúcar de caña (producto 1701), los tomates enlatados (producto 2002 10), 
determinados plastes (enduidos) (producto 3214 10 90) transfiriéndolos de la lista A a 
la lista C, determinadas legumbres en conserva (productos 2005 51 00 y  2005 99 80), 
determinadas pinturas (productos 3208 y  3209), las hojas y bolsas de polietileno 
(productos 3920 10 y 3923 21) y  determinadas cajas y cartonajes (4819 20 00) 
transfiriéndolos de la lista B a la lista C, y determinados purés de frutas (2007 99 50) 
de la lista A a la lista B. 

(16) Asimismo conviene corregir en el caso de Martinica un error en la partida arancelaria 
incluida en la lista que figura en el anexo de la Decisión n.° 940/2014/UE y sustituir la 
partida 2204 29 por la partida 2204 21. 

(17) Por último, conviene incluir en las listas de productos que pueden ser objeto de 
imposición diferenciada productos para los que no había producción local en 2014, 
pero cuya producción se ha iniciado desde entonces o para los que existen proyectos 
concretos de inicio de una actividad a corto plazo. Los productos de que se trata 
proceden de actividades de serigrafia, como los chalecos impresos (producto 
6110 30 91), los artículos para bebé impresos (producto 6111 20 90), los 
impermeables impresos (producto 6201 19 00), los vestidos impresos (producto 
6204 42 00), la ropa de casa impresa (producto 6302 91 00), las gorras impresas 
(producto 6505 00 30) y  las tazas impresas (productos 6212 00) y  la leña (producto 
4401 12 00) en el caso de Guayana. En el caso de Guadalupe, se trata de determinadas 
cervezas (producto 2203), determinadas aguas sin edulcorar (producto 2201 10 90) y 
determinados aparatos para filtrar o depurar agua (producto 8421 21 00). En el caso de 
la Reunión se trata de determinados artículos para uso higiénico (producto 
481890 10). 

(18) Procede, por tanto, modificar la Decisión n.°  940/2014/CE en consecuencia. 

HA ADOPTADO LA PRESENTE DECISIÓN: 

Artículo 1 

El anexo de la Decisión n.° 940/2014/UE de la Comisión queda modificado con arreglo a lo 
dispuesto en el anexo de la presente Decisión. 

Este código sustituye al código 2202 90 10 debido a la evolución de la nomenclatura aduanera. 
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Artículo 2 

La presente Decisión entrará en vigor el día siguiente al de su publicación en el Diario Oficial 
de la Unión Europea. 

Artículo 3 

El destinatario de la presente Decisión es la República Francesa. 

Hecho en Bruselas, el 

Por el Consejo 
El Presidente 
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Ij 

Bruselas, 13.12.2018 
COM(2018) 825 final 

ANNEX 

ANEXO 

de la 

Propuesta de Decisión del Consejo 

por la que se modifica la Decisión n.°  940/2014/UE en lo relativo a los productos que 
pueden ser objeto de una exención o una reducción del arbitrio insular 
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ANEXO 

El anexo de la Decisión n.° 940/2014/UE queda modificado como sigue: 

	

1. 	La parte A queda modificada como sigue: 

(a) En el punto 1 se incluyen los productos siguientes: «0904 22 00, 2103 90 90, 
2207 20 00, 3820 00 00, 4819 10 00». 

(b) En el punto 2 se incluye el producto «2523 29 00». 

(e) El punto 3 queda modificado como sigue: 

i) Se incluyen los productos siguientes: «0709 30 00, 0709 40 00, 0709 93 90, 
080440 00, 0714, 8418 69 00». 

ji) Se suprimen los productos siguientes: «0706, 0709 60, 0804 30, 0805, 0710, 7113, 
7117, 8419 19, 9406». 

(d) 	El punto 5 queda modificado como sigue: 

i) Se incluyen los productos siguientes: «3102 10 90, 8511 40 00, 8511 50 00, 
8511 9000». 

ji) Se suprimen los productos siguientes: « 1701, 2002 10, 2007 99 50, 3214 10 90». 

	

2. 	La parte B queda modificada como sigue: 

(a) El punto 1 queda modificado como sigue: 

i) Se incluyen los productos siguientes: «0210 12 19, 0804 30, 16 02, 1604 20, 
2201 1090,2833,2834,2836,3102,3103,3104,3105,33030090,33049900». 

u) Se suprimen los productos siguientes: «0403 10, 1602 41 10, 1604 20 10, 
2202 10 00, 3102 90, 3103 90, 3104 20, 3105 20, 3925 1000, 3925 90 80». 

(b) El punto 2 queda modificado como sigue: 

i) Se incluyen los productos siguientes: «0303 59, 0305 31 00, 0305 44 90, 0305 52 
00,030553 90,03055490,03055985,0305 6400,441891 00, 4418 99,611030 
91,6111 2090,62011900,62044200,63029100,65050030,691200,9403030, 
9403 50 00, 9403 60, 9403 90 30». 

u) Se suprime el producto siguiente: «0305 59 80». 

(c) El punto 3 queda modificado como sigue: 

i) Se incluyen los productos siguientes: «3907 61 00, 0706, 0709 60, 0710, 0804 30, 
0805, 7113, 7117, 8419 19, 9406». 

u) Se suprimen los productos siguientes: «0403 10 3925». 

(d) El punto 5 queda modificado como sigue: 

i) Se incluyen los productos siguientes: «0703 10 19, 0703 20 00, 2002 90 11, 
20079950,4911 99,481820 10, 4818 2091,481890 10,73063080, 730661 92, 
7307 99 80, 8419 90 85». 

u) Se suprimen los productos siguientes: «2005 51 00, 2005 99 80, 3208, 3209, 
3920 10, 3923 21,48192000». 
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3. 	La parte C queda modificada como sigue: 

(a) En el punto 1 se incluyen los productos siguientes: «2203, 8421 21 00, 0403 
10, 2202 10 00, 2202 99 19, 3925 10 00, 3925 90 80». 

(b) El punto 2 queda modificado como sigue: 

i) Se incluyen los productos siguientes: «4401 12 00, 9406 90 10, 9406 10 00, 
9406 90 38». 

u) Se suprimen los productos siguientes: «9406 00 11, 9406 00 20, 9406 00 38». 

(c) El punto 3 queda modificado como sigue: 

i) Se incluyen los productos siguientes: «0403 10, 3925, 2204 21». 

u) Se suprime el producto siguiente: «2204 29». 

(d) En el punto 5 se incluyen los productos siguientes: «1701, 2002 10, 2005 51 
00, 2005 99 80, 3208, 3209, 3214 10 90, 3920 10, 3923 21, 4819 20 00». 
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¿ALAMrNTO DE AUCA 
RExßSîj XEíAL ENTRADA 

Núm 

De: 	 Comisión Mixta para la Unión Europea <cmue@congreso.es> 
Enviado el: 	 martes, 15 de enero de 2019 13:21 
Asunto: 	 Remisión a efectos del artículo 6.1 de la Ley 8/ 1994 [COM(2019) 3] 
Datos adjuntos: 	 COM_2019_003_ES_ACTEJ.pdf; COM_2019_003_ES_ACTE_f.docx 

Asunto: Propuesta de REGLAMENTO DEL PARLAMENTO EUROPEO Y DEL CONSEJO por el que se 
establecen las condiciones para acceder a otros sistemas de información de la UE y por el que se 
modifican el Reglamento (UE) 2018/1862 y  el Reglamento (UE) yyyy/xxx (ECRIS-TCN) [COM(2019) 3 final] 
(2019/0001 (COD)] 

En aplicación del artículo 6.1 de la Ley 8/1994, de 19 de mayo, la Comisión Mixta para la Unión Europea 

remite a su Parlamento, por medio del presente correo electrónico, la iniciativa legislativa de la Unión 

Europea que se acompaña, a efectos de su conocimiento y para que, en su caso, remita a las Cortes 

Generales un dictamen motivado que exponga las razones por las que considera que la referida iniciativa 
de la Unión Europea no se ajusta al principio de subsidiariedad. 

Aprovecho la ocasión para recordarle que, de conformidad con el artículo 6.2 de la mencionada Ley 
8/1994, el dictamen motivado que, en su caso, apruebe su Institución debería ser recibido por las Cortes 

Generales en el plazo de cuatro semanas a partir de la remisión de la iniciativa legislativa europea. 

Con el fin de agilizar la transmisión de los documentos en relación con este procedimiento de control del 

principio de subsidiariedad, le informo de que se ha habilitado el siguiente correo electrónico de la 
Comisión Mixta para la Unión Europea: cmue@congreso.es  

SECRETARÍA DE LA COMISIÓN MIXTA PARA LA UNIÓN EUROPEA 

Este correo corien inforrnaoón cooflueno1 e o seo c.ontdo esta orotedO poia OL Caquec persoa dstirta da cestinaaria en prohibida o s)a ceproduck5r. 
Uso d!vuIgaoón Ou mpresón total ou parda 	reeblu esta rnerrsaxe por erro, notfíqueo de inmediato ¿ persoa remitente e borre a mensaxe orixnal xunto 
oes seos fichelros anexos. Grazas. 
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Bruselas, 7.1.2019 
COM(2019) 3 final 

2019/0001 (COD) 

Propuesta de 

REGLAMENTO DEL PARLAMENTO EUROPEO Y DEL CONSEJO 

por el que se establecen las condiciones para acceder a otros sistemas de información de 
la UE y por el que se modifican el Reglamento (UE) 20 18/1862 y  el Reglamento (UE) 

yyyy/xxx (ECRIS-TCN) 
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EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

CONTEXTO DE LA PROPUESTA 

Razones y objetivos de la propuesta 

En septiembre de 2018, el Consejo y el Parlamento Europeo adoptaron dos actos legislativos, 
un Reglamento ror  el que se crea el Sistema Europeo de Información y Autorización de 
Viajes (SEIAV) y una modificación del Reglamento Europol a efectos de establecer el 
SEIAV2. 

El establecimiento del SEIAV es uno de los esfuerzos realizados en los últimos años a escala 
de la UE para reforzar la seguridad de los ciudadanos e impedir la migración irregular en una 
Europa abierta, así como para defender las fronteras exteriores y seguir mejorando su 
gestión3 . El contexto y la creación del sistema fueron anunciados así en el Discurso sobre el 
Estado de la Unión de 2016, por el presidente Juneker: «Defenderemos nuestras fronteras con 
controles estrictos de todo el que las cruce [...]. Cada vez que alguien entre en la UE o salga 
de ella, quedará registrado cuándo, dónde y por qué. A más tardar en noviembre [2016], 
propondremos un Sistema Europeo de Información de Viajeros, un sistema automatizado para 
determinar quién está autorizado a viajar a Europa. De esta manera, sabremos quién viaja a 
Europa, incluso antes de que llegue aquí». 

El SEIAV colmará el vacío de información sobre los viajeros exentos del requisito de estar en 
posesión de un visado para cruzar las fronteras exteriores. El SEIAV determinará la 
admisibilidad de los nacionales de terceros países exentos de la obligación de visado antes de 
su viaje al espacio Schengen y si dicho viaje supone una amenaza para la seguridad, un riesgo 
de inmigración ilegal o un peligro elevado de epidemia. El SEIAV también dará a los viajeros 
confianza en que podrán cruzar las fronteras sin problemas. En caso necesario, las unidades 
nacionales del SEIAV podrán denegar la autorización de viaje del SEIAV. 

La evaluación de estos riesgos implicará el tratamiento automatizado de los datos personales 
facilitados en las solicitudes de autorización de viaje. El Reglamento SEIAV establece que los 
datos personales de las solicitudes se compararán con los que figuran en una inscripción, 
expediente o descripción registrados en un sistema de información o base de datos de la UE 
(sistema central del SEIAV; Sistema de Información de Schengen, SIS; Sistema de 
Información de Visados, VIS; Sistema de Entradas y Salidas, SES; o Eurodac), en los datos 
de Europol o en las bases de datos de Interpol (base de datos sobre documentos de viaje 
robados y perdidos, SLTD, por sus siglas en inglés, o base de datos de documentos de viaje 
asociados a notificaciones, TDAWN, por sus siglas en inglés)5. 

Si bien el Reglamento define en su artículo 20 qué grupo de datos de los expedientes de 
solicitud del SEIAV pueden utilizarse para consultar los otros sistemas, no todos los datos se 
recogen o registran de la misma forma en los demás sistemas de información de la UE y en 
los datos de Europol. Por ejemplo, en uno de los sistemas se recoge el «país de expedición del 

Reglamento (UE) 2018/1240 del Parlamento Europeo y del Consejo, de 12 de septiembre de 2018, por 
el que se establece un Sistema Europeo de Información y Autorización de Viajes (SEIAV) y por el que 
se modifican los Reglamentos (UE) n.°  1077/2011, (UE) n.°  515/2014, (EJE) 2016/399, (UE) 2016/1624 
y (UE) 2017/2226, DO L 236 de 19.9.2018, p. 1. 

2 	
Reglamento (UE) 2018/1241 del Parlamento Europeo y del Consejo, de 12 de septiembre de 2018, por 
el que se modifica el Reglamento (UE) 2016/794 con objeto de establecer el Sistema Europeo de 
Información y Autorización de Viajes (SEIAV), DO L 236 de 19.9.2018, p. 72. 
COM(2016) 602 final. 
COM(2016) 205 final. 
Artículo 20, apartado 2, y  artículo 23, apartado 1, del Reglamento (EJE) 2018/1240 mencionados en la 
nota a pie de página 1. 
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documento de viaje» mientras que en otro se registran los mismos datos de otra forma, por 
ejemplo, como «código de tres letras del país expedidor del documento de viaje». En otros 
casos, una categoría de datos se recoge en un sistema, pero no en el otro. Por ejemplo, el 
SEIAV recopila los «nombres de los padres de los solicitantes», pero no lo hacen así la 
mayoría de los otros sistemas que deben ser consultados por el SEIAV. 

Asimismo, en el momento en que se adoptó la propuesta sobre el SEIAV6, la situación de los 
diferentes sistemas de información de la UE que deben consultarse en el SEIAV era diferente 
a la de hoy en día. En aquel momento se propuso la creación de otros dos nuevos sistemas de 
información de la UE, ya que se debatía el Reglamento SES7, mientras que la Comisión 
estaba a punto de proponer el sistema centralizado de información sobre condenas de 
nacionales de terceros países (ECRIS-TCN)8. Por lo que se refiere a los sistemas de 
información existentes, los textos jurídicos del SIS han evolucionado gracias a las 
modificaciones del marco jurídico del SIS propuestas en diciembre de 2016 y  que fueron 
adoptadas finalmente por los colegisladores en noviembre de 201 8. La refundición del 
Reglamento Eurodac'°  también fue propuesta por la Comisión como parte de la reforma del 
Sistema Europeo Común de Asilo, pero todavía no había sido adoptada por los 
colegisladores y sigue sin serlo a día de hoy. 

Sobre la base de estas consideraciones, el Reglamento SEIAV establece lo siguiente en su 
artículo 11, apartado 2: «Las modificaciones de los actos jurídicos por los que se crean los 
sistemas de información de la UE que sean necesarias para establecer su interoperatividad con 
el SEIAV, así como la adición de las disposiciones correspondientes en el presente 
Reglamento serán objeto de un instrumento jurídico separado». 

Por tanto, la presente propuesta tiene por objeto establecer las modificaciones técnicas 
necesarias para establecer plenamente el sistema SEIAV mediante la modificación de los 
actos jurídicos relativos a las consultas del SEIAV de los sistemas de información de la 
UE. La presente propuesta también establece las correspondientes disposiciones y 
modifica el Reilamento SEIAV en consecuencia. 

En primer lugar, la presente iniciativa introduce modificaciones del Reglamento ECRIS-TCN 
con respecto a las cuales los colegisladores han alcanzado recientemente un acuerdo de 
principio. Así pues, en consonancia con la intención expresada por los colegisladores en el 

6 	COM(2016) 731 final. 
Reglamento (UE) 20 17/2226 por el que se establece un Sistema de Entradas y Salidas (SES), DO L 327 
de 9.12.20017, p. 20. 

8 	COM(20l7) 344 final. 
COM(2016) 883 final, COM(2016) 882 final y COM(2016) 881 final. 
Reglamento (UE) 11.0603/2013  del Parlamento Europeo y del Consejo, de 26 de junio de 2013, relativo 
a la creación del sistema «Eurodac» para la comparación de las impresiones dactilares para la aplicación 
efectiva del Reglamento (UE) n.° 604/2013, por el que se establecen los criterios y mecanismos de 
determinación del Estado miembro responsable del examen de una solicitud de protección internacional 
presentada en uno de los Estados miembros por un nacional de un tercer país o un apátrida, y a las 
solicitudes de comparación con los datos de Eurodac presentadas por los servicios de seguridad de los 
Estados miembros y Europol a efectos de aplicación de la ley, y por el que se modifica el Reglamento 
(UE) 11.0  1077/2011, por el que se crea una Agencia europea para la gestión operativa de sistemas 
informáticos de gran magnitud en el espacio de libertad, seguridad y justicia, DO L 180 de 29.6.2013, 

p. 1. 
El Reglamento SEIAV ha mantenido las referencias a Eurodac que forman parte de la propuesta de la 
Comisión sobre el SEIAV, al tiempo que especifica, en el artículo 97 del Reglamento (HE) 2018/1240 
sobre el SEIAV, que las disposiciones relativas a la consulta de Eurodac solo se aplicarán una vez 
efectuada la refundición de Eurodac. 
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Reglamento SEIAV'2, ahora es posible incluir en el SEIAV las disposiciones necesarias sobre 
la relación entre el SEIAV y el ECRIS-TCN y modificar en consecuencia el ECRIS-TCN. 

En segundo lugar, la presente iniciativa también tiene por objeto establecer las relaciones 
entre el SEIAV y el SIS. La revisión del marco jurídico del SIS se adoptó en noviembre de 
2018. La presente propuesta incluye las modificaciones consiguientes derivadas de la 
adopción de los nuevos Reglamentos SIS. En consonancia con el nuevo marco jurídico del 
SIS, se propone incluir la nueva categoría de alerta en los controles de investigación13  para la 
evaluación de las solicitudes. No se propone incluir la categoría de descripciones sobre las 
decisiones de retomo puesto que dichas descripciones se borran en el momento en que se 
ejecuta la decisión de retorno. Esto significa que las personas que solicitan una autorización 
del SEIAV tras haber abandonado la UE no tendrán (por definición) un expediente de retomo 
en el SIS. En tercer lugar, la presente iniciativa tiene por objeto modificar el Reglamento SES 
para establecer técnicamente su relación con el SEIAV. 

En cuarto lugar, la iniciativa también pretende modificar el Reglamento VIS para que el VIS 
pueda recibir, tratar y responder a las consultas del SEIAV. Aunque en mayo de 2018 la 
Comisión presentó una propuesta para modificar el Reglamento VIS con el fin de mejorar esa 
base de datos, la presente iniciativa propone enmiendas al Reglamento VIS vigente, ya que las 
negociaciones sobre la propuesta del VIS mejorado no están suficientemente avanzadas. No 
obstante, si se adoptara la propuesta de modificación del Reglamento VIS en primer lugar, 
podría resultar necesario introducir algunos cambios técnicos en la presente propuesta para 
adaptarla a la versión modificada del Reglamento VIS. Si se adopta en primer lugar la 
presente propuesta, podría ser necesario introducir algunos cambios técnicos en la propuesta 
de modificación del Reglamento VIS antes de su adopción. 

Además, a raíz de la adopción tanto del Reglamento SES como del Reglamento SEIAV, ahora 
es necesario adaptar la manera en que el SES y el SEIAV cooperan para que el SES y el VIS 
se integren en el SES a efectos del proceso de control fronterizo y el registro de los cruces de 
fronteras. De este modo se racionalizará y simplificará el trabajo de los guardias de fronteras 
mediante la aplicación de un proceso de control fronterizo más uniforme para todos los 
nacionales de terceros países que entren para una estancia de corta duración. 

Sin embargo, la presente iniciativa no incluye las modificaciones relacionadas con Eurodac, la 
base de datos de la UE en materia de asilo y migración irregular, dado que todavía no han 
concluido los debates sobre la propuesta legislativa de mayo de 2016 para reforzar Eurodac'4. 
Además, los datos disponibles en el actual Eurodac no son suficientes a efectos del SEIAV 
dado que el Eurodac existente solo conserva datos biométricos y un número de referencia, 
pero no otros datos personales (como nombre, edad o fecha de nacimiento) que contribuirían a 
los objetivos del SEIAV. La propuesta legislativa de mayo de 2016 para refundir el 
Reglamento Eurodac pretende ampliar el uso de la base de datos a la identificación de los 
nacionales de terceros países en situación irregular y de los que hayan entrado en la UE 
irregularmente. En particular, establece el almacenamiento de datos personales como nombre, 
edad, fecha de nacimiento, nacionalidad y documentos de identidad. Estos datos de identidad 
son esenciales para garantizar que Eurodac pueda contribuir a los objetivos del SEIAV. 

12 	
Considerando 58 del Reglamento (UE) 2018/1240 mencionado en la nota a pie de página 1. 

13 	
Reglamento (UE) 2018/1862 del Parlamento Europeo y del Consejo, de 28 de noviembre de 2018, 
relativo al establecimiento, funcionamiento y utilización del Sistema de Infonnación de Schengen (SIS) 
en el ámbito de la cooperación policial y judicial en materia penal, por el que se modifica y deroga la 
Decisión 2007/533/JAl del Consejo, y se derogan el Reglamento (CE) n.° 1986/2006 del Parlamento 
Europeo y del Consejo y la Decisión 2010/261/UE de la Comisión. 
COM(2016) 272 final. 
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Una vez que los colegisladores lleguen a un acuerdo político sobre la refundición del 
Reglamento Eurodac, este Reglamento refundido tendrá que ser suplementado con las 
modificaciones necesarias para conectar el Eurodac al SEIAV. Adicionalmente, una vez que 
los colegisladores adopten las propuestas legislativas de la Comisión'5  para la 
interoperatividad de los sistemas de información en los ámbitos de la seguridad y la gestión de 
las fronteras y de la migración, y tras el acuerdo político sobre la propuesta de refundición del 
Reglamento Eurodac, la Comisión aplicará la misma óptica por lo que respecta a las 
necesarias modificaciones para que el Eurodac pueda interoperar con los sistemas de 
información. 

Por último, en consonancia con la Comunicación de abril de 2016 sobre «Sistemas de 
información más inteligentes para las fronteras y la seguridad», el SEIAV deberá basarse en la 
reutilización de los componentes (equipo y programas informáticos) desarrollados para el 
SES'6. Este es también el planteamiento seguido por las propuestas legislativas relativas a la 
interoperatividad de los sistemas de información'7. El desarrollo técnico del archivo común de 
datos de identidad y del portal europeo de búsqueda previsto en las propuestas legislativas 
sobre la interoperatividad de los sistemas de información se basaría en componentes del SES 
y del SEIAV. 

Por lo tanto, la presente propuesta enmienda el Reglamento SEIAV para especificar que el 
sistema central del SEIAV se basará en los equipos y los programas informáticos 
desarrollados a partir del sistema central del SES con el fin de establecer un archivo común de 
datos de identidad para el almacenamiento de los datos alfanuméricos de identidad tanto de 
los solicitantes del SEIAV como de los nacionales de terceros países registrados en el SES. 
Este archivo común constituiría la base para la implantación del archivo común de datos de 
identidad una vez que los colegisladores hayan adoptado las propuestas legislativas sobre la 
interoperatividad de los sistemas de información. Además, durante un período transitorio, 
antes de que se disponga del portal europeo de búsqueda, el tratamiento automatizado de las 
solicitudes del SEIAV se basaría en una herramienta que se utilizaría como base para el 
desarrollo y la aplicación del portal europeo de búsqueda. 

Debido a la geometría variable de la participación de los Estados miembros en las políticas de 
la UE en el ámbito de la libertad, la seguridad y la justicia, es necesario adoptar dos 
instrumentos jurídicos separados que, no obstante, funcionarán de forma totalmente 
coordinada para permitir el funcionamiento y la utilización del sistema. 

Disposiciones vigentes en el ámbito de la propuesta 

El SEIAV se creó mediante el Reglamento (UE) n.° 2018/124018,  que especifica los objetivos 
del SEIAV, define su arquitectura técnica y organizativa, establece normas relativas al 
funcionamiento y el uso de los datos que el solicitante debe introducir en el sistema y las 
normas sobre la expedición o denegación de las autorizaciones de viaje, establece los fines 
para los que puedan tratarse los datos, determinar las autoridades autorizadas a acceder a los 
datos y especifica las normas sobre protección de los datos personales. 

En consonancia con el Reglamento SEIAV, la presente propuesta introduce modificaciones en 
los actos jurídicos por los que se crean los sistemas de información de la UE que son 

COM(2018) 478 final y COM(2018) 480 final. 
16 	Reglamento (UE) n.°  2226/2017 por el que se establece un Sistema de Entradas y Salidas (SES), DO 

L 327 de 9.12.20017, p. 20. 
17 	COM(2018) 478 final y COM(2018) 480 final. 
18 	Véase la nota 1. 
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necesarias para establecer su relación con el SEIAV. También añade las disposiciones 
correspondientes del propio Reglamento SEIAV. 

La presente propuesta se entiende sin perjuicio de lo dispuesto en la Directiva 2 004/3 8/CE19  y 
no modifica en ningún caso la Directiva 2004/38/CE. 

Coherencia con otras políticas de la Unión 

La presente propuesta es coherente con la Agenda Europea de Migración y las 
Comunicaciones posteriores, incluida la de 14 de septiembre de 2016 titulada «Aumentar la 
seguridad en un mundo definido por la movilidad: mejora del intercambio de información 
para luchar contra el terrorismo y refuerzo de las fronteras exteriores», así como con la 
Agenda Europea de Seguridad20  y los trabajos y los informes de la Comisión relativos a una 
Unión de la Seguridad genuina y efectiva21. 

2. 	BASE JURÍDICA, SUBSIDIARIEDAD Y PROPORCIONALIDAD 

Base jurídica 

La base jurídica de esta propuesta la constituye el artículo 82, apartado 1, letra d), y el 
artículo 87, apartado 2, letra a), del Tratado de Funcionamiento de la Unión Europea (TFUE). 

El artículo 82, apartado 1, letra d), del TFUE faculta al Parlamento Europeo y al Consejo para 
adoptar medidas destinadas a facilitar la cooperación entre las autoridades judiciales o 
equivalentes de los Estados miembros en relación con los procedimientos en materia penal y 
la ejecución de resoluciones. 

El artículo 87, apartado 2, letra a), del TFUE faculta al Parlamento Europeo y al Consejo 
adoptar medidas relativas a la recopilación, el almacenamiento, el tratamiento, el análisis y el 
intercambio de información pertinente para la cooperación policial en relación con la 
prevención, detección e investigación de delitos. 

Estas dos disposiciones del Tratado sirvieron de base jurídica para la adopción del 
Reglamento (UE) 2018/1862 por el que se establece el Sistema de Información de Schengen 
(SIS) en el ámbito de la cooperación policial y judicial en materia penal. También sirven de 
base jurídica para la propuesta de modificación de dicho Reglamento. 

El artículo 82, apartado 1, letra d), del TFUE sobre la cooperación judicial en materia penal y 
la ejecución de resoluciones también se prevé como base jurídica de la propuesta sobre el 
sistema ECRIS-TCN, respecto a la que se ha alcanzado un acuerdo político entre los 
colegisladores. Por lo tanto, también conforma la base jurídica de la presente propuesta de 
modificación del Reglamento ECRIS-TCN, suponiendo que este último sea adoptado. 

Subsidiariedad 

La propuesta modifica los Reglamentos por los que se establecen sistemas de información a 
escala de la UE para gestionar las fronteras exteriores y la seguridad de un espacio sin 

19 	
Directiva 2004/38/CE del Parlamento Europeo y del Consejo, de 29 de abril de 2004, relativa al 
derecho de los ciudadanos de la Unión y de los miembros de sus familias a circular y residir libremente 
en el territorio de los Estados miembros por la que se modifica el Reglamento (CEE) n.°  1612/68 y se 
derogan las Directivas 64/221/CEE, 68/360/CEE, 72/194/CEE, 73/148/CEE, 75/34/CEE, 75/35/CEE, 
90/364/CEE, 90/365/CEE y 93/96/CEE, DO L 158 de 30.4.2004, p. 77. 

20 	COM(2015) 185 final. 
21 	COM(20l8) 470 final. 
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controles en las fronteras interiores. Por su propia naturaleza, estos sistemas de tecnología de 
la información solo pueden establecerse a escala de la UE y no por los Estados miembros 
actuando de forma aislada. 

Proporcionalidad 

La propuesta explicita los principios ya establecidos por el legislador en el Reglamento 
SEIAV. 

Esto se pone de manifiesto en los elementos que figuran a continuación: 

Las especificaciones relativas a los intercambios de datos entre el SEIAV y cada uno de los 
demás sistemas de información de la UE están en consonancia con los intercambios de datos 
previstos en los artículos 20 y23  del Reglamento SEIAV. 

La concesión de derechos de acceso a los datos de identidad en los sistemas de información 
de la UE (SES, VIS, SIS, ECRIS-TCN) por la unidad central del SEIAV entra dentro del 
ámbito de competencias asignadas a dicha unidad con arreglo a los artículos 7, 22 y  75 del 
Reglamento SEIAV. 

La concesión de derechos de acceso a los demás sistemas de información de la UE para el 
tratamiento manual de las solicitudes por las unidades nacionales del SEIAV entra en el 
ámbito de competencias asignadas a dichas unidades nacionales con arreglo al artículo 8 y  al 
capítulo W del Reglamento SEIAV. 

La inclusión en la propuesta de descripciones relativas a un control de investigación es 
coherente con las disposiciones relativas al apoyo a los objetivos del SIS del artículo 23 del 
Reglamento SElA Y. 

Esta propuesta es proporcionada, ya que no va más allá de lo exigido en términos de acción a 
escala de la UE para alcanzar los objetivos. 

Elección del instrumento 

Se propone un Reglamento del Parlamento Europeo y del Consejo. La legislación propuesta 
regula el funcionamiento de los sistemas de información centralizados de la UE en materia de 
fronteras y seguridad, todos los cuales han sido (o se propone que sean) establecidos mediante 
Reglamentos. Por consiguiente, solo puede elegirse un Reglamento como instrumento 
jurídico. 

3. 	RESULTADOS DE LAS EVALUACIONES A POSTERIORI, DE LAS 
CONSULTAS CON LAS PARTES INTERESADAS Y DE LAS 
EVALUACIONES DE IMPACTO 

Consultas con las partes interesadas 

La propuesta relativa al SEIAV se elaboró sobre la base de un estudio de viabilidad. Como 
parte de dicho estudio, la Comisión recogió los puntos de vista de expertos de los Estados 
miembros en el ámbito de los controles fronterizos y la seguridad. Además, los principales 
elementos de la propuesta fueron objeto de debate en el Grupo de expertos de alto nivel sobre 
interoperatividad que se creó en el marco del seguimiento de la Comunicación sobre fronteras 
más sólidas e inteligentes de 6 de abril de 2016. También se celebraron consultas con 
representantes de compañías aéreas, marítimas y de ferrocarril, así como con representantes 
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de los Estados miembros con fronteras terrestres exteriores. Como parte del estudio de 
viabilidad, también se consultó a la Agencia de Derechos Fundamentales. 

La propuesta solo introduce cambios técnicos limitados, que reflejan disposiciones ya 
establecidas en el Reglamento SEIAV. Estos ajustes técnicos limitados no justifican la 
celebración de consultas separadas con las partes interesadas. 

Evaluación de impacto 

La propuesta no ha sido objeto de una evaluación de impacto. La propuesta es coherente con 
el Reglamento SEIAV, cuya propuesta se basó en los resultados del estudio de viabilidad 
realizado entre junio y octubre de 2016. 

Dado que la propuesta no contiene nuevos elementos políticos, sino que simplemente 
introduce cambios técnicos limitados similares a las disposiciones ya establecidas en el 
Reglamento SEIAV, no es necesaria una evaluación de impacto. 

Derechos fundamentales 

En comparación con el Reglamento SEIAV, la presente propuesta solo especifica más 
detalladamente qué datos deben compararse con los datos de otros sistemas de información de 
la UE, y aporta las modificaciones necesarias en lo que respecta a la concesión a las unidades 
centrales y nacionales del SEIAV de derechos de acceso a esos otros sistemas. En 
consecuencia, la propuesta es plenamente conforme con la Carta de los Derechos 
Fundamentales de la Unión Europea, en particular el derecho a la protección de los datos de 
carácter personal, y también se ajusta al artículo 16 del TFUE, que garantiza el derecho de 
toda persona a la protección de los datos personales que le conciernan. 

4. REPERCUSIONES PRESUPUESTARIAS 

La propuesta no tiene ninguna repercusión financiera en el presupuesto. 

5. OTROS ELEMENTOS 

Participación 

En la medida en que tiene por objeto modificar el Reglamento por el que se establece el 
Sistema de Información de Schengen (SIS) en el ámbito de la cooperación policial y judicial 
en materia penal, la presente propuesta se basa en las disposiciones del acervo de Schengen 
relativas a la cooperación policial y la cooperación judicial en materia penal, con 
consecuencias sobre la aplicación de los Protocolos n.° 19 y n.° 22 del TUE y del TFUE, así 
como de los acuerdos con los países asociados. 

En la medida en que tiene por objeto modificar la propuesta de Reglamento por el que se 
establece un sistema centralizado para la identificación de los Estados miembros que poseen 
información sobre condenas de nacionales de terceros países y apátridas (ECRIS-TCN), 
existen consecuencias en lo que respecta a la aplicación de los protocolos (n.° 21) y  (n.° 22); 
no hay acuerdos con países asociados sobre este asunto. 

Las consecuencias son las siguientes, que se presentan por país. 

Dinamarca: En lo que respecta al SIS (cooperación policial), de conformidad con el artículo 4 
del Protocolo (n.° 22) sobre la posición de Dinamarca, anejo a los Tratados, Dinamarca 
decidirá, en un plazo de seis meses a partir de que el Consejo se haya pronunciado sobre el 
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presente Reglamento, si incorporará esta propuesta, que se basa en el acervo de Schengen, a 
su legislación nacional. En lo que concierne al ECRIS-TCN, la presente propuesta no se 
aplica a Dinamarca, en virtud del artículo 1 del Protocolo n.°  22. 

Reino Unido: En lo que respecta al SIS (cooperación policial), de conformidad con el 
artículo 5 del Protocolo (n.° 19) y  el artículo 8, apartado 2, de la Decisión 2000/365/CE del 
Consejo, de 29 de mayo de 2000, sobre la solicitud del Reino Unido de Gran Bretaña e 
Irlanda del Norte de participar en algunas de las disposiciones del acervo de Schengen, el 
Reino Unido está sujeto por el presente Reglamento. En lo que concierne al ECRIS-TCN, los 
artículos 3 y 4 bis del Protocolo (n.° 21) otorgan al Reino Unido la facultad de optar por la 
medida propuesta. 

Irlanda: En lo que respecta al SIS (cooperación policial), de conformidad con el artículo 5 del 
Protocolo (n.° 19) y el artículo 6, apartado 2, de la Decisión 2000/192/CE del Consejo, de 28 
de febrero de 2000, sobre la solicitud de Irlanda de participar en algunas de las disposiciones 
del acervo de Schengen, Irlanda está sujeta por la presente medida. En lo que concierne al 
ECRIS-TCN, los artículos 3 y  4 bis del Protocolo (n.° 21) otorgan a Irlanda la facultad de 
optar por la medida propuesta; esto exigiría que Irlanda opte por el Reglamento ECRIS-TCN 
que se propone modificar, así como por todo el acervo del ECRIS. 

Bulgaria y Rumanía: En lo que respecta al SIS (cooperación policial), la presente propuesta de 
Reglamento constituye un acto que desarrolla o está relacionado con el acervo de Schengen, 
en el sentido del artículo 4, apartado 2, del Acta de adhesión de 2005. La presente propuesta 
de Reglamento debe leerse conjuntamente con la Decisión 20l0/365/UE del Consejo, de 29 
de junio de 2010, que hacía aplicable, con algunas restricciones, las disposiciones del acervo 
de Schengen relativas al Sistema de Información de Schengen en Bulgaria y Rumanía. Por lo 
que se refiere al sistema ECRJS-TCN, Bulgaria y Rumanía no son diferentes de otros Estados 
miembros. 

Chipre y Croacia: En lo que respecta al SIS (cooperación policial), la presente propuesta de 
Reglamento constituye un acto que desarrolla o está relacionado con el acervo de Schengen, 
en el sentido del artículo 3, apartado 2, del Acta de adhesión de 2003 y  el artículo 4, 
apartado 2, del Acta de adhesión de 2011. Con respecto a Croacia, debe leerse conjuntamente 
con la Decisión (UE) 2017/733 del Consejo, de 25 de abril de 2017, sobre la aplicación de las 
disposiciones del acervo de Schengen relativas al Sistema de Información de Schengen en la 
República de Croacia22. Por lo que se refiere al sistema ECRIS-TCN, Chipre y Croacia no son 
diferentes de otros Estados miembros. 

Países asociados: Sobre la base de los respectivos Acuerdos por los que se asocia a estos 
países a la ejecución, aplicación y desarrollo del acervo de Schengen, Islandia, Noruega, 
Suiza y Liechtenstein estarán obligados por el Reglamento propuesto en la medida en que 
afecte al Reglamento sobre el SIS (cooperación policial). 

22 	DO L 108 de 26.4.2017, p. 31. 
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2019/0001 (COD) 

Propuesta de 

REGLAMENTO DEL PARLAMENTO EUROPEO Y DEL CONSEJO 

por el que se establecen las condiciones para acceder a otros sistemas de información de 
la UE y por el que se modifican el Reglamento (UE) 2018/1862 y  el Reglamento (UE) 

yyyy/xxx (ECRIS-TCN) 

EL PARLAMENTO EUROPEO Y EL CONSEJO DE LA UNIÓN EUROPEA, 

Visto el Tratado de Funcionamiento de la Unión Europea, y en particular su artículo 82, 
apartado 1, letra d), y su artículo 87, apartado 2, letra a), 

Vista la propuesta de la Comisión Europea, 

Previa transmisión del proyecto de acto legislativo a los Parlamentos nacionales, 

Visto el dictamen del Comité Económico y Social Europeo23, 

Visto el dictamen del Comité de las Regiones24, 

De conformidad con el procedimiento legislativo ordinario, 

Considerando lo siguiente: 

(1) El Reglamento (UE) 2018/1240 del Parlamento Europeo y del Consejo25  creó el 
Sistema Europeo de Información y Autorización de Viajes (SEIAV) para los 
nacionales de terceros países exentos de la obligación de visado para cruzar las 
fronteras exteriores, y estableció las condiciones y procedimientos para expedir o 
denegar una autorización de viaje. 

(2) El SEIAV permite examinar si la presencia de esos nacionales de terceros países en el 
territorio de los Estados miembros supondría una amenaza para la seguridad, un riesgo 
de inmigración ilegal o un peligro elevado de epidemia. 

(3) A fin de permitir la comprobación a la que se refiere el artículo 20 del Reglamento 
(UE) 2018/1240, es necesario establecer la interoperatividad a que se refiere el 
artículo 11 de dicho Reglamento. Sin esta interoperatividad, el SEIAV no puede 
iniciar sus operaciones. 

(4) El presente Reglamento establece cómo deben aplicarse esta interoperatividad y las 
condiciones para la consulta de los datos almacenados en otros sistemas de 
información de la UE y de los datos de Europol en el proceso automatizado de 
autorización del SEIAV a efectos de la identificación de las respuestas positivas. En 
consecuencia, es necesario modificar los Reglamentos (UE) 2018/1862 (SIS 

23 	DOC[...]de[...],p.[...]. 
24 	DOC[...]de[...],p.[...]. 
25 	

Reglamento (UE) 2018/1240 del Parlamento Europeo y del Consejo, de 12 de septiembre de 2018, por 
el que se crea un Sistema Europeo de Información y Autorización de Viajes (SEIAV) y por el que se 
modifican los Reglamentos (UE) n.° 1077/2011, (UE) n.°  515/2014, (UE) 2016/399, (UE) 2016/1624 y 
(UE) 2017/2226, DO L 236 de 19.9.2018, p. 1. 
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cooperación policial)26  y (UE) yyyy/xxx (ECRIS-TCN)27  del Parlamento Europeo y 
del Consejo, con el fm de conectar el sistema central del SEIAV con los demás 
sistemas de información de la UE y los datos de Europol, y de especificar los datos 
que circularán entre dichos sistemas de información de la UE y las bases de datos de 
Europol. 

(5) De conformidad con el artículo 96 del Reglamento (UE) 2018/1240, cuando se adopte 
la refundición del Reglamento (UE) n.°  603/2013 del Parlamento Europeo y del 
Consejo28, se adoptarán las modificaciones pertinentes. 

(6) Por razones de eficiencia y con el fin de reducir costes, el SEIAV debe, como se 
establece en el artículo 6, apartado 3, del Reglamento (UE) 2018/1240, reutilizar los 
componentes (equipo y programas informáticos) desarrollados para el Sistema de 
Entradas y Salidas (SES) a efectos del desarrollo del archivo común de datos de 
identidad. Este registro utilizado para el almacenamiento de los datos alfanuméricos de 
identidad tanto de los solicitantes del SEIAV como de los nacionales de terceros 
países registrados en el SES debe desarrollarse de manera que su ampliación pueda 
convertirse en el futuro archivo común de datos de identidad. Con el mismo espíritu 
debe desarrollarse la herramienta necesaria para que el SEIAV pueda comparar sus 
datos con los de cada uno de los otros sistemas consultados a través de una sola 
consulta, de manera que su evolución pueda convertirse en el futuro Portal Europeo de 
Búsqueda. 

(7) Deben definirse modalidades técnicas para que el SEIAV pueda verificar periódica y 
automáticamente en otros sistemas si se siguen cumpliendo las condiciones para la 
conservación de los expedientes de solicitud, tal como se establece en el Reglamento 
(UE) 2018/1240. 

(8) A efectos de garantizar la plena realización de los objetivos del SEIAV, así como de 
avanzar en la consecución de los objetivos del Sistema de Información de Schengen 
(SIS), es necesario incluir en el ámbito de aplicación de las comprobaciones 
automáticas una nueva categoría de descripción introducida por la reciente revisión del 
SIS, a saber, la descripción sobre personas sujetas a controles de investigación. 

(9) La autorización de viaje del SEIAV podrá revocarse a raíz del registro en el SIS de 
nuevas descripciones sobre la denegación de entrada y estancia, o sobre un documento 
de viaje notificado como perdido, robado, sustraído o invalidado. A fin de que el 
sistema central del SEIAV sea informado automáticamente por el SIS de estas nuevas 
alertas, debe establecerse un proceso automatizado entre el SIS y el SEIAV. 

26 	Reglamento (UE) 2018/1862 del Parlamento Europeo y del Consejo, de 28 de noviembre de 2018, 
relativo al establecimiento, funcionamiento y utilización del Sistema de Información de Schengen (SIS) 
en el ámbito de la cooperación policial y judicial en materia penal, por el que se modifica y deroga la 
Decisión 2007/533/JAl del Consejo, y se derogan el Reglamento (CE) n.° 1986/2006 del Parlamento 
Europeo y del Consejo y la Decisión 2010/261/UE de la Comisión, DO L 312 de 7,12.2018, p. 56. 

27 	Reglamento (UE) yyyy/xxxx del Parlamento Europeo y del Consejo, de ... , DO L ... de 
..., 

p..... 
28 	Reglamento (UE) n.° 603/2013 del Parlamento Europeo y del Consejo, de 26 de junio de 2013, relativo 

a la creación del sistema «Eurodac» para la comparación de las impresiones dactilares para la aplicación 
efectiva del Reglamento (UE) n.°  604/2013, por el que se establecen los criterios y mecanismos de 
determinación del Estado miembro responsable del examen de una solicitud de protección internacional 
presentada en uno de los Estados miembros por un nacional de un tercer país o un apátrida, y sobre las 
solicitudes de comparación con los datos de Eurodac presentadas por los servicios de seguridad de los 
Estados miembros y Europol con fines coercitivos, y por el que se modifica el Reglamento (HE) 
n.° 1077/2011, por el que se establece una Agencia Europea para la gestión operativa de sistemas 
informáticos de gran magnitud en el espacio de libertad, seguridad y justicia, DO L 180 de 29.6.20 13, 

p. 1. 
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(10) De conformidad con el Reglamento (UE) 2018/xxxx del Parlamento Europeo y del 
Consejo29  {ECRIS-TCN] y en consonancia con la intención expresada en el 
Reglamento (UE) 2018/1240, el SEIAV debe poder verificar si existen 
correspondencias entre los datos de los expedientes de solicitud del SEIAV y los datos 
del Sistema Europeo de Información de Antecedentes Penales de Nacionales de 
Terceros Países (ECRIS-TCN, por sus siglas en inglés) y los datos del Archivo Común 
de Datos de Identidad (RCDI) en lo que respecta a los Estados miembros mantienen 
información sobre condenas de nacionales de terceros países y apátridas por delitos de 
terrorismo u otros delitos graves. 

(11) Las condiciones en las que la unidad central del SEIAV y las unidades nacionales del 
SEIAV podrán consultar los datos almacenados en otros sistemas de información de la 
UE a efectos del SEIAV deberán estar enmarcadas por normas claras y precisas en 
relación con el acceso por parte de la unidad central del SEIAV y las unidades 
nacionales del SEIAV a los datos almacenados en otros sistemas de información de la 
UE, el tipo de consultas y las categorías de datos, todo lo cual debe limitarse a lo 
estrictamente necesario para el ejercicio de sus funciones. En la misma línea, los datos 
almacenados en el expediente de solicitud del SEIAV solo deben ser visibles para 
aquellos Estados miembros que estén operando los sistemas de información 
subyacentes de conformidad con las modalidades de su participación. 

(12) De conformidad con el artículo 73 del Reglamento (UE) 2018/1240, la Agencia 
Europea para la Gestión Operativa de Sistemas Informáticos de Gran Magnitud en el 
Espacio de Libertad, Seguridad y Justicia (eu-LISA), creada por el Reglamento (UE) 
2018/1726 del Parlamento Europeo y del Consejo30, debe ser responsable de la fase de 
diseño y desarrollo del SEIAV. 

(13) El presente Reglamento se entenderá sin perjuicio de lo dispuesto en la Directiva 
2004/38/CE3'. 

(14) En la medida en que sus disposiciones se refieren al SIS tal como se rige por el 
Reglamento (UE) 2018/1862, Dinamarca decidirá, de conformidad con el artículo 4 
del Protocolo n.° 22 sobre la posición de Dinamarca, anejo al Tratado de la Unión 
Europea y al Tratado de Funcionamiento de la Unión Europea, en un plazo de seis 
meses a partir de que el Consejo haya tomado una decisión sobre el presente 
Reglamento, si incorpora la presente propuesta, que se basa en el acervo de Schengen, 
en su legislación nacional. En la medida en que sus disposiciones estén relacionadas 
con el ECRIS-TCN, Dinamarca, de conformidad con los artículos 1 y  2 del Protocolo 
n.° 22, no participa en la adopción del presente Reglamento y no queda vinculada por 
el mismo ni sujeta a su aplicación. 

(15) En la medida en que sus disposiciones se refieren al SIS tal como se rige por el 
Reglamento (UE) 2018/1862, el Reino Unido está vinculado por el presente 
Reglamento de conformidad con el artículo 5 del Protocolo sobre el acervo de 
Schengen integrado en el marco de la Unión Europea anejo al Tratado de la Unión 
Europea y al Tratado de Funcionamiento de la Unión Europea y con el artículo 8, 
apartado 2, de la Decisión 2000/365/CE del Consejo, de 29 de mayo de 2000, sobre la 

29 	Reglamento (UE) yyyy/xxxx del Parlamento Europeo y del Consejo, de ... , DO L ... de 
..., p..... 

30 	Reglamento (UE) 2018/1726 del Parlamento Europeo y del Consejo, de 14 de noviembre de 2018, 
relativo a la Agencia de la Unión Europea para la Gestión Operativa de Sistemas Informáticos de Gran 
Magnitud en el Espacio de Libertad, Seguridad y Justicia (eu-LISA), y por el que se modifican el 
Reglamento (CE) n.° 1987/2006 y  la Decisión 2007/533/JAl del Consejo y se deroga el Reglamento 
(UE) n.a  1077/2011, DO L 295 de 21.11.2018, p. 99. 
DO L 158 de 30.4.2004, p. 77. 
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solicitud del Reino Unido de Gran Bretaña e Irlanda del Norte de participar en algunas 
de las disposiciones del acervo de Schengen32. En la medida en que sus disposiciones 
estén relacionadas con el ECRIS-TCN, el Reino Unido podrá notificar al Presidente 
del Consejo su deseo de participar en la adopción y aplicación del presente 
Reglamento, de conformidad con el artículo 3 del Protocolo n.° 21 sobre la posición 
del Reino Unido y de Irlanda respecto del espacio de libertad, seguridad y justicia, 
anejo al TUE y al TFUE. 

(16) En la medida en que sus disposiciones se refieren al SIS tal como se rige por el 
Reglamento (UE) 2018/1862, Irlanda está obligada por el presente Reglamento de 
conformidad con el artículo 5 del Protocolo sobre el acervo de Schengen integrado en 
el marco de la Unión Europea anejo al Tratado de la Unión Europea y al Tratado de 
Funcionamiento de la Unión Europea, y con el artículo 6, apartado 2, de la Decisión 
2002/192/CE del Consejo, de 28 de febrero de 2002, sobre la solicitud de Irlanda de 
participar en algunas de las disposiciones del acervo de Schengen33. En la medida en 
que sus disposiciones están relacionadas con el ECRIS-TCN, Irlanda podrá notificar al 
Presidente del Consejo su deseo de participar en la adopción y aplicación del presente 
Reglamento, de conformidad con el artículo 3 del Protocolo n.° 21 sobre la posición 
del Reino Unido y de blanda respecto del espacio de libertad, seguridad y justicia, 
anejo al TUE y al TFUE. 

(17) En la medida en que sus disposiciones se refieren al SIS tal como se rige por el 
Reglamento (UE) 2018/1862, el presente Reglamento constituye un acto que 
desarrolla o está relacionado con el acervo de Schengen, en el sentido del artículo 4, 
apartado 2, del Acta de adhesión de 2005. A este respecto, el Reglamento debe leerse 
en conjunción con las Decisiones 2010/365/UE34  y  2018/934 del Consejo35, que 
hacían aplicables, con algunas restricciones, a las disposiciones del acervo de 
Schengen relacionadas con el Sistema de Información de Schengen en Bulgaria y 
Rumanía. 

(18) Por lo que se refiere a Chipre y Croacia, en la medida en que sus disposiciones se 
refieren al SIS tal como se rige por el Reglamento (UE) 2018/1862, el presente 
Reglamento constituye un acto que desarrolla o está relacionado con el acervo de 
Schengen en el sentido, respectivamente, del artículo 3, apartado 2, del Acta de 
adhesión de 2003 y del artículo 4, apartado 2, del Acta de adhesión de 2011. Con 
respecto a Croacia, el Reglamento debe leerse en relación con la Decisión (UE) 
2017/733 del Consejo36, que hacían aplicables, con algunas restricciones, las 
disposiciones del acervo de Schengen relacionadas con el Sistema de Información de 
Schengen en Croacia. 

(19) Por lo que se refiere a Islandia y Noruega, en la medida en que sus disposiciones se 
refieren al SIS tal como se rige por el Reglamento (UE) 2018/1862, el presente 
Reglamento constituye un desarrollo de las disposiciones del acervo de Schengen en el 

32 	DO L 131 de 1.6.2000, p. 43. 
DO L 64 de 7.32002, p. 20. 
Decisión 2010/365fUE del Consejo, de 29 de junio de 2010, relativa a la aplicación de las disposiciones 
del acervo de Schengen sobre el Sistema de Información de Schengen en la República de Bulgaria y 
Rumanía, DO L 166 de 1.7.2010, p. 17. 
Decisión (HE) 20 18/934 del Consejo, de 25 de junio de 2018, relativa a la puesta en aplicación de las 
restantes disposiciones del acervo de Schengen relativas al Sistema de Información de Schengen en la 
República de Bulgaria y Rumanía, DO L 165 de 2.7.2018, p. 37. 

36 	Decisión (HE) 2017/733 del Consejo, de 25 de abril de 2017, sobre la aplicación de las disposiciones 
del acervo de Schengen relativas al Sistema de Información de Schengen en la República de Croacia, 
DO L 108 de 26.4.2017, p. 31. 
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sentido del Acuerdo celebrado por el Consejo de la Unión Europea con la República 
de Islandia y el Reino de Noruega sobre la asociación de estos dos Estados a la 
ejecución, aplicación y desarrollo del acervo de Schengen37, que entran en el ámbito 
mencionado en el artículo 1, letra G), de la Decisión 1999/437/CE del Consejo38. 

(20) En lo que respecta a Suiza, el presente Reglamento constituye, en la medida en que sus 
disposiciones se refieren al SIS tal como se rige en el Reglamento (UE) 2018/1862, un 
desarrollo de las disposiciones del acervo de Schengen en el sentido del Acuerdo entre 
la Unión Europea, la Comunidad Europea y la Confederación Suiza sobre la 
asociación de la Confederación Suiza a la ejecución, aplicación y desarrollo del acervo 
de Schengen39, que entran en el ámbito mencionado en el artículo 1, letra G), de la 
Decisión 1999/437/CE, leído en relación con el artículo 3 de la Decisión 2008/146/CE 
del Consejo40. 

(21) En lo que respecta a Liechtenstein, el presente Reglamento constituye, en la medida en 
que sus disposiciones se refieren al SIS tal como se rige por el Reglamento (UE) 
2018/1862, un desarrollo de las disposiciones del acervo de Schengen en el sentido del 
Protocolo entre la Unión Europea, la Comunidad Europea, la Confederación Suiza y el 
Principado de Liechtenstein sobre la adhesión del Principado de Liechtenstein al 
Acuerdo entre la Unión Europea, la Comunidad Europea y la Confederación Suiza 
sobre la asociación de la Confederación Suiza a la ejecución, aplicación y desarrollo 
del acervo de Schengen41, que entran en el ámbito mencionado en el artículo 1, 
letra G), de la Decisión 1999/437/CE, leído en relación con el artículo 3 de la Decisión 
201 1/350/UE del Consejo42. 

(22) Por consiguiente, deben modificarse los Reglamentos (UE) 2018/1862 (SIS 
cooperación policial) y (UE) yyyy/xxx (ECRIS-TCN) del Parlamento Europeo y del 
Consejo. 

(23) El Supervisor Europeo de Protección de Datos ha sido consultado, de conformidad con 
el artículo 41, apartado 2, del Reglamento (UE) 2018/1725 del Parlamento Europeo y 
del Consejo43. 

DO L 176 de 10.7.1999, p. 36. 
Decisión 1999/437/CE del Consejo, de 17 de mayo de 1999, relativa a determinadas normas de 
desarrollo del Acuerdo celebrado por el Consejo de la Unión Europea con la República de Islandia y el 
Reino de Noruega sobre la asociación de estos dos Estados a la ejecución, aplicación y desarrollo del 
acervo de Schengen, DO L 176 de 10.7.1999, p. 31. 
DO L 53 de 27.2.2008, p. 52. 
Decisión 2008/146/CE del Consejo, de 28 de enero de 2008, relativa a la celebración, en nombre de la 
Comunidad Europea, del Acuerdo entre la Unión Europea, la Comunidad Europea y la Confederación 
Suiza sobre la asociación de la Confederación Suiza a la ejecución, aplicación y desarrollo del acervo 
de Schengen, DO L 53 de 27.2.2008, p. 1. 
DO L 160 de 18.6.2011, p. 21. 

42 	
Decisión 201 l/350/UE del Consejo, de 7 de marzo de 2011, relativa a la celebración, en nombre de la 
Unión Europea, del Protocolo entre la Unión Europea, la Comunidad Europea, la Confederación Suiza 
y el Principado de Liechtenstein sobre la adhesión del Principado de Liechtenstein al Acuerdo entre la 
Unión Europea, la Comunidad Europea y la Confederación Suiza sobre la asociación de la 
Confederación Suiza a la ejecución, aplicación y desarrollo del acervo de Schengen, sobre la supresión 
de controles en las fronteras internas y la circulación de personas, DO L 160 de 18.6.2011, p. 19. 
Reglamento (UE) 2018/1725 del Parlamento Europeo y del Consejo, de 23 de octubre de 2018, relativo 
a la protección de las personas fisicas en lo que respecta al tratamiento de datos personales por las 
instituciones, órganos y organismos de la Unión y a la libre circulación de estos datos y por el que se 
deroga el Reglamento (CE) n.° 45/2001 y  la Decisión 1247/2002/CE, DO L 295 de 21.11.2018, p. 39. 
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HAN ADOPTADO EL PRESENTE REGLAMENTO: 

Artículo 1 

Modjficaciones del Reglamento (UE) 2018/1862 [cooperación policial SISJ 

(1) 	En el capítulo III se añade el artículo siguiente: 

«Artículo 18 bis 
Conservación de registros con fines de interoperatividad con el SEL4 y 

Los registros de cada operación de tratamiento de datos realizada en el SIS y el SEIAV con 
arreglo a los artículos 50 bis y 50 ter se conservarán de conformidad con el artículo 18 del 
presente Reglamento y con el artículo 69 del Reglamento (UE) 2018/1240 del Parlamento 
Europeo y del Consejo*. 

* Reglamento (UE) 201 8/1240 del Parlamento Europeo y del Consejo, de 12 de septiembre 
de 2018, por el que se crea un Sistema Europeo de Información y Autorización de Viajes 
(SEIAV) y por el que se modifican los Reglamentos (UE) n.° 1077/2011, (UE) 
n.°  515/2014, (UE) 2016/399, (UE) 2016/1624 y  (UE) 2017/2226, DO L 236 de 19.9.2018, 
p. 1.». 

(2) En el artículo 44, apartado 1, se añade la letra siguiente: 

«f) la tramitación manual de las solicitudes del SEIAV por la unidad nacional del 
SEIAV, de conformidad con el artículo 8 del Reglamento (UE) 20 18/1240.>). 

(3) Se insertan los artículos siguientes: 

«Artículo 50 bis 
Acceso a los datos del SIS por la unidad central del SElA V 

La unidad central del SEIAV, establecida en la Agencia Europea de la Guardia de 
Fronteras y Costas de conformidad con el artículo 7 del Reglamento (UE) 
2018/1240, tendrá, a efectos del ejercicio de las funciones que le confiere el 
Reglamento (UE) 2018/1240, derecho a acceder y buscar datos pertinentes en el SIS. 
Lo dispuesto en el artículo 50, apartados 4 a 8, será aplicable a dicho acceso y 
búsqueda. 

2. 	Cuando una comprobación de la unidad central del SEIAV confirme la 
correspondencia de los datos registrados en el expediente de solicitud del SEIAV con 
una descripción en el SIS, se aplicarán los artículos 23, 24 y  26 del Reglamento (UE) 
2018/1240. 

Artículo 50 ter 
Interoperatividad con el SEL4 Va tenor del artículo 11 del Reglamento (UE) 2018/1240 

A partir del inicio de las operaciones del SEIAV, conforme a lo dispuesto en el 
artículo 88, apartado 1, del Reglamento (UE) 2018/1240, el sistema central del SIS 
estará conectado a la herramienta a que se refiere el artículo 11 del Reglamento 

ES 	 14 	 ES 

140337



(UE) 2018/1240 para permitir el tratamiento automatizado a que se refiere dicho 
artículo. 

2. 	El tratamiento automatizado a que se refiere el artículo 11 del Reglamento (UE) 
2018/1240, permitirá proceder a las comprobaciones a que se refieren los artículos 20 
y 23, el artículo 24, apartado 6, letra c), inciso iii), el artículo 41 y  el artículo 54, 
apartado 1, letra b), y la comprobaciones subsiguientes establecidas en los artículos 
22, 23 y26  de dicho Reglamento. 

A efectos de las comprobaciones mencionadas en el artículo 20, apartado 2, letras a), 
d) y m), inciso i), y en el artículo 23 del Reglamento (UE) 2018/1240, el sistema 
central del SEIAV utilizará la herramienta a que se refiere el artículo 11 de dicho 
Reglamento para comparar los datos a que se refiere el artículo 11, apartado 5, del 
Reglamento (UE) 2018/1240 con los datos del SIS, de conformidad con el 
artículo 11, apartado 8, de dicho Reglamento. 

4. 	Cuando una búsqueda por el SEIAV resulte en una o varias respuestas positivas con 
arreglo al artículo 23, apartado 1, del Reglamento (UE) 2018/1240, el sistema central 
del SEIAV enviará una notificación automática a la oficina SIRENE del Estado 
miembro que haya introducido la descripción de conformidad con el artículo 23, 
apartados 2 y  3 de dicho Reglamento. 

En caso de que se introduzca en el SIS una nueva descripción mencionada en el 
artículo 41, apartado 3, del Reglamento (UE) 2018/1240 sobre documentos de viaje 
para los que se haya notificado que han sido robados, sustraídos, extraviados o 
invalidados, el SIS transmitirá al sistema central del SEIAV la información sobre 
esta descripción, utilizando el tratamiento automatizado y la herramienta a que se 
refiere el artículo 11 de dicho Reglamento, a fin de verificar si esta nueva descripción 
corresponde a una autorización de viaje existente.». 

Artículo 2 

Modijicaciones del Reglamento (UE) yyyy/xxxx [ECRJS-TCNJ 

El Reglamento yyyy/xxx (Reglamento ECRIS-TCN) queda modificado como sigue' 

(1) 	En el artículo 1, se añade la letra siguiente: 

«d) las condiciones en las que los datos incluidos en el sistema ECRIS-TCN pueden 
utilizarse a efectos de gestión de fronteras de conformidad con el Reglamento 
(UE) 2018/1240 del Parlamento Europeo y del Consejo*. 

Reglamento (UE) 2018/1240 del Parlamento Europeo y del Consejo, de 12 de 
septiembre de 2018, por el que se crea un Sistema Europeo de Información y 
Autorización de Viajes (SEIAV) y por el que se modifican los Reglamentos (UE) n.° 
1077/2011, (UE) n.° 515/2014, (UE) 2016/399, (UE) 2016/1624 y (UE) 2017/2226, DO 
L236de l9.9.2Ol8,p. 1. 

La numeración tiene en cuenta la modificación introducida en el presente Reglamento por la propuesta 
de Reglamento del Parlamento Europeo y del Consejo relativo al establecimiento de un marco para la 
interoperabilidad de los sistemas de información de la UE (cooperación policial y judicial, asilo y 
migración), COM (2018) 480 final. 
Estas modificaciones tienen en cuenta la propuesta de la Comisión, COM(20 17) 344 final. 
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(2) 	El artículo 2 se sustituye por el texto siguiente: 

«Artículo 2 
Ambilo 

El presente Reglamento se aplica al tratamiento de la información de identidad de los 
nacionales de terceros países que hayan sido objeto de condenas en los Estados 
miembros, con el fin de identificar al Estado o Estados miembros en los que se hayan 
pronunciado dichas condenas, así como a efectos de la gestión de las fronteras [y de 
contribuir a facilitar y ayudar a la identificación correcta de las personas]. 

Con excepción del artículo 5, apartado 1, letra b), inciso u), las disposiciones del 
presente Reglamento que se aplican a los nacionales de terceros países se aplicarán 
asimismo a los ciudadanos de la Unión que también posean la nacionalidad de un 
tercer país y que hayan sido objeto de condenas en los Estados miembros.». 

(3) 	El artículo 3 se modifica como sigue: 

(a) la letra f) se sustituye por el texto siguiente: 

«f) "autoridades competentes": las autoridades centrales y los organismos de 
la Unión (Eurojust, Europol, la Fiscalía Europea, la unidad central del 
SEIAV establecida en la Agencia Europea de la Guardia de Fronteras y 
Costas) competentes para acceder o consultar el sistema ECRIS-TCN de 
conformidad con el presente Reglamento;»; 

(b) se añaden las letras siguientes: 

«t) "delitos de terrorismo": delitos que correspondan o sean equivalentes a 
cualquiera de los delitos a que se refiere la Directiva (UE) 2017/541 del 
Parlamento Europeo y del Consejo*;  

u) «infracción penal grave»: delito que correspondan o sea equivalente a 
cualquiera de los delitos a que se refiere el artículo 2, apartado 2, de la 
Decisión marco 2002/584/JAl del Consejo**,  si es punible con arreglo a la 
legislación nacional con una pena privativa de libertad o un auto de 
internamiento de una duración máxima no inferior a tres años. 

* Directiva (UE) 2017/541 del Parlamento Europeo y del Consejo, de 15 de 
marzo de 2017, relativa a la lucha contra el terrorismo y por la que se sustituye 
la Decisión marco 2002/475/JAl del Consejo y se modifica la Decisión 
2005/671/JAl del Consejo, DO L 88 de 3 1.3.2017, p. 6. 
** Decisión Marco 2002/5 84/JAl del Consejo, de 13 de junio de 2002, relativa 
a la orden de detención europea y a los procedimientos de entrega entre 
Estados miembros, DO L 190 de 18.7.2002, p. 1.». 

(4) 	El artículo 5 se modifica como sigue: 

(a) en el apartado 1, se añade la letra siguiente: 

«c) cuando proceda, una indicación de que el interesado ha sido condenado 
por un delito de terrorismo u otro delito grave y, en esos casos, el código 
del Estado o Estados miembros de condena.»; 

(b) el apartado 1 bis se sustituye por el texto siguiente: 
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«1 bis. [El RCDI contendrá los datos a que se refiere el apartado 1, letras b) y 
c), y el apartado 2, así como los datos siguientes a que se refiere el 
apartado 1, letra a): apellido(s); nombre(s); fecha de nacimiento; lugar de 
nacimiento (ciudad y país); nacionalidad(es); sexo; tipo y número del 
documento o documentos de viaje de la persona; así como nombre de la 
autoridad expedidora; y, en su caso, nombres anteriores, seudónimos y 
alias, así como, en los casos a que se refiere el apartado 1, letra c), el 
código del Estado miembro de condena. Los restantes datos del sistema 
ECRIS-TCN se almacenarán en el sistema central ECRIS-TCN.]». 

(5) En el artículo 7, el apartado 5 se sustituye por el texto siguiente: 

«5. En caso de respuesta positiva, el sistema central [o el RCDI} facilitará 
automáticamente a la autoridad competente información sobre el Estado 
miembro o los Estados miembros que posean información sobre antecedentes 
penales del nacional de un tercer país, junto con el número o números de 
referencia asociados a los que se hace referencia en el artículo 5, apartado 1, y 
cualquier información de identidad correspondiente. Esta información de 
identidad solo se utilizará a efectos de la comprobación de la identidad del 
nacional de un tercer país de que se trate. El resultado de una búsqueda en el 
sistema central solo podrá utilizarse para efectuar una solicitud con arreglo al 
artículo 6 de la Decisión Marco 2009/31 5/JAl, a la solicitud a que se refiere el 
artículo 16, apartado 4, del presente Reglamento, o a efectos de gestión de 
fronteras [y para facilitar y ayudar a la identificación correcta de las personas 
registradas en el sistema ECRIS-TCN].». 

(6) En el capítulo II, se añade el artículo siguiente: 

«Artículo 7bis 
Uso del sistema ECPJS-TCN para las comprobaciones del SElA V 

La unidad central del SEIAV, establecida en la Agencia Europea de la Guardia de 
Fronteras y Costas de conformidad con el artículo 7 del Reglamento (UE) 
2018/1240, tendrá, a efectos del ejercicio de las funciones que le confiere el 
Reglamento (UE) 2018/1240, derecho a acceder y buscar datos del ECRIS-TCN en 
el [RCDI]. Sin embargo, solo tendrá acceso a los registros de datos a los que se haya 
añadido una indicación de conformidad con el artículo 5, apartado 1, letra c), de este 
Reglamento. 

2. El [RCDI} se conectará a la herramienta a que se refiere el artículo 11 del 
Reglamento (UE) 2018/1240 para permitir el tratamiento automatizado a que se 
refiere dicho artículo. 

3. Sin perjuicio de lo dispuesto en el artículo 24 del Reglamento (UE) 2018/1240, el 
tratamiento automatizado a que se refiere el artículo 11 del Reglamento (UE) 
2018/1240 deberá permitir las comprobaciones previstas en el artículo 20 y  las 
subsiguientes comprobaciones de los artículos 22 y26  de dicho Reglamento. 

A efectos de realizar la comprobación del artículo 20, apartado 2, letra n), del 
Reglamento (UE) 2018/1240, el sistema central del SEIAV utilizará la herramienta a 
que se refiere el artículo 11 del Reglamento (UE) 20 18/1240 para comparar los datos 
del SEIAV con los datos señalados en el sistema ECRIS-TCN [en el RCDI], de 
conformidad con el artículo 5, apartado 1, letra c), del presente Reglamento y con el 
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artículo 11, apartado 8, del Reglamento (UE) 2018/1240, y  utilizando la 
correspondencia que figura en el cuadro del anexo II.». 

(7) En el artículo 8, el apartado 2 se sustituye por el texto siguiente: 

«2. Al expirar el período de conservación a que se refiere el apartado 1, la 
autoridad central del Estado miembro de condena suprimirá del sistema central 
[y del RCDI] los registros de datos, incluidas las impresiones dactilares, las 
imágenes faciales o las indicaciones mencionadas en el artículo 5, apartado 1, 
letra c). En los casos en que los datos relativos a una condena por un delito de 
terrorismo u otra forma de delito grave a que se refiere el artículo 5, apartado 1, 
letra c), se supriman del registro de antecedentes penales nacional, pero se 
conserve la información sobre otras condenas de la misma persona, solo se 
retirará del registro de datos la indicación mencionada en el artículo 5, 
apartado 1, letra c). Esta supresión se realizará de forma automática, cuando 
sea posible y, en cualquier caso, a más tardar un mes después de la expiración 
del período de retención.». 

(8) En el artículo 22, el apartado 1 se sustituye por el texto siguiente: 

«1. Los datos incluidos en el sistema central [y en el RCDI] solo se tratarán a 
efectos de la identificación del Estado o Estados miembros que posean la 
información sobre antecedentes penales de nacionales de terceros países, así 
como a efectos de gestión de las fronteras [y para facilitar y contribuir a la 
identificación correcta de las personas registradas en el sistema ECRIS-
TCN].». 

(9) En el artículo 30, apartado 4, el párrafo segundo se sustituye por el texto siguiente: 

«eu-LISA presentará mensualmente a la Comisión datos estadísticos sin permitir la 
identificación individual relacionada con el registro, el almacenamiento y el 
intercambio de información extraída de los registros de antecedentes penales a través 
del sistema ECRIS-TCN y la aplicación de la referencia ECRIS, incluidos los 
registros de datos que contengan una indicación, de conformidad con el artículo 5, 
apartado 1, letra e).». 

(10) Se añade el artículo siguiente: 

«Artículo 29 bis 
Conservación de registros pura los fines del SEL4 V 

En el caso de las consultas enumeradas en el artículo 7 bis del presente Reglamento, se 
conservará un registro de cada operación de tratamiento de datos ECRIS-TCN realizada en 
[el RCDI] y el SEIAV conforme a lo dispuesto en el artículo 69 del Reglamento (UE) 
2018/1240.». 

(11) Se añade el anexo siguiente: 

«Anexo II 

Tabla de correspondencias a que se refiere el artículo 7 bis 

Datos del artículo 17, apartado 2, del 	Datos correspondientes del ECRIS-TCN del 
Reglamento 2018/1240 enviados por el 	artículo 5, apartado 1, del presente 
sistema central del SElA V 	 Reglamento en [el RCDIJ con los que 
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deberán cotejarse los datos del SEL4 V 

apellido(s) apellidos 
apellido de nacimiento apellidos de nacimiento (apellidos anteriores) 
nombre(s) nombre(s) 
otros nombres (alias, nombres artísticos, 
nombres habituales) 

pseudónimos yio alias 

________________________________________ 
fecha de nacimiento fecha de nacimiento 
lugar de nacimiento lugar de nacimiento 
país de nacimiento país de nacimiento 
sexo sexo 
nacionalidad actual 

______________________________________ 
nacionalidad actual y nacionalidad de 
nacimiento 

otras nacionalidades (en su caso) 

________________________________________ 
nacionalidad actual y nacionalidad de 
nacimiento 

tipo de documento de viaje tipo de documento de viaje 
número del documento de viaje número del documento de viaje 
país de expedición del documento de viaje autoridad que expidió el documento de viaje 

». 

Artículo 3 

Entrada en vigor 

El presente Reglamento entrará en vigor el vigésimo día siguiente al de su publicación en el 
Diario Oficial de la Unión Europea. 

Será aplicable a partir de la fecha que se determine con arreglo al artículo 96, apartado 2, del 
Reglamento (UE) 2018/1240. 

El presente Reglamento será obligatorio en todos sus elementos y directamente aplicable en 
cada Estado miembro de conformidad con los Tratados. 

Hecho en Bruselas, el 

Por el Parlamento Europeo 	 Por el Consejo 
El Presidente 	 El Presidente 
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